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دوهفته نامه قیمت 3000تومان

دان
 کیلویی چند   ؟ 

نام هایی که برازنده نیست

نام گذاری صحیح نخستین مرحله ی برندسازی است، انتخاب 
نام برای هر برندی چه باشگاه ورزشی، چه فعالیت اقتصادی و 
چه حتی نام فرزند، یکی از مهمترین و اساسی ترین تصمیماتی 
است که باید بصورت عاقلانه و مدبرانه صورت گیرد. نام باشگاه 
جزئی از برند و هویت شماست؛ لوگو، گرافیک، تایپوگرافی، 
شعارها، اقلام تبلیغاتی، آگهی ها و تمامی موارد این چنینی باید با 

نام شما همخوانی داشته باشد...

حرف اول

صاحب مقصـودی

ادامه در صفحه 2

ارتقا رتبه بنزین وحشی
شهرداری آستارا

بعد از 22 سال روی داد؛

مجموعه ورزشی ملوان جوان
کامل ترین مجموعه ورزشی در استان گیلان

ورود برای عموم آزاد است

 سالن بدنسازی و ایروبیک
 سالن کشتی

دارای پارکینگ اختصاصی

رشت - میدان نیروی دریایی - ابتدای بلوار مدرس - مجموعه ورزشی ملوان جوان  013-33337673

 استخر 
 سالن تیراندازی

 سونا بخار و خشک
 جکوزی

 زمین چمن
 مدارس فوتبال و 

والیبال

 آموزش خصوصی شنا
 سالن های رزمی

بعد از اینکه قیمت بنزین شبانه افزایش یافت، مردم نیز تاب 
نیاورده و اعتراضاتی داشته اند، پس از این اعتراضات بود که 
وزیر نفت گفت: » دولت تمام 31 هزار میلیارد تومان افزایش 

درآمد بنزین سالیانه را به مردم بازخواهد گرداند » حال این 
سئوال پیش می آید؛ اگر قرار است پول بنزین به مردم برگردد، 
خب چرا می گیرید؟ بگذارید دست مردم باقی بماند و خودشان 

در هزینه کرد آن مدیریت کنند ...

اعتراف تلخ اداره 
کل ورزش و جوانان 
گیلان به آمارسازی 
در هفته تربیت بدنی



شهردار رشت گفت: ظرفیت اسمی کارخانه بازیافت رشت از ۵۰۰ 
تن به یک هزار تن افزایش پیدا می کند و فرآیند بازیافت تمام 

زباله های رشت در این کارخانه انجام می شود.
زباله  بازیافت  کارخانه  از  بازدید  جریان  در  محمدی  حاج  ناصر 
رشت به ظرفیت اسمی شرکت کود آلی گیلان اشاره کرد و گفت: 
کارخانه مذکور با توجه به قدمت ۲۲ ساله فرسوده شده و اکنون 

یک خط تولید آن بهسازی شده است.
وی به انتقال روزانه 3۰۰ تن از پسماند 
رشت به شرکت کود آلی گیلان اشاره و 
افزود: بخشی از پسماند مذکور تبدیل به 
کمپوست شده و بخشی دیگر به صورت 
نگه داری  سوز  زباله  کارخانه  سوخت 
باید  کارخانه  راه اندازی  با  و  می شود 

سوزانده شود.
همکاری  به  اشاره  با  رشت  شهردار 
محمدباقر نوبخت رئیس سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی و کارگروه پسماند گیلان 
در برطرف کردن معضل پسماند رشت، 
بیان کرد: ظرفیت اسمی کارخانه بازیافت 

رشت از ۵۰۰ تن به یک هزار تن افزایش پیدا می کند و فرآیند 
بازیافت تمام زباله های رشت در این کارخانه انجام می شود.

تولید روزانه ۵ تن کمپوست در شرکت کود آلی گیلان
آلی گیلان  تولید روزانه ۵ تن کمپوست در شرکت کود  از  وی 
خبر داد و گفت: در آینده تولید کمپوست می تواند به روزانه ۲۰ 

تن افزایش یابد.
حاج محمدی با بیان اینکه زمین ۵ هکتاری کارخانه زباله سوز به 

شرکت توسعه تدبیر سلامت واگذار شده است، خاطرنشان کرد: 
سال ۹۲ قرارداد با شرکت مذکور منعقد شده و به دلیل مشکلاتی 
که در واگذاری زمین وجود داشت، اکنون یک سال از موعد مقرر 

گذشته است.
وی به تصمیم قاطع دولت مبنی بر راه اندازی کارخانه زباله سوز 
به شرکت  تومان  میلیارد   3۸ تاکنون  یادآور شد:  و  اشاره  رشت 
 ۲۵ باید  و  شده  پرداخت  قرارداد  طرف 
کل  دلار  میلیون   ۲۶ مبلغ  از  درصد 
قرارداد را به شرکت پرداخت کنیم تا کار 

را آغاز کند.
ورود شیرابه پسماند سراوان به رودخانه ها 

مردم را نگران کرده است
تمهیدات  کرد:  تصریح  رشت  شهردار 
زباله  کارخانه  کارگاه  تجهیز  برای  لازم 
سوله  یک  و  شده  اندیشیده  رشت  سوز 

برای آن در نظر گرفته شده است.
به احداث تصفیه  اشاره  با  حاج محمدی 
خانه شیرابه پسماند سراوان رشت، گفت: 
و  هستند  ناراحت  حق  به  سراوان  مردم 

ورود شیرابه به رودخانه های اطراف مردم را نگران کرده است.
وی ادامه داد: امیدواریم با اتمام عملیات ساختمانی تصفیه خانه 

شیرابه پسماند سراوان، آب تمیز وارد رودخانه ها شود.
پسماند  درباره محل دفن  انجام شده  اقدامات  به  شهردار رشت 
سراوان، کارخانه بازیافت زباله و زباله سوز رشت در مدت کوتاه 
اشاره و افزود: دولت به شدت پیگیر است و مسئولان مربوطه پای 

کار هستند تا امور به سرعت به سرانجام برسد.

مدیرکل حفاظت محیط زیست گیلان گفت: کاهوی  آبی گونه 
به  کشورها  برخی  آبی  منابع  در  آن  وجود  که  است  مهاجمی 
نیز  ما  استان  آبی  منابع  در  متاسفانه  و  بدل شده  معضلی جدی 

مشاهده شده است.
به گزارش ایسنا، قربانعلی محمدپور گفت: گونه جدیدی به نام 
استان  آبی  منابع  برخی  در  مهاجم  گونه  عنوان  به  آبی  کاهوی 

اعلام  با  افزود:  مشاهده شده است. وی 
دوره ای  پایش های  طی  گفت:  خبر  این 
همچنین  و  زیست  محیط  نیروهای 
در  جدید  گونه  این  رسیده،  گزارشهای 
استان  طبیعی  استخرهای  از  برخی 

مشاهده شده است.
محمدپور ادامه داد: این گیاه آبزی شناور، 
بومی آب های مناطق گرم بوده و گیاهی 
طبیعی  محیط  در  که  است  اکواریومی 
حفاظت  مدیرکل  است.  شده  رهاسازی 
کرد:  خاطرنشان  گیلان  زیست  محیط 
ریشه های  و  کرکدار  پهن  برگ های 

راحتی  به  و   می کند  شناور  آب  روی سطح  را  آن  گیاه  افشان 
جابجا  آب  جریان  همراه  و  تکثیر  جانبی  پاجوش های  طریق  از 

می شود.
وی افزود: دمای بهینه برای رشد و تکثیرآن بین ۲۰  تا3۰ درجه 
می تواند  نیز  درجه  تا 3۵   17 دمایی  بازه  در  اما  بوده  سانتیگراد 
زندگی کند. محمدپور تصریح کرد: ورود و رشد و گسترش سریع 

این گیاه در منابع آبی برخی کشورها به معضلی جدی بدل و به 
همین دلیل حمل و نقل و نگهداری آن ممنوع اعلام شده است.

قلمداد  مهاجم  گونه ای  عنوان  به  گیاه  این  اینکه  بیان  با  وی 
جمع آوری  خود  در  را  آب  مختلف  مواد  است  قادر  و  می شود 
کند،  رهاسازی  آبی  به محیط  زندگی  دوره  اتمام  از  و پس  کند 
زادآوری  نرخ  کاهش  آبزیان،  زیستی  تنوع  کاهش  اضافه  کرد: 
این  از دیگر مخاطرات  آبزیان،  بقای  و  

گیاه است.
مدیرکل حفاظت محیط زیست گیلان با 
اشاره به تجارب منابع آب شیرین استان 
در مورد ورود گونه های غیر بومی نظیر 
آزولا و به خصوص سنبل آبی که در حال 
حاضر  به یک معضل اساسی در  استان 
در  از همه هموطنان خواست  بدل شده 
آبی  منابع  در  گیاه  این  مشاهده  صورت 
اطلاع  ذیربط  دستگاه های  به  را  مراتب 

دهند.
رهاسازی  از  باید  کرد:  تاکید  وی 
خودسرانه هر گونه گیاه غیربومی به خصوص گونه های آبی در 
منابع آبی جدا خودداری شود. محمدپور گفت: با توجه به اهمیت 
موضوع و با مساعدت استاندار و سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
استان، مصوبه شورای برنامه ریزی توسعه استان به منظور خرید 
یک دستگاه شناور دیگر برای جمع آوری گیاهان مهاجم سنبل 
آبی و کاهوی آبی از تالاب ها وآب بندان های استان گرفته شده 

نام هایی که برازنده نیست

2

ورزشــی  . اجتماعی  نامه  دوهفته 

 نیمه دوم آبان 13۹۸
 سال چهارم
و  شماره ۲7 »زراعت چوب« 

 ۶۰۰۰ »نوغانداری« 
فرصت شغلی در 

گیلان ایجاد می کند

در  ماهی  تولید  و  نوغانداری  چوب،  زراعت  مانند  طرح هایی  از  حمایت  گفت:  گیلان  استاندار 
استخرهای کوچک ۶ هزار فرصت شغلی در گیلان ایجاد می کند.

ارسلان زارع در در جلسه کارگروه اشتغال و سرمایه گذاری استان گیلان در رشت اظهار داشت: 
شرایط اقتصادی کشور به جهت تحریم های غیرقانونی و ظالمانه محدودیت هایی را در بخش 
اقتصادی ایجاد کرده است اما با تلاش های انجام شده همه شاخص ها نشان از ثبات اقتصادی 

دارند که با تلاش ملت و دولت و بخش خصوصی ایجاد شده است.
استاندار گیلان با بیان اینکه عمده بیکاران گیلان جوانان و تحصیلکرده ها هستند تلاش های 
نرخ  بیکاری شده است خاطرنشان کرد: در سال ۹7  نرخ  برای کاهش  استان  این  فراوانی در 
بیکاری در گیلان 11.4 درصد بود که در تابستان ۹۸ این آمار به ۹.۶ درصد رسید و کاهش 

معناداری داشت. وی با اشاره به اینکه حدود هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان تسهیلات بانکی در قالب 
سرمایه ثابت و در گردش به واحدهای تولیدی گیلان پرداخت شده است عنوان داشت: این کار 
باعث تثبیت این واحدها شد و ایجاد اشتغال نیز کرد و ما بیش از 3۶۰ واحد راکد و نیمه راکد را 
به چرخه تولید بازگرداندیم. نماینده عالی دولت در استان گیلان با اشاره به وضعیت طر ح های 
نیمه تمام استان گیلان تصریح کرد: مقرر شد طرح های نیمه تمام اشتغالزای بالای 7۰ درصد 
پیشرفت فیزیکی تسهیلات دریافت کنند که تاکنون 1۹۶ واحد در این راستا 7۵۲ میلیارد تومان 
دریافت کردند. زارع عنوان کرد: اگر از طرح هایی از جمله زراعت چوب، نوغانداری و تولید ماهی 
در استخرهای کوچک حمایت و به آنها تسهیلات کم بهره داده شود طبق برآوردها می توانند ۶ 

هزار فرصت شغلی در استان گیلان ایجاد کنند.

بعد از اینکه قیمت بنزین شبانه افزایش یافت، مردم نیز تاب نیاورده و 
اعتراضاتی داشته اند، پس از این اعتراضات بود که بیژن زنگنه وزیر 
نفت پشت تریبون آمد و گفت: » دولت تمام 31 هزار میلیارد تومان 
افزایش درآمد بنزین در طول سال را به مردم و به خصوص اقشار 
کم درآمد بازخواهد گرداند و حتی یک ریال آن صرف کار دیگری 
نخواهد شد. » حال این سئوال پیش می آید که آقای دولت؛ اگر قرار 
است پول بنزین به مردم برگردد، خب چرا اصلا می گیرید ؟ بگذارید 
دست مردم باقی بماند و خودشان در هزینه کرد آن مدیریت کنند. 

خوشتان می آید که مردم را به خیابانها بکشانید؟
 شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی بامداد روز بیست 
و چهارم با صدور اطلاعیه ای از اصلاح قیمت بنزین و آغاز سهمیه 
معمولی  بنزین  قیمت  اطلاعیه،  این  براساس  داد.  خبر  آن  بندی 
سهمیه ای هر لیتر 1۵۰۰ تومان و قیمت بنزین معمولی غیرسهمیه ای 
به ازای هر لیتر 3 هزار تومان و همچنین قیمت بنزین سوپر هر لیتر 

3۵۰۰ تومان تعیین شده است.
این درحالی بود که اغلب ارکان نظام مخالف افزایش قیمت بنزین – 

لااقل در چنین شرایط اقتصادی سخت مردم – بودند.
مجلسی ها که به خصوص در ایام تعطیلی به سر می بردند و این 
تصمیم یکجور دور زدن آنها محسوب می شد به شدت از این تصمیم 
ناگهانی دولت عصبانی شده و مثل بچه مدرسه ای ها روحانی را به 
بعد از زنگ آخر یعنی روز یکشنبه بیست و ششم آبان که مجلس 

شروع بکار می کند حواله دادند.
جعفرزاده نماینده رشت که عضو کمیسیون برنامه و بودجه نیز هست 
بوده  بنزین مخالف  افزایش  با  به شدت  اینکه مجلس  به  اشاره  با 
بودجه  و  برنامه  روز یکشنبه در کمیسیون  نمایندگان  است، گفت: 
خواهد  را  بنزین  قیمت  سخت  افزایش  جلوی  که  طرحی  مجلس 
گرفت، بررسی می کنند و اجازه نخواهیم داد که دولت هرچقدر دلش 

میخواهد قیمت بنزین را افزایش دهد.

البته باتوجه به اینکه این تصمیم در جلسه سران قوا یعنی جاییکه 
لاریجانی رییس مجلس هم حضور داشت گرفته شد و جعفرزاده 
هم تلویحا گفت جلوی افزایش » سخت » قیمت بنزین را خواهیم 

گرفت! یعنی بنزین باید افزایش پیدا می کرد حالا نه اینقدر.
اما باتوجه به علاقه رئیس جمهور به برگزاری رفراندوم، این موضوع 
دست مایه طنز برخی نمایندگان مجلس شد، قربانی نماینده آستانه 
می گوید: رفراندوم یکی از راهکارهای تعیین شده در قانون اساسی 
است و ما نمی توانیم مخالف ان باشیم، ولی رفراندوم در مواقعی باید 
اینکه یک  نه  باشد  انتظارات عامه مردم  باشد که جزو شاکله های 
بحث سیاسی یا مسئله ای که از مطالبات عمده افکار عمومی نباشد؛ 

امروز مهمترین مسئله ای که نیاز به رفراندوم دارد همین افزایش 
قیمت بنزین است.

وزیر نفت اما اعتراف کرد که درآمد 31 هزار میلیارد تومانی از محل 
افزایش قیمت بنزین نصیب دولت خواهد شد.

وی افزود: »سال آینده حدود ۹4 میلیون لیتر مصرف کنترل شده 
بنزین داریم و ۶7 درصد یا دو سوم بنزینی که عرضه می شود سهمیه 
بندی و یک سوم آزاد است. ۶4 میلیون لیتر سهمیه بندی و با کارت 
سوخت داده می شود که معادل ۲3 میلیارد لیتر در سال است و با ۵۰۰ 
تومانی که به قیمت آن اضافه شده است سال آینده 11 هزار و ۵۰۰ 
میلیارد تومان درآمد داریم. حدود 3۰ میلیون لیتر نیز مصرف آزاد است 

که دو هزار تومان به قیمت آن افزوده شده است و در سال آینده از 
این محل ۲۰ هزار میلیارد تومان درآمد داریم. البته هنوز نمی دانیم 
رفتار مصرف کننده در بخش بنزین آزاد چه خواهد بود، اما برآورد ما 
درآمد 31 هزار میلیارد تومان از طریق سهمیه بندی بنزین در سال 

آینده است که همه آن به افراد کم در آمد پرداخت می شود.«
را  آزاد  و  ای  سهمیه  بنزین  مصرف  میزان  امر  کارشناسان  اگرچه 
دو سوم  )یعنی  کنند  می  محاسبه  گفت  وزیر  آقای  آنچه  برخلاف 
۹4 میلیون لیتر به صورت آزاد خواهد بود و یک سوم سهمیه ایی( 
اما  دانند  از شصت هزار میلیارد تومان می  را بیش  و درآمد دولت 
لاهوتی نماینده مردم لنگرود در مجلس شورای اسلامی می گوید: 
برای 1۸  بدانیم  تومان  میلیارد  را همان 31 هزار  درآمد دولت  اگر 
میلیون نفر یارانه بگیر باقیمانده بناست هر کدام 1۰ هزار تومان مبلغ 
یارانه افزایش پیدا کند که ممکن است در سال به دو هزار میلیارد 
تومان هم نرسد و در مقابل افزایش 3۰۰ درصدی بنزین بسیار ناچیز 
است. از همین رو وی معتقد است روحانی دست به انتحار زده است و 

اقدام شورای اقتصادی سران قوا توهین به مجلس است.
ولی داداشی دیگر نماینده مردم گیلان در مجلس شورای اسلامی 
هم از اینکه این اقدام در شب تولد نبی اکرم صورت گرفت ناراحت 
است و می گوید: در شبی که همه مردم ایران انتظار داشتند دولت 
به آنها عیدی بدهد ناگهان قیمت بنزین را چند برابر می کنیم و 
فاصله  دولت  با  و  کرد  خواهد  مکدر  را  مردم  بدسلیقگی  این  یقینا 

خواهند گرفت.
اما هرچه که هست دولت شرایط سخت اقتصادی خود را بر دوش 
مردم گذاشته و مدعی هم هست نگذاشتیم بنزین را ۵ هزار تومان 
کنند و بنا دارند همین افزایش درآمد خود را به مردم برگردانند اما آیا 
کسی پیدا می شود بگوید شما که قصد برگرداندن این پول به مردم 

را دارید چرا اصلا از مردم می گیرید؟

مدیر شهرسازی و معماری سازمان منطقه آزاد انزلی گفت : علاوه 
بر ۲۹ دفتر فنی و مهندسی فعال در سطح منطقه، سایر دفاتر فنی 
و مهندسی استان نیز می توانند، بدون هیچ گونه محدودیتی، با اخذ 
مجوزهای لازم از معاونت اقتصادی و سرمایه گذاری در محدوده این 

منطقه اقدام به ارائه خدمات نمایند.
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد انزلی، 
سید مازیار سیدنژاد در  خصوص شاخص ها و مسیر اخذ مجوز فعالیت 
در این منطقه اظهار داشت: که کلیه دفاتر فنی و مهندسی دارای 
مجوز فعالیت در سطح استان گیلان، از سوی وزارت راه و شهرسازی 
می توانند با معرفی مکان فعالیت خود در محدوده منطقه، نسبت به 
طی مراحل اخذ مجوز فعالیت اقتصادی عمل نموده و برابر ضوابط و 

مقررات در محدوده منطقه آزاد انزلی فعالیت کنند.
با اشاره به اینکه بعد از اخذ مجوز فعالیت، دفاتر فنی و مهندسی از 
تمامی مزایا و معافیت های فعالیت در محدوده منطقه بهره مند می 
شوند افزود: از سوی دیگر با عنایت به گستره فعالیت های ساخت 
و ساز در حوزه های مختلف تولیدی-صنعتی، مسکونی، گردشگری 
در حال اجرا توسط بخش خصوصی در سطح منطقه ، دفاتر فنی و 
مهندسی می توانند با ارائه خدمات با کیفیت بالا، نقش خود را در روند 

توسعه ای قطب اقتصادی شمال کشور نیز ایفا نمایند.
سیدنژاد، ساختمان را یک سرمایه ملی گرانبها عنوان و درخواست 

سازه،  اجرای  و  مراحل طراحی  در  استانداردهای کمی-کیفی  کرد 
و شاخص ها و الزامات آب و هوایی، جغرافیایی و فرهنگ معماری 

بومی استان گیلان از سوی دفاتر فنی و مهندسی رعایت شود.
قائم مقام معاونت فنی و زیربنایی سازمان منطقه آزاد انزلی، حفظ 
ارائه بهترین خدمات به مردم از سوی این دفاتر  کیفیت از طریق 

را ضامن توفیق آنها عنوان و خاطر نشان کرد: متقاضیان اخذ مجوز 
فعالیت در این منطقه می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر به میز 
خدمت سازمان واقع در طبقه همکف ساختمان اداری، مراجعه نمایند.

و  است  خزر  حاشیه  در  ایران  آزاد  منطقه  تنها  انزلی  آزاد  منطقه 
کشورهای حاشیه دریای خزر، ترکیه و کشورهای حاشیه خلیج فارس 

و آسیای جنوب شرقی عمده بازارهای صادرات و واردات محصولات 
از طریق منطقه آزاد انزلی هستند.

قرار گرفتن در مسیر کریدور بین المللی شمال - جنوب، دارابودن 
خزر،  دریای  حاشیه  کشورهای  با  ارتباط  زمینه  در  ویژه  موقعیت 
در  راسنودسک  روسیه،  در  لاگان  و  آستراخان  بنادر  با  همجواری 
از  آذربایجان، دسترسی  باکو در  اکتائو در قزاقستان و  ترکمنستان، 
 ،CIS کشورهای  مصرف  بازارهای  به  مناسب،  های  راه  طریق 
آزاد  از جمله مزایای منطقه  المللی رشت  بین  به فرودگاه  نزدیکی 

انزلی است.
سرمایه  مشارکت  و  مالکیت  ثبت،  امکان  همچون  قانونی  مزایای 
گذاران خارجی تا میزان 1۰۰ درصد در منطقه، امکان فعالیت بانک ها 
و موسسات مالی - بیمه ای در این منطقه، معافیت مالیاتی ۲۰ ساله 
بر درآمد و دارایی از تاریخ بهره برداری هرگونه فعالیت اقتصادی، 
ارائه کلیه خدمات به سرمایه گذاران و فعالان  وحدت مدیریت در 
اقتصادی، اقدامات سازمان در خصوص خلق مزایا و معافیت های 
جدید برای فعالان اقتصادی - تولیدی، فعالیت بورس کالای منطقه، 
رونق فضای تجاری با اجرای مصوبه کالای همراه مسافر و برگزاری 
پانزدهمین اجلاس اتاق های بازرگانی کشورهای حاشیه دریای خزر 

زمینه ساز رونق فضای کسب و کار در محدوده منطقه شده است.

صاحب مقصودی
تا روز جهانی  »هشتگ 
به  توانست  طوس 
و  برسد  نهایی  مرحله 
برقی  پله  و  آسانسور 
تهران نتوانست از گروه 

خود صعود کند.«
این  نکنید،  اشتباه 
در  عمرانی  عملیات 
مربوط  ورزشی  این یک خبر  نیست  شهرداری 
به لیگ برتر کشتی آزاد ایران است. »هشتگ 
تا روز جهانی طوس« و »آسانسور و پله برقی 
لیگ  این  در  حاضر  های  تیم  نام  هم  تهران« 
بود، سوهان  ها  فقط همین  کاش  ای  هستند. 
آویژه   کاشان،  پایپ  ایزی   قم،  محمدسیمای 
صنعت پارسا مشهد، شورا و شهرداری قزوین، 
سینا صنعت ایذه، دریژنو فرخ  شهر، لبنیات دوشه 
هراز آمل، رضا پویش اهواز، مرغ مادر صومعه 
سرا و اسامی از این دست در لیگ های مختلف 

کشورمان به چشم می آیند!
کافی است شما این اسامی را در کنار نام باشگاه 
هایی چون، آرارات، عقاب، تاج، هما، پرسپولیس، 
و  ملوان  حتی  و  استقلال  سپاهان،  شاهین، 
سپیدرود و داماش و چوکای خودمان قرار دهید 
تا متوجه کج سلیقگی مالکان باشگاه های فوق 

شوید.
نام گذاری صحیح نخستین مرحله ی برندسازی 
باشگاه  چه  برندی  هر  برای  نام  انتخاب  است، 
حتی  چه  و  اقتصادی  فعالیت  چه  ورزشی، 
اساسی ترین  و  مهمترین  از  یکی  فرزند،  نام 
و  عاقلانه  بصورت  باید  که  است  تصمیماتی 
مدبرانه صورت گیرد. نام باشگاه جزئی از برند 
تایپوگرافی،  گرافیک،  لوگو،  و هویت شماست؛ 
شعارها، اقلام تبلیغاتی، آگهی ها و تمامی موارد 
این چنینی باید با نام شما همخوانی داشته باشد.

برای  مناسبی  لوگوی  تواند  می  طراحی  کدام 
طراحی  طوس«  جهانی  روز  تا  »هشتگ  تیم 
نماید؟ کدام لیدری می تواند شعار مناسب برای 
تهران«  برقی  پله  و  »آسانسور  باشگاه  تشویق 
آماده نماید؟ وقتی دیدار تیم فوتسال »سوهان 
محمدسیمای قم« از تلویزیون پخش می شود 
شهرداری  تیم  داشت؟  خواهید  حسی  چه  شما 
دیگر لازم  شورای شهر هم هست،  به  متعلق 
نیست حتما نام تیم »شورا و شهرداری قزوین« 
و  ارزش  به  تازه  کنید  لمس  که  را  اینها  باشد. 

افتخار نام باشگاه های گیلانی پی می برید.
سال  دریایی  نیروی  وقتی  مقتدر؛  نامی  ملوان: 
134۸ باشگاه خود را با همین نام تاسیس کرد، 
تخت  ای  حرفه  های  رقابت  در  حضور  برای 
گزید.  می  بر  نیز  ای  حرفه  نامی  باید  جمشید 
گوید؛ »سه  خاطراتش می  در  نیا  بهمن صالح 
در  حضور  برای  بایندر  و  ملوان  آرتمیس،  اسم 
نام ملوان  نهایت  مسابقات پیشنهاد شد که در 
قرن  نیم  از حدود  بعد  اکنون  و  گردید  انتخاب 
تبدیل شده. حتی  انزلی  برای  برندی  به  ملوان 
انقلاب اسلامی هم مانعی برای تغییر نام ملوان 

نبوده است.«
فوتبال  در  دیگری  نوستالژیک  نام  سپیدرود:  
گیلان است که اگرچه مثل ملوان سال 1347 
ابتدا با نام دیگری )سلامت بخش( کار خود را 
اما در مسیر فرآیند حرفه ای سازی  آغاز کرد، 
لیگ تخت جمشید سال 13۵۲ نام خود را از رود 
خروشان گیلان یعنی سپیدرود برگزید و پنجاه 
سال است با ملوان دو قطبی زیبایی در فوتبال 

گیلان رقم زده اند.
از  دهه  یک  از  بیش  اندکی  اگرچه   : داماش 
باشگاه  این  روی  بر  داماش  نام  نامگذاری 
به  آنقدر  اما  است،  نگذشته  ها  رشتی  محبوب 
مانند چشمه جوشان داماش در دل طبیعت بکر 
گیلان، زیبا و روح نواز است که مالکان مختلفی 
که در این اندک زمان صاحب آن شدند را یارای 

تغییر نام آن نبود.
شرکت  یک  نام  اگرچه  تالش،  چوکای  حتی 
به  تبدیل  اما  کشد،  می  دوش  بر  را  اقتصادی 
و هم  تالش  مردم  در دل  برندی شده که هم 
در ذهن فعالان اقتصادی آن منطقه هرگز خطور 

نمی کند روزگاری بتوان این نام را تغییر داد.
ها  باشگاه  این  همه  خصوص  در  جالب  نکته 
این است که در طول سالهای متمادی فعالیت، 
بارها مالکان مختلفی به خود دیدند که از فعالان 
بزرگ اقتصادی کشور بودند، اما هرگز جرات و 
جسارت پیدا نکردند نام برند اقتصادی خود را بر 
این تیم ها بگذارند و به درستی برندشان تنها 
بار اسپانسرینگ را برعهده گرفته است. نه اینکه 
مثل »سینا صنعت ایذه« و »رضا پویش اهواز« 
و دیگران نام فعالیت اقتصادی و یا حتی نام خود 

را بر باشگاه بگذارند.
مانند  به  جوانان هم  و  ورزش  وزارت  که  باشد 
اسم  هر  گذاردن  برای  مانعی  که  احوال  ثبت 
نیز  آنان  شود،  می  فرزندان  روی  غیرمتعارفی 
شاهد حضور  دیگر  تا  بگیرند  پی  را  راه  همین 
چنین نام های نامانوسی در لیگ های مختلف 

ورزشی نباشیم.

برگردد، چرا  می گیرید ؟حرف اول به مردم  بنزین  ــت پول  اس قرار  اگر 

وحشی بنزین 

فعالیت دفاتر فنی و مهندســی دارای مجوز در محدوده منطقه آزاد انزلی ممکن شد

ظرفیت کارخانه بازیافت رشت به یک هزار 
تن افزایش می یابد

مشاهده مهاجمی جدید به نام کاهوی 
آبی در منابع آبی گیلان

شهردار رشت : مدیرکل حفاظت محیط زیست گیلان هشدار داد :



مشاور کمیسیون حمل و نقل و ترافیک شورای شهر رشت با اشاره به 
اینکه شهرداری نتوانست طرح جامع ترافیک را اجرایی کند، یادآور شد: 

طبق طرح جامع 1۵۰ دوربین باید در رشت نصب شود.
رضا نادم مشاور کمیسیون حمل و نقل و ترافیک شورای شهر رشت در 
گفتگو با دیارمیرزا درباره تعداد دوربینهای فعال ثبت تخلفات رانندگی 
دوربین های  بخش  دو  به  تخلف  ثبت  دوربین های  گفت:  رشت  در 

نظارتی و دوربین پلاک خوان تقسیم می شوند.
وی یادآور شد: دوربین های نظارتی نیاز به حضور اپراتور یا پلیس در 
پشت دوربین ها برای ثبت تخلفات دارد و دوربین های پلاک خوان نیز 
مثلا اگر خودرویی از چراغ قرمز عبور کرد، آن را جریمه می کنند که 

دوربینهای مستقر در چهارراه میکائیل یا مصلی از این دست هستند.
نادم با بیان اینکه بیشتر دوربین های که در سطح شهر نصب شده اند، 
دوربین های نظارتی اند، افزود: به جز ۵ دوربین که ثبت تخلفات را به 
صورت خودکار انجام می دهند، ۲1 دوربین دیگر که در تقاطع ها قرار 

دارند نظارتی هستند.
وی با بیان اینکه در بحث ترافیک سه اصل آموزش، مهندسی و اجرای 
قوانین حائز اهمیت است، یادآور شد: در بحث آموزش  کارهای خوبی 
انجام شده و در بحث مهندسی نیز شهرداری با اقداماتی نظیر ایجاد 
دوربرگردان ها و اصلاح میادین کارهایی انجام داده اما آنجایی که نیاز 

به اجرای دقیق قوانین داریم عملکرد مناسبی را شاهد نیستیم.
نادم با بیان اینکه در روزهای بارانی شهر رشت قفل می شود، گفت: در 
گلوگاه هایی که شاهد ترافیک سنگین هستیم علت آن پارک دوبل 

خودروها است و عملا پلیسی نیست که آنها را جریمه کند.
مشاور کمیسیون حمل و نقل و ترافیک شورای شهر رشت با اشاره به 
اینکه شهرداری نتوانست طرح جامع ترافیک را اجرایی کند، یادآور شد: 
طبق طرح جامع 1۵۰ دوربین باید در رشت نصب شود و تا دو سال 
آینده شهر باید دارای 3 خط ویژه باشد و همچنین 1۲۰ اتوبوس باشد 
اما متاسفانه شهرداری به علت عدم داشتن بودجه و بی پولی نتوانست 

این موارد را تحقق ببخشد.
وی در ادامه گفتگو با دیارمیرزا به زیرگذر رشتیان و حوادث متعدد رخ 
داده در این محور اشاره کرد و گفت: اساسا در این نقطه جانمایی ثبت 
تخلفات دیده نشده است و بیشترین تخلفات در این زیر گذر سرعت 

غیر مجاز است.
ادامه داد: در زیرگذر رشتیان مشکلاتی مانند کمبود روشنایی و  نادم 
چاله های آب وجود دارد اما بیشترین تخلفات از ناحیه سرعت غیرمجاز 
است که برای رفع آن نیاز به تعامل پلیس است و تا زمانی که دوربین 
ها ثبت تخلفات در پل های غیر هم سطح قرار نگیرد پلیس با حضور 

خود می تواند در رفع این مشکلات کمک کند.

انتقال آب دریای خزر تضییع 
حقوق آیندگان است
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ورزشــی  . اجتماعی  نامه  دوهفته 

 نیمه دوم آبان 13۹۸
 سال چهارم
 شماره ۲7

از حمایت 
 سرمایه گذاری در 
اراضی موقوفه

استان  ــلامی مهندسان  اس انجمن  بیانیه 
های شمالی:

» ستارعلیزاده « مدیرکل اوقاف و امورخیریه گیلان از سرمایه گذاری در اراضی موقوفه استان حمایت 
کرد. وی از افتتاح ۵ پروژه عمرانی در حوزه وقف خبر داد و گفت: اوقاف گیلان از اجرای پروژه های 

سرمایه گذاری اقتصادی در اراضی موقوفه استان با قابلیت توجیه اقتصادی در استقبال می کند.
علیزاده تاکید کرد: صاحبان سرمایه  علاقمند به سرمایه گذاری دراملاک و اراضی موقوفه استان ، 
طرح ها و پروژه های سرمایه گذاری خود را به اوقاف و امور خیریه اعلام کنند. با توجه به اینکه بیکاری 
و نبود فرصت های شغلی یکی از مشکلات و چالش های عدیده گیلان است امیدواریم  این برنامه 

فرصت جدیدی در اشتغالزایی باشد.
براساس آمارهای سازمان اوقاف و امور خیریه کشور، یک میلیون هکتار ازاراضی  کشاورزی کشور 

موقوفه است که بدون کارکرد رها شده اند. بسیاری از املاک و اراضی موقوفات در گیلان نیز به 
دلایلی سال ها است بلااستفاده بوده که می توان با یک برنامه ریزی مدون در راستای اجرای طرح 

های اقتصادی و جذب سرمایه گذار زمینه ایجاد تولید اشتغال را در آنها فراهم کرد.
پیشتر علیزاده از احیای 3۰ هکتار از اراضی موقوفات به ارزش ۸۰۰ میلیارد ریال در شهرستان های 
بندرانزلی، تالش و لاهیجان خبر داده بود و گفت: ۲۵۰ هکتار از اراضی استان از دست متصرفین باز 

پس گیری شده و برای هشت هزار و ۵۰۰ رقبه موقوفه نقشه GIS تهیه شده است.
گفتنی است شهر لشت نشا یکی از بخش های شهرستان رشت از جمله بزرگترین اراضی موقوفه 

در استان است.

مدیر شهرسازی و معماری سازمان منطقه آزاد انزلی گفت 
: علاوه بر ۲۹ دفتر فنی و مهندسی فعال در سطح منطقه، 
سایر دفاتر فنی و مهندسی استان نیز می توانند، بدون هیچ 
گونه محدودیتی، با اخذ مجوزهای لازم از معاونت اقتصادی 
ارائه  به  اقدام  منطقه  این  محدوده  در  گذاری  سرمایه  و 

خدمات نمایند.
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه 
آزاد انزلی، سید مازیار سیدنژاد در  خصوص شاخص ها و 
مسیر اخذ مجوز فعالیت در این منطقه اظهار داشت: که کلیه 
دفاتر فنی و مهندسی دارای مجوز فعالیت در سطح استان 
گیلان، از سوی وزارت راه و شهرسازی می توانند با معرفی 

اخذ  به طی مراحل  فعالیت خود در محدوده منطقه، نسبت  مکان 
در  مقررات  و  ضوابط  برابر  و  نموده  عمل  اقتصادی  فعالیت  مجوز 

محدوده منطقه آزاد انزلی فعالیت کنند.
از اخذ مجوز فعالیت، دفاتر فنی و مهندسی  بعد  اینکه  به  با اشاره 
از تمامی مزایا و معافیت های فعالیت در محدوده منطقه بهره مند 

می شوند افزود: از سوی دیگر با عنایت به گستره فعالیت 
های ساخت و ساز در حوزه های مختلف تولیدی-صنعتی، 
مسکونی، گردشگری در حال اجرا توسط بخش خصوصی 
در سطح منطقه ، دفاتر فنی و مهندسی می توانند با ارائه 
خدمات با کیفیت بالا، نقش خود را در روند توسعه ای قطب 

اقتصادی شمال کشور نیز ایفا نمایند.
عنوان  گرانبها  ملی  سرمایه  یک  را  ساختمان  سیدنژاد، 
مراحل  در  کمی-کیفی  استانداردهای  کرد  درخواست  و 
طراحی و اجرای سازه، و شاخص ها و الزامات آب و هوایی، 
جغرافیایی و فرهنگ معماری بومی استان گیلان از سوی 

دفاتر فنی و مهندسی رعایت شود.
قائم مقام معاونت فنی و زیربنایی سازمان منطقه آزاد انزلی، حفظ 
کیفیت از طریق ارائه بهترین خدمات به مردم از سوی این دفاتر 
را ضامن توفیق آنها عنوان و خاطر نشان کرد: متقاضیان اخذ مجوز 
فعالیت در این منطقه می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر به میز 
خدمت سازمان واقع در طبقه همکف ساختمان اداری، مراجعه نمایند.

حاشیه  در  ایران  آزاد  منطقه  تنها  انزلی  آزاد  منطقه 
و  ترکیه  خزر،  دریای  حاشیه  کشورهای  و  است  خزر 
کشورهای حاشیه خلیج فارس و آسیای جنوب شرقی 
عمده بازارهای صادرات و واردات محصولات از طریق 

منطقه آزاد انزلی هستند.
قرار گرفتن در مسیر کریدور بین المللی شمال - جنوب، 
کشورهای  با  ارتباط  زمینه  در  ویژه  موقعیت  دارابودن 
و  آستراخان  بنادر  با  همجواری  خزر،  دریای  حاشیه 
لاگان در روسیه، راسنودسک در ترکمنستان، اکتائو در 
قزاقستان و باکو در آذربایجان، دسترسی از طریق راه 
 ،CIS بازارهای مصرف کشورهای های مناسب، به 
آزاد  از جمله مزایای منطقه  المللی رشت  بین  به فرودگاه  نزدیکی 

انزلی است.
سرمایه  مشارکت  و  مالکیت  ثبت،  امکان  همچون  قانونی  مزایای 
گذاران خارجی تا میزان 1۰۰ درصد در منطقه، امکان فعالیت بانک 
معافیت  منطقه،  این  در  ای  بیمه  مالی -  و موسسات  ها 
مالیاتی ۲۰ ساله بر درآمد و دارایی از تاریخ بهره برداری 
کلیه  ارائه  در  مدیریت  وحدت  اقتصادی،  فعالیت  هرگونه 
اقدامات  اقتصادی،  فعالان  و  گذاران  سرمایه  به  خدمات 
سازمان در خصوص خلق مزایا و معافیت های جدید برای 
فعالان اقتصادی - تولیدی، فعالیت بورس کالای منطقه، 
رونق فضای تجاری با اجرای مصوبه کالای همراه مسافر و 
برگزاری پانزدهمین اجلاس اتاق های بازرگانی کشورهای 
حاشیه دریای خزر زمینه ساز رونق فضای کسب و کار در 

محدوده منطقه شده است.

مراسم تکریم و معارفه دکتر منیره فلک باز سرپرست مدیریت درمان 
از  و جمعی  درمان  معاون  با حضور  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه 
مدیران دانشگاه در دفتر معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی گیلان 

برگزار شد. 
به گزارش روابط عمومی معاونت درمان دانشگاه: مراسم تکریم و 
معارفه خانم دکتر منیره فلک باز سرپرست مدیریت درمان دانشگاه 
مدیران  از  جمعی  و  درمان  معاون  حضور  با  گیلان  پزشکی  علوم 
دانشگاه در دفتر معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی گیلان در روز 
شنبه سیزدهم مهرماه سال جاری برگزار گردید. در این مراسم دکتر 
اسماعیل نورصالحی معاون درمان دانشگاه  از زحمات دکتر سادات 
منصوری در مدت تصدی مدیریت درمان دانشگاه  تشکر و قدر دانی 

نموده و برای ایشان در جایگاه جدید  نیز آرزوی موفقیت نمود.
دکتر اسماعیل نورصالحی در جمع مدیران و روسای ادارات دانشگاه 

اظهار داشت:هدف همه ما بالابردن جایگاه دانشگاه در همه زمینه 
هاست،و برای انجام این مهم باید همکاری و مشورت در بین کلیه 

ادارات وجود داشته باشد معاونت درمان ضمن قدردانی از زحمات 
دکتر منیره فلک باز در زمان فعالیت ایشان به عنوان رئیس اداره امور 
بیمارستان ها ابراز امیدواری نمود که در جایگاه جدید نیز همچون 
گذشته و با توان بیشتری در جهت افزایش رضایتمندی شهروندان 
عزیز گیلانی و بالا رفتن کیفیت خدمات درمانی ارایه شده در مراکز 

استان گام بردارند. 
در ادامه سرپرست مدیریت درمان  دانشگاه ضمن قدردانی از حسن 
ی  کلیه  از  تشکر  و  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  ریاست  اعتماد 
حمایت های دکتر اسماعیل نورصالحی در زمان تصدی اینجانب در 
پست ریاست اداره بیان داشت، امیدوار است در این جایگاه همچون 
گذشته در راستای اجرای سیاست های  دانشگاه علوم پزشکی گیلان 
قدم برداشته  و در پیشرفت و ارتقاء سیستم گام های موثری برداشته 

شود.

مدیر کل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاری استانداری گیلان 
گفت : باید در خصوص معرفی ظرفیت های گردشگری گیلان و 
استان های همجوار برای کشورهای همسایه در شمال ایران بیشتر 

تلاش کرد.
یونس رنجکش در گفت و گو با خبرنگار ایرنا در حاشیه نمایشگاه 
محوریت  با   «  ۲۰1۹  – آذربایجان  جمهوری  صنعتی  المللی  بین 
محصولات تولیدی جمهوری اسلامی ایران در باکو، افزود: استان 
گیلان یک ظرفیت بالقوه برای فضای گردشگری دارد و این فضای 
ایران شناخته شده  گردشگری برای کشورهای همسایه در شمال 

نیست.
وی تصریح کرد : در واقع جاذبه های طبیعی استان گیلان در کنار 
آثار تاریخی و باستانی یک فرصت برای رونق گرردشگری است و از 

نظر اقتصادی نیز از اهمیت خاص برخوردار است.
کنار  در  گردشگری  خدمات  و  گردشگری  حوزه  افزود:  رنجکش 
ارتباطات اقتصادی و تجاری با کشورهای همسایه ایران باید بیشتر 

در کانون توجه قرار گیرد.
مدیر کل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاری استانداری گیلان با 
اشاره به جایگاه استان گیلان در ارتباط و همکاری های اقتصادی 

جمهوری اسلامی ایران با کشورهای جمهوری آذربایجان و روسیه و 
دیگر کشورهای حاشیه دریای خزر گفت : استان گیلان به دلیل هم 
مرز بودن با جمهوری آذربایجان یک سابقه روابط تجاری و فرهنگی 

دیرینه با این کشور دارد.
 رنجکش گفت: مرز مشترک آستارا – آستارا میان دو کشور ایران و 
جمهوری آذربایجان در حال حاضر شاهد پذیرای روزانه بیش از دو 
هزار نفر از جمهوری آذربایجان به شهر آستارای جمهوری اسلامی 
ایران و سایر نقاط گیلان است که بیشتر مایحتاج خود را از این طریق 

تامین می کنند.
جمهوری  تجاری  ارتباطات  درصد   7۰ حاضر  حال  در  افزود:  وی 
اسلامی ایران با جمهوری آذربایجان و روسیه از طریق گیلان انجام 
می گیرد و این نشان دهنده آن است که این مرز از جایگاه خاص 

برخوردار است.
این مقام استان گیلان خاطر نشان کرد : ما در حال حاضر در این 
استان سه بندر از جمله انزلی، کاسپین و آستارا را داریم و همچنین 
تنها راه زمینی ما از این مسیر از طریق آستارا است و علاوه بر آن 
مسیر ریلی آستارا – آستارا میان جمهوری اسلامی ایران و جمهوری 
آذربایجان راه اندازی و موجب افزایش حمل و نقل میان دو کشور و 

نیز روسیه از طریق این خط آهن شده است.
تجاری،  روابط  گیلان  استان  برای  کلی  طور  به  افزود:  رنجکش 
لحاظ  از  دارد هم  آذربایجان  با جمهوری  و فرهنگی که  اقتصادی 
قومیتی و هم از نظر فرهنگی و اقتصادی و سیاسی بسیار اهمیت دارد 

و خوشبختانه از این روابط به نحو احسن استفاده می شود.
مدیر کل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاری استانداری گیلان با 
اشاره به این که در شرایط فعلی عمده وظایفی که فعالان اقتصادی 
در پیش رو دارند بازاریابی است و این مهم باید بیشتر در کانون توجه 
قرار گیرد، گفت : یکی از اهداف اصلی حضور در نمایشگاه بین المللی 
صنعتی در باکو نیز بازاریابی برای محصولات تولیدی در جمهوری 

اسلامی ایران است.
با   ۲۰1۹  – آذربایجان  جمهوری  صنعتی  المللی  بین  نمایشگاه 
محوریت محصولات تولیدی جمهوری اسلامی ایران 1۵ آبان ماه 
جاری به مدت سه روز و با حضور 3۸ شرکت تولیدی و خدماتی ایران 
فعال در حوزه های صنایع مختلف، 1۰ شرکت جمهوری آذربایجان، 
یک شرکت روسیه، 4 شرکت از پاکستان، یک شرکت از گرجستان 

و یک شرکت اوکراین در باکو افتتاح شد.

زیر  راهور گیلان گفت:  پلیس  سرهنگ »امیر طالبی « سرپرست 
ساخت و بسترهای طرح تاکسی دوچرخه در رشت فراهم نیست.

برای  بهتر است فرهنگ دوچرخه  افزود:  با مرور  طالبی در گفتگو 
شهروندان رشتی نهادینه سازی شود وهمه بتوانند از دوچرخه برای 
تردد شهری استفاده کنند اما اینکه تاکسی دوچرخه به  حمل و نقل 
شهروندان ورود کند را به صلاح نمی بینیم چون زیرساختهای این 
کارفراهم نیست. درحال حاضر حتی بسترهای لازم برای حمل و 
نقل عمومی  وسایل نقلیه در رشت وجود ندارد و معابر فعلی نیز برای 

وسایل حمل ونقل شخصی استفاده می شوند.
دوچرخه  بسترهای  و  زمینه  افزود:  استان  راهور  پلیس  سرپرست 
سواری به این شکل از نظر تزافیکی در رشت وجود ندارد و دوچرخه 

سواران فعلی هم ناچارا از خیابانهای اصلی برای تردد استفاده می 
کنند.

وی درخصوص ایجاد مسیر مشخص برای تاکسی دوچرخه در رشت 
تا  و  ارزیابی لازم مطرح شده  و  بدون کارشناسی  این طرح  گفت: 
اجرایی نمی  نکند  را دریافت  ترافیک  زمانی که مصوبه کمیسیون 

شود.
وی به مسیر تردد دوچرخه سواری میدان گیل تا میدان توشیبا به 
طول دو هزار متر اشاره کرد و افزود: در سالهای گذشته تنها مسیر 
دوچرخه سواری که ایجاد شده بود الان با موانع زیادی  توسط دکه 
داران مواجه شده و مدتهاست قابلیت استفاده خود را از دست داده 

است.

نظر  در  با  آینده   در  تاکید کرد: ممکن است چنین طرحهای  وی 
گرفتن محتوا و وجود بسترمناسب قابلیت اجرا داشته باشند.

گفتنی است طرح تاکسی دوچرخه  در روزهای گذشته توسط یک  
شهروند رشتی با هدف ترویج فرهنگ دوچرخه سواری  به شورای 

شهر رشت ارایه شد.
»میثم موسوی« دراین باره گفته بود: دراجرای این طرح به جهانی 
بدون دود و سرب و بدنی سالم و شهری زیبا و سبز و هوایی پاک 
 می اندیشیم. در سطح شهر رشت برای کاهش ترافیک و آلودگی نیاز 
به مسیر ویژه برای دوچرخه سواری و ایستگاههای دوچرخه داریم که 
این امر تنها با مساعدت مسئولین شهری و استانی امکان پذیر است .

انجمن اسلامی مهندسان استان های شمالی کشور 
طی بیانیه ای در خصوص انتقال آب دریای خزر به 

کویر مرکزی ایران واکنش نشان دادند.
این انجمن با خطاب دادن مردم ایران، و بیان اینکه 
چند سالی است به بهانه ی کم آبی کویر مرکزی 
ایران انتقال آب خزر در دستور کار قرار گرفته بیان 
کردند: بسیاری از متخصصین زمینه های مختلف اعم 
از محیط زیست ، جغرافیا ، مهندسی آب ، کشاورزی 
، زمین شناسی ، اقلیم شناسی ، جامعه شناسی و … 
به دلایل متعدد از جمله کاهش تراز آب دریای خزر، 
افزایش شوری و دمای آب ، از بین رفتن خلیج ها و 
تالابهای مناطق شمالی و بویژه از بین رفتن حداقل 
چهل هکتار از جنگل های هیرکانی ، هزینه بالای 
اجرا و بهره برداری و نگهداری سیستم شیرین سازی 
و خطوط پمپاژ، مخالفت خود را با اجرای چنین طرحی 
اعلام کرده اند اما انجمن اسلامی مهندسان استان 
های گیلان،  مازندران و گلستان قصد دارد موضوع 
را از جنبه ای مهم  که کمتر به آن پرداخته شده 

بررسی کند.
در ادامه این بیانیه آمده است: با روند شتابان توسعه در 
سده های گذشته انسان فقط به تامین منابع و مصرف 
روز افزون آنها اندیشید اما امروزه ، توسعه بدون توجه 
به مدیریت مصرف منابع امکان پذیر نیست و بهره 
زمان،  انسانی،  نیروی  سرمایه،  از  استفاده  در  وری 

انرژی، مواد اولیه، آب و … در دستور کار قرار دارد .
در زمینه منبع ارزشمند آب علاوه بر فرهنگ سازی 
در خصوص کاهش مصرف، گام های بزرگی به وقوع 
پیوسته که متاسفانه در کشور ما یا بطور کلی مورد 
غفلت است یا گام ها به شدت کند و کاملا نمایشی 

و مقطعی است .
خصوص  در  بیانیه  این  از  دیگری  های  بخش  در 
آمده  کشورها  دیگر  در  آب  مدیریت  های  روش 
است: استفاده از آب باران ، استفاده از آب ) فاضلاب 
( خاکستری ، بازچرخانی آب ، استفاده از پساب در 
کشاورزی و صنعت ، روش های کم مصرف آبیاری 
، متعادل سازی فشار در خطوط ، استفاده از تجهیزات 
و شیرآلات کاهنده مصرف ، کنترل آب به حساب 
نیامده ، به کار گیری روشهای کشت کم مصرف ، 
اصلاح بافت خاک ، استفاده از گیاهان کم مصرف در 
کشاورزی و فضای سبز ، فرهنگ سازی و تغییر ذائقه 
مردم در راستای کاهش سهم محصول پر مصرف در 
تغذیه و …  بخشی از روشهایی است که در دنیا در 
راستای مدیریت مصرف آب مورد توجه قرار می گیرد.

در  شمالی،  های  استان  مهندسان  اسلامی  انجمن 
ادامه چند سوال را از مسوولان ذیربط پرسیده اند که 

به شرح زیر مطرح کرده اند:
-آیا تحلیلی منطقی و منصفانه بر افزایش آمار سطح 
زیر کشت مزارع ، باغات ، دامداری ها و استخر های 
پرورش ماهی چهل سال پیش تا کنون استان سمنان 
به عنوان مثال سطح زیر   ( و کویر مرکزی دارند؟ 
انقلاب 4۰   ابتدای  از  دامغان  در شهر  پسته  کشت 
برابر شده است.مطابق خبر مندرج در خبرگزاری ایرنا 
با کد ۸۲۹77۹۸۵ تحت عنوان “توسعه کشت پسته 

در سمنان نیازمند برنامه ریزی”(
… کدام یک از راه ها و روشهای فوق را در سمنان و 

استانهای کویری مرکزی به کار بسته اند ؟
-تعطیلی یا انتقال صنایع آب بر به کنار، از ایجاد کدام 

صنعت آب بر در این مناطق جلوگیری کرده اند؟
-در چند درصد شهرها و روستاها مطالعات آب به 
حساب نیامده انجام و اجرای آن عملیاتی شده است؟

-چند درصد مزارع و باغات به روشهای کم مصرف 
آبیاری مجهز شده اند؟

-آیا منطقی است در یک استان خشک و کویری 
کشاورزی  درصد  هشتاد  از  بیش  آبی  کشت  آمار 
استان باشد؟ ) مطابق اطلاعات مندرج تحت عنوان 
“توانمندی های بخش کشاورزی استان سمنان” در 

سایت سازمان جهاد کشاورزی استان سمنان(
به عقیده این تشکل صنفی، بدیهی است تا زمانی که 
پاسخ این سوالات به روشنی اعلام نشود انتقال آب 
از هر نقطه چه دریای خزر چه خلیج فارس و دریای 
عمان و چه سدهای واقع در شمال رشته کوه های 
البرز از اساس فاقد منطق بوده و به روشنی حیف و 
میل بیت المال به نفع گروهی خاص محسوب می 

شود .

خبر

شهرداری رضوانشهر یاد و خاطره شهید پلاسکو 
وحانی را گرامی داشت محسن ر

پرســت مدیریت درمان دانشگاه علوم پزشکی گیلان شد دکتر فلک باز سر

تاکید بر همکاری گیلان با کشــورهای همسایه برای توسعه گردشگری

نبود زیرساخت تاکسی دوچرخه در رشت

مدیر کل سرمایه گذاری استان گیلان ؛

همزمان با روز آتش نشانی وایمنی؛
شهرداری نتوانست 

ح جامع ترافیک را اجرایی کند طر

ترافیک شورا: و  و نقل  ــیون حمل  مشاور کمیس



ای کاش سنگر
 شورا نداشت

4

ورزشــی  . اجتماعی  نامه  دوهفته 

 نیمه دوم آبان 13۹۸
 سال چهارم
: شماره ۲7 علی نوبخت 

از یک  ورود بیش 
اتاق پزشک،  به  بیمار 
خلاف اخلاق است

رئیس کمیسیون بهداشت مجلس شورای اسلامی گفت: ورود بیش از یک بیمار به اتاق پزشک، 
خلاف اخلاق است.

علی نوبخت در نشست بررسی و تبادل نظر درباره مسایل و مشکلات حوزه بهداشت و درمان استان 
گیلان با حضور سعید نمکی وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در رشت افزود: مدتی است که 
در سازمان نظام پزشکی کل و انجمن های پزشکی، از برخی رفتارهای غیرپزشکی و غیراخلاقی 

توسط تعدادی از همکاران پزشک رنج می بریم.
وی اظهار داشت: در هر انجمن علمی، کمیته اخلاق پزشکی تعریف شده از جمله در بیمارستان 

های خصوصی، اختیاراتی به آنها داده شده تا جلوی موارد غیراخلاقی و غیرپزشکی گرفته شود.
رئیس کمیسیون بهداشت مجلس شورای اسلامی، وزارت بهداشت را آبروی دولت دانست و خاطر 

نشان کرد: جان انسان ها به این وزارتخانه بستگی دارد بنابراین فعالیت، اقدامات و برنامه های این 
وزارتخانه بسیار حائز اهمیت است.

وی درباره ارائه خدمات به جانبازان به عنوان موضوع مطرح شده در این جلسه تصریح کرد: در 
دو هفته اخیر، ۲۵۰ میلیارد تومان به بیمه دی بابت ارائه خدمات به این قشر پرداخت شده است.

رئیس کمیسیون بهداشت مجلس شورای اسلامی، توسعه بخش پیوند عضو و ایجاد مرکز کاشت 
حلزون را حق مسلم گیلان دانست و اضافه کرد: برای تحقق این دو مورد بایستی توجه ویژه ای 

شود.
وی درباره موضوع احداث بیمارستان مگاهاسپیتال برای استان گیلان بیان داشت: ساخت بیمارستان 

یک هزار تخت خوابی برای گیلان پیش بینی شده و استان از این مرکز درمانی برخوردار می شود.

داستان عجیبی هست، قصه پر غصه شورای اسلامی 
شهر سنگر؛ پس از درگیری های چند باره فیزیکی 
اعضای شورای چهارم در این شهر کوچک، این بار 
مردم سنگر تلاش کردند افرادی را به شورا بفرستند 
که چالش های گذشته تکرار نگردد، اما زهی خیال 
باطل، اعضای جدید در ایجاد تشنج و درگیری های 
لفظی و فیزیکی دست شورای قبلی را از پشت بسته 
و در گامی رو به جلو اینقدر از یکدیگر شکایت کردند 
که الان همه آنها در خطر انفصال از خدمت و زندان 

و شلاق و رد میلیاردها ریال مال قرار دارند.
جنوب  در  کوچکی  شهر  سنگر  مرور،  گزارش  به 
است  نشده  رقمی  دو  هنوز  که  جمعیتی  با  رشت، 
)حدود نه هزار نفر( می باشد، اما همین شهر کوچک 

هرگز از شورا شانس نیاورد.
مردم این خطه، به یاد می آورند قزاق ها را، که در 
زمان حمله روس اینجا سنگر گرفته و به مقابله با 
روس ها پرداخته بودند و دفاع جانانه ای داشتند و 
دقیقا به همین خاطر نام این منطقه سنگر شد؛ حال 
اما این شهر، بی دفاع تر از همیشه در مقابل خودی 

ها قرار دارد.
اعضای شورای پنجم شهر سنگر کمتر از یک سال 
همدیگر را تحمل کردند و از شهریور سال گذشته 

سوت آغاز درگیری ها رسما به صدا درآمد.
از  تن  دو  بین  درگیری شدیدی  ابتدا  زمان  آن  در 
اعضای شورا در می گیرد و یکی از آنها ضمن توهین 
و فحاشی، اقدام به تخریب خودروی دیگر عضو شورا 
می نماید. پیرو این اتفاق عضو مضروب شورا، اقدام 
به شکایت قضایی کرده و در نهایت عضو ضارب به 
اتهام توهین و تخریب عمدی از طرف دادگاه های 
کیفری بدوی و همچنین تجدید نظر به سیزده ماه 
حبس تعزیری و 3۹ ضربه شلاق و یک میلیون ریال 

جریمه نقدی محکوم می شود.
در حالیکه همگان انتظار داشتند از عضو زندانی شورا، 
سلب عضویت شود، نه تنها این اتفاق نیفتاد بلکه بعد 
از چند ماه که از حبس بازگشته، با داد و قال خواستار 

دریافت حق و حقوق معوقه خود شد.
این درحالیست که همزمان با زندانی شدن این عضو، 
یکی دیگر از اعضای شورا با غیبت های متوالی مدام 
جلسات را از حد نصاب می انداخت تا لوایح شورا 

تصویب نگردد.
و  بخشداری  به  بارها  شورا  رییس  مدت  این  در 
فرمانداری رشت و استانداری گیلان و سایر نهادهای 
از اوضاع عجیب و غریب  نامه نوشت و  ذی ربط 
شورای اسلامی شهر سنگر آنها را مطلع کرد ولی 

اقدامی درخور تاکنون صورت نگرفته است.
در  اینکه  تا  داشت  ادامه  اعضا  بین  ها  تنش  این 
در  مختلفی  های  اتهام  ها،  خواهی  سهم  راستای 

محاکم قضایی متوجه یکدیگر کردند. 
دادگاه نیز طی احکام جداگانه ای که در خرداد و تیر 
ماه سال جاری صادر نمود ) و یک نسخه آن نزد 
رسانه به امانت وجود دارد( اغلب اعضای شورا را بعد 
از شلاق و زندان و رد میلیاردها ریال مال، به انفصال 

دائم از خدمت محکوم کرد.
اگرچه فرصت تجدیدنظرخواهی برای اعضای شورا 
باقیست، اما ای کاش حتی اگر خواستار استفاده از 
این حق قانونی برای خود شدند، حتی در صورت 
موفقیت، خود داوطلبانه دست از خدمت رسانی به 
مردم شهر سنگر بردارند تا این شهر بیش از این از 

منظر شورا آسیب نبیند.
البته در این بین، بازداشت بخشدار سنگر در اواخر 
سال گذشته هم معلوم نیست دقیقا به چه خاطر است 

و آیا به این قضایا ارتباطی دارد یا خیر.
حسن  بازقلعه،  زرین  ابراهیم  آقایان  است  گفتنی 
محمدی، رحیم پورطالمی و نادر کبریائی جوبنه و 
خانم مریم معصومی اعضای پنجمین دوره شورای 
اسلامی شهر سنگر را تشکیل می دهند که یک 
نفر از آنها یعنی حسن محمدی از دوره سوم در شورا 

حضور دارد.
نکته جالب اینجاست رییس فعلی شورای شهر سنگر 
پس از تنش های بوجود آمده در نامه ای به رییس 
های  دارایی  خواست  قضائیه  قوه  از  قضا،  دستگاه 

اعضای شورای این شهر را بررسی کند.
لازم به ذکر است، شغل سه نفر از اعضای فعلی شورا 
آزاد می باشد و صاحب فروشگاه مصالح ساختمانی 
و آموزشگاه رانندگی و موسسه حقوقی هستند و دو 
نفر دیگر نیز فرهنگی و کارمند اداره برق می باشند، 
اما ظاهرا دارایی های آنها رییس شورا را مجاب کرد 

چنین نامه ای را به رییس دستگاه قضا بزند. 
در هر صورت سنگر دیگر جانی ندارد که بخواهد 
تاوان بی مسئولیتی های اعضای شورا را بدهد؛ ای 

کاش این شهر شورا نداشت.

خبر

جهت  در  مناسبی  فرصت  را  وحدت  هفته  صومعه سرا  جمعه  امام 
همگرایی مسلمانان دانست و گفت: همه باید رفتار، گفتار و کردار 
آن حضرت را نصب العین و سرلوحه زندگی مادی و معنوی خویش 

قرار دهیم.
حجت الاسلام والمسلمین محمدمهدی راشد نوری در گفت وگو با 
ایسنا، هفته وحدت را فرصت مناسبی در جهت همگرایی مسلمانان 
دانست و اظهار کرد: بر اساس اختلاف نظر بین پیروان اهل سنت 
و شیعه در تاریخ ولادت پیامبر اسلام)ص( دوازدهم لغایت هفدهم 

ربیع الاول هفته وحدت نامگذاری شده است.
وی با بیان اینکه امروز مسلمانان بیشتر از همیشه نیازمند وحدت 
و یکپارچگی هستند، تصریح کرد: دشمنان به دنبال نابودی اسلام 

هستند و شیعه و سنی ندارد.
امام جمعه صومعه سرا هفته وحدت را زمینه ساز همدلی و همسویی 
با پیوند بیشتر برادران اهل  افزود: این هفته  امت اسلام دانست و 
را حول موضوع مهم ولادت  اسلام  امت  تشییع می تواند  و  تسنن 

پیامبر)ص( جمع کند.
راشد نوری نامگذاری هفته وحدت را اصلی مشترک میان امت اسلام 

برشمرد و خاطرنشان کرد: میلاد پیامبر اسلام)ص( در این ایام غیر 
قابل انکار است که همه بر آن اتفاق نظر دارند لذا اختلاف نظر در 
روز ولادت پیامبر نمی تواند فاصله امت اسلامی را زیاد کند، بلکه 
هفته وحدت مسلمانان را گرد هم آورده و چالش هایی را که متوجه 

امت اسلام است از بین می برد.
وی با اشاره به ابتکار معمار کبیر انقلاب در نامگذاری هفته وحدت، 
ادامه داد: یکی از دلایل مهم نامگذاری هفته وحدت این است که 
پیامبرشان  ولادت  تاریخ  در  مسلمانان  نگوید  اسلامی  غیر  دنیای 

اختلاف دارند.
امام جمعه صومعه سرا با اشاره به اینکه مسلمانان موظف به عمل 
کردن به سیره و روش زندگی پیامبر اسلام)ص( هستند، گفت: همه 
باید رفتار، گفتار و کردار آن حضرت را نصب العین و سرلوحه زندگی 

مادی و معنوی خویش قرار دهیم.
راشد نوری یکی از زمینه های آشنایی با سیره پیامبر اسلام)ص( را 
برگزاری محافل بزرگداشت ولادت آن حضرت دانست و افزود: در 
این مجالس و محافل دانشمندان و علما با آگاهی و دانش خود عامه 

مردم را از واقعیت های اسلام ناب و سیره پیامبر آگاه می سازند.

را پیشگام در وحدت امت اسلام  وی همچنین جمهوری اسلامی 
پایه های تحکیم وحدت اسلامی که همواره  دانست و اظهار کرد: 
خالصانه  تلاش  و  مجاهدت  با  بود  اسلامی  اندیشمندان  آرزوی 

مسئولان جمهوری اسلامی تحقق پیدا کرد.
این کارشناس دینی تشکیل و تاسیس مجمع تقریب مذاهب از سوی 
رهبر معظم انقلاب را بستری مناسب در جهت گفت وگوی مستقیم 
اندیشمندان و صاحب نظران برجسته جهان اسلام برشمرد و اضافه 

کرد: این امر موجب شد تا گام های بسیار مهمی درخصوص وحدت 
اسلامی برداشته شود.

امام جمعه صومعه سرا تصریح کرد: جمهوری اسلامی بدون شک 
از همان آغاز پیروزی تاکنون، همواره با تمام توان آیه های وحدت 
و همبستگی را برای مسلمانان قرائت کرده و گام های مهم عملی 
برای تحقق این هدف والا و ارزشمند برداشته است که بر هیچ فردی 

پنهان نیست.
راشد نوری اراده مردم بر تحقق جامعه مومن، عدالت خواه، متحد و 
منسجم را شرط اساسی ایجاد وحدت دانست و یادآور شد: در واقع 
این خود اعضای جامعه ایمانی هستند که باید برای وحدت و عدالت 
قیام کنند؛ به گونه ای که اگر حتی پیامبر خدا و رهبر جامعه در میان 

ایشان نبود متفرق نشوند.
وی با اشاره به اینکه توصیه های قرآن در جلوگیری از اختلاف باید 
سرلوحه امور همه مسلمانان قرار گیرد، گفت: قرآن به مومنان توصیه 
می کند که از اختلاف پرهیز کنند و نتایج شوم تفرقه را به خاطر داشته 
باشند و همگی به ریسمان خدا چنگ بزنند و پراکنده نشوند و از خدا 

و پیامبرش اطاعت کنند تا به سعادت برسند.

روز  گیلان  دانشگاه  کشاورزی  علوم  دانشکده  جدید  ساختمان 
و  جمهوری  رئیس  معاون  نوبخت  محمدباقر  حضور  با  )پنجشنبه( 

رئیس سازمان برنامه و بودجه افتتاح شد.
افتتاح  حاشیه  در  گیلان  دانشگاه  کشاورزی  علوم  دانشکده  رئیس 
ساختمان جدید اداری و آموزشی دانشکده علوم کشاورزی دانشگاه 
گیلان، گفت: این ساختمان به مساحت پنج  هزار و ۶۰۰ مترمربع 
با بیش از چهار میلیارد تومان هرینه در سه طبقه  به بهره برداری 

رسیده است.
دکتر احد صحراگرد افزود: در زمان حاضر، حدود دو هزار دانشجو در 
1۰ رشته آموزشی در مقاطع مختلف تحصیلی در دانشکده کشاورزی 

دانشگاه گیلان مشغول به تحصیل هستند.
مرکز  عنوان  به  ابتدا  در  گیلان  دانشگاه  کشاورزی  علوم  دانشکده 
پژوهشی نباتات نیمه گرمسیری ، وابسته به دانشگاه تهران در یک 
ساختمان اداری با امکانات محدود شروع به کار کرد، در سال 13۵۵ 
با نام دانشکده کشاورزی به دانشگاه گیلان ملحق شد، این دانشکده 
از سال 13۵۶ فعالیت آموزشی خود را در چهار رشته دامپروری، ماهی 
شناسی، اقتصاد کشاورزی و زراعت آغاز کرد و هم اکنون در 1۰ گروه 
آموزشی در سه مقطع کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتری و یک 

گروه پژوهشی فعالیت دارد.
کمک  گسترده  نسبت  به  امکانات  از  برخورداری  با  دانشکده  این 

آموزشی و پژوهشی، با توجه به شرایط اقلیمی و جغرافیایی منطقه در 
برنامه توسعه خود تاسیس رشته هایی را در مقاطع تحصیلات تکمیلی 
و کارشناسی در نظر داشت، از مهمترین آزمایشگاه ها می توان به 
 ، خاکشناسی  و  خاک  بیولوژی  شناسی،  و حشره  پرورش حشرات 
اصلاح نژاد ، هوا و اقلیم، نقشه برداری، کیفیت آب، هیدرولیک و 
 ، میکروبیولوژی  فشار،  تحت  آبیاری  آبیاری،   ، فیزیکی  مدل های 

زراعت، اصلاح بذر ، باغبانی، قارچ شناسی و بیماری های گیاهی ، 
تغذیه دام، فیزیولوژی ، تعذیه نبات و ... اشاره کرد.

دانشکده کشاورزی دانشگاه گیلان دارای اراضی کشاورزی شامل 
باغ میوه )کلکسیون درختان میوه(، شالیزار، مزارع دامپروری و سایر 
تاسیسات گلخانه ای و دامپروری )پرورش گوسفند و مرغداری( است 
که هر ساله مورد استفاده دانشجویان قرار می گیرد، از سایر بخش 

های این دانشکده می توان به موزه تاریخ طبیعی اشاره کرد که کار 
خود را از سال 13۵7 آغاز کرد و سپس با افزایش نمونه ها از سال 
۶3 و تاسیس موزه در قالب یک طرح تحقیقاتی به جهاد دانشگاهی 
ارائه و مورد تصویب قرار گرفت و رسما آغاز به کار کرد، در پایان 
سال 7۲ از حالت طرح تحقیقاتی خارج و به عنوان واحدی از دانشکده 

علوم کشاورزی درآمد.
بر اساس آخرین آمار در زمان حاضر، دانشگاه گیلان با 1۰ دانشکده 
و یک واحد پردیس و دو پژوهشکده) حوضه آبی دریای خزر و گیلان 
شناسی( با ۵۸4 عضو هیات علمی،حدود 17 هزار دانشجو ، به عنوان 
به  مشغول  منطقه شمال کشور  در  عالی  آموزش  مراکز  بزرگترین 
فعالیت های آموزشی و پژوهشی است و سالانه حدود چهار هزار 
تحصیلی  مقاطع  در  گرایش   … رشته   ۵44 در  را  دانشجو   ۵۰۰ و 
کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتری برای دوره های روزانه ، شبانه 
، پردیس و مجازی پذیرش می کند، این دانشگاه با اعضای اتحادیه 
دانشگاه های دولتی کشور های حاشیه دریای خزر ، برخی از دانشگاه 
های کشورهای جنوب شرق آسیا و اتحادیه اروپا ارتباطات علمی و 
تبادل استاد و دانشجو دارد.  قرار گرفتن در جمع دانشگاه های برتر 
سه نظام بین المللی و رتبه بندی جهانی تایمز ،لیدن، شانگهای و 
برتر جامع  برتر دنیا و ده دانشگاه  دسته دانشگاه های یک درصد 

کشور جزئی از توانمندی های دانشگاه گیلان است.

انتقال هوایی عضو پیوندی در گیلان، با تکیه بر توانمندی تیم درمانی 
دانشگاه علوم پزشکی گیلان و هماهنگی های مناسب بین بخشی در 
استان؛ با مشارکت اورژانس هوایی کشور، تیم فراهم آوری اعضای 
پیوندی بیمارستان های شهید رجایی تهران و رازی رشت، به انجام 

رسید.
 دکتر ارسلان سالاری - رییس دانشگاه علوم پزشکی گیلان درباره 
این مهم اظهار داشت: قلب نوجوان 1۶ساله گیلانی که  بر اثر سانحه 

تصادف با موتور سیکلت دچار مرگ مغزی شده بود، با رضایت خانواده 
ایثارگرش، با جت اختصاصی سازمان اورژانس هوایی کشور به تهران 

انتقال یافت.
این مقام مسوول ادامه داد: بر اساس هماهنگی های به عمل آمده از 
سوی دانشگاه علوم پزشکی گیلان با اداره پیوند وزارت بهداشت، صبح 
امروز برای سومین بار قلب یک بیمار مرگ مغزی در بیمارستان رازی 
رشت پس از فراهم آوری در سریع ترین زمان ممکن )حدود یکساعت( 

به صورت هوایی به بیمارستان شهید رجایی تهران ارسال شد تا به یک 
کودک ۵ ساله نیازمند پیوند زده شود.  رییس دانشگاه علوم پزشکی 
گیلان با بیان اینکه این مهم، با مشارکت سازمان اورژانس هوایی 
کشور، اداره کل پیوند وزارت بهداشت و با بکار گیری جت اختصاصی، 
آمبولانس، موتور لانس انجام شد، خاطرنشان کرد: انتقال این عضو 
اورژانس 11۵  هوایی کشور،  اورژانس  سازمان  با همکاری  پیوندی، 
گیلان، هواناجا، نیروی انتظامی، فرودگاه گیلان، دانشگاه های علوم 

پزشکی گیلان، تهران و ستاد وزارت بهداشت صورت گرفت.
دکتر سالاری با اشاره به این که، کبد این نام آور گیلانی به یک مرد 
۵۸ ساله پیوند زده شد، تصریح کرد: دو کلیه این نوجوان، به یک زن 

4۹ ساله و یک مرد ۵۰ ساله پیوند شد.
رییس دانشگاه علوم پزشکی گیلان در پایان سخنان خود، بیان کرد: 
این ششمین مورد پیوند کبد در سال ۹۸ و شانزدهمین پیوند کبد و در 

مجموع هجدهمین پیوند در گیلان بوده است.

: تاکید کرد  امام جمعه صومعه ســرا 

رئیس جمهوری؛ با حضور معــاون 

هفته وحدت فرصت مناســبی در جهت همگرایی مسلمانان

ســاختمان جدید دانشکده کشاورزی دانشگاه گیلان افتتاح شد

ماده ۹  نمایندگان مجلس شورای اسلامی  بود که  ماه ۹۵  دی 
برنامه ششم توسعه را به تصویب رساندند که بر اساس  لایحه 
آن همه دستگاه های دولتی مکلف به ثبت معاملات در سامانه 

تدارکات الکترونیکی شدند. 
به گزارش خزرآنلاین، در همین راستا، هیئت وزیران در جلسه 
دهم اردیبهشت 13۹۶ به پیشنهاد مشترک وزارتخانه های صنعت، 

تجارت  توسعه  )مرکز  تجارت  و  معدن 
الکترونیکی( و امور اقتصادی و دارایی و 
به  و  کشور  استخدامی  و  اداری  سازمان 
استناد اصل یکصد و سی و هشتم قانون 
جلسه  ایران  اسلامی  جمهوری  اساسی 
ای را تشکیل و در آن مصوب کرد که در 
اقتصاد  کلی  های  تحقق سیاست  جهت 
با  مبارزه  مالی،  ایجاد شفافیت  مقاومتی، 
پذیر سالم  رقابت  برقراری محیط  فساد، 
اجرای  منظور  به  و  اقتصادی  عدالت  و 
قانون  اصلاحی   )1۶۹( ماده   )۵( تبصره 
مالیات های مستقیم -مصوب 13۹4- و 
با رعایت تصویب نامه شماره 1۶۵3۸۹/

 )1( ماده  )ب(  بند  موضوع  اجرایی  های  دستگاه  ت4۶۸4۹ک، 
قانون برگزاری مناقصات -مصوب 13۸3- مکلف شدند تا کلیه 
معاملات خود اعم از خرید، مناقصه و مزایده را با توجه به زمان 

خواهد  اعلام  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت  توسط  که  بندی 
www. شد، در »سامانه تدارکات الکترونیکی دولت« به نشانی

به  شود  می  نامیده  »ستاد«  اختصار  به  که    setadiran.ir
انجام برسانند.

وزارت آموزش و پرورش و به تبع آن آموزش و پرورش استان 
ها هم یکی از دستگاه های اجرایی مشمول بودند که می بایست 
کلیه معاملات خود اعم از خرید، مناقصه 
نمایند.  را در سامانه ستاد درج  و مزایده 
البته آموزش و پرورش گیلان این وظیفه 
به  اما  دهد  می  انجام  را  خود  قانونی 

شکلی عجیب! 
کل  اداره  که  دهد  می  نشان  زیر  سند 
آموزش و پرورش گیلان در بخش خرید 
خود  نیاز  ستاد،  سامانه  متوسط  و  جزیی 
اعزام  بابت  خودرو  تامین  بر  مبنی  را 
اردوگاه شهید  به  از رشت  کارکنان خود 
باهنر تهران به صورت رفت و برگشت، 
اعلام کرده است. آن چه که اما در این 
یک  اعتبار  است،  تامل  قابل  نیاز  اعلام 
ساعته آن است! یعنی آموزش و پرورش گیلان نیاز خود را در 
تاریخ  که  است  کرده  ایجاد   ۰۹:۵۸ ساعت   ۹۸ آبان   ۲3 تاریخ 

اعتبار نیاز تنها تا ساعت 11:۰۰ همان روز است!

فرار  کشور  از  که  گیلان  فولاد  مدیرعامل  زاده  دانیال  رسول 
کرده بود دستگیر و به کشور بازگردانده شد.

اواخر آذر ماه و اوایل دی ماه سال ۹۵ بود که خبر دستگیری 
»ر.  فرد  این  نام  ابتدا  در  افتاد.  زبان ها  سر  بر  بدهکار  ابر  یک 
شد  مشخص  دقیق تر  بررسی  کمی  با  اما  بود،  شده  مطرح  د« 
نام دقیق وی رسول دانیال زاده است. با گذشت مدت اندکی از 

این پرونده مسئولان  به  زمان رسیدگی 
را  فرد  این  بازداشت  قضایی  دستگاه 
تایید کرده و سخنگوی دستگاه قضا نیز 
عنوان کرد بررسی پرونده وی آغاز شده 
که  راستا مشخص شد  در همین  است. 
دانیال زاده در پرونده خود بدهی کلان 
بانکی را دارد که برخی رقم آن را بیش 
از دو هزار و ۶۰۰ میلیارد تومان برآورد 

کرده بودند.
سخنگوی  اژه ای  محسنی  آن  از  پس 
نشستی  در  قضایی کشور  دستگاه  وقت 
بهمن همان سال   4 تاریخ  در  و  خبری 
در خصوص دستگیری رسول دانیال زاده 

و اتهاماتش و ادعا های برخی نمایندگان مجلس مبنی بر ارتباط 
و هستم  بوده  موافق  فریدون گفت: من شخصاً  با حسین  وی 
رسانه ها  و  شوند  محاکمه  علنی  صورت  به  متهمین  برخی  که 

باشند.  دادگاه  اتهامات وی و جزئیات  انتشار عکس،  اجازه  هم 
اژه ای افزود: چرا وقتی سارقی که چند سابقه دارد نباید چهره 
او را نشان دهیم و یا فردی که چند هزار میلیارد تومان بدهی 
براساس  ما  ولی  نشود،  داده  نشان  جامعه  به  چهره اش  دارد 
قانون  تابع  را  خود  و  نیستیم  کار  این  انجام  به  موظف  قانون 
اظهارداشت: شخصی که شما  راستا  اژه ای در همین  می دانیم. 
از  تحقیقات  و  شده  دستگیر  بردید  نام 
اینکه  است ضمن  انجام  مرحله  در  وی 
ارتباط وی با حسین فریدون هم کاملًا 
این  نحوه  هم اکنون  ولی  است،  مشهود 
ارتباط و اقدامات آن ها مشخص نیست 
این  تحقیقات  نتیجه  منتظر  باید  و 

پرونده باشیم.
فرار یکی از متهمان پرونده

آغاز  و  زاده  دانیال  بازداشت  از  پس 
رسیدگی به پرونده وی و پس از گذشت 
و  وی  دستگیری  از  ماه   4 به  قریب 
تحقیق  و  بازپرسی  جلسات  برگزاری 
متهمان  از  یکی  است  شده  مشخص 
کلان این پرونده قضایی که در چرخه فساد دانیال زاده نقش 

ایفا می کرده به خارج از کشور گریخت.

ورش  اعلام نیازهای یک ساعته آموزش و پر
گیلان در سامانه ستاد ! 

مدیرعامل فولاد گیلان به ایران
 بازگردانده شد

قابل توجه سازمان بازرسی ؛  با بازداشت در خارج از مرز؛

 انجام سومین انتقال هوایی عضو پیوندی در گیلان



مروری بر پدیده وندالیسم و تخریب اموال عمومی در گیلان

آقای رئیس جمهور برگردید 
لطفا
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ورزشــی  . اجتماعی  نامه  دوهفته 

 نیمه دوم آبان 13۹۸
 سال چهارم
ناشر کشور  شماره ۲7  ۴۰۰

پانزدهمین  میهمان 
نمایشگاه کتاب 

گیلان

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی گیلان بیان کرد: پانزدهمین نمایشگاه بزرگ کتاب استان با حضور 
4۰۰ ناشر کشور برگزار می شود.

فیروز فاضلی در نشست خبری بمنظور رونمایی از پوستر پانزدهمین نمایشگاه کتاب گیلان با بیان 
اینکه در فضایی که کتاب هست نفس کشیدن در آن ، خود فرهنگ سازی است افزود: می بایستی به 
همت رسانه ها برگزاری این نمایشگاه به آگاهی اقشار جامعه برسد تا بر این اساس حضور همه بویژه 

نسل نو در این فضای فرهنگی بیشتر شود .
وی با بیان اینکه فرهنگ سازی بصورت فردی انجام نمی شود و می باید اتفاقی جمعی رقم زده شود 
، اظهار داشت : نمایشگاه یادشده با همکاری معاونت امور فرهنگی وزارتخانه فرهنگ و ارشاد اسلامی، 

استانداری گیلان، سازمان مدیریت و برنامه ریری استان و شهرداری رشت برگزار می شود.
وی ادامه داد: هشت میلیارد ریال بن کتاب و 3۰ درصد تخفیف برای نمایشگاه یادشده پیش بینی 

شده است.
پانزدهمین نمایشگاه بزرگ کتاب گیلان با ۲۰۰ غرفه از ۲۶ آبان ماه در محل برگزاری دائمی نمایشگاه 

های استان برگزار می شود و تا یکم آذر ماه ادامه می یابد.
چهاردهمین نمایشگاه کتاب گیلان و سیصد و هفتادمین نمایشگاه استانی ، سال گذشته، ۲۵ میلیارد 
ریال فروش داشت که هفت و نیم میلیارد ریال از مبلغ یادشده، بن بود. این نمایشگاه که با 3۰ درصد 

تخفیف برگزار شده بود؛ مورد استقبال ۸۲ هزار علاقمند به کتاب و کتابخوانی قرار گرفته بود.

قاسم خوش سیما 
آقای دکتر روحانی، حضرتعالی رئیس جمهور سخت 
ترین روزهای اقتصادی این مملکتید که خواهشمندیم 
در موضوع سه برابر شدن قیمت بنزین، دستور تجدید 

نظر صادر فرمائید، چون :
1۰- کشور روزهای اقتصادی بسیار دشواری را می 
گذرانـد اما فرمودید ریالی ازاین افزایش قیمت به 

خزانه دولت واریز نخواهـد شـد.
۹- همیشه به بهانه کنترل مصرف سوخت وصیانت 
از محیط زیست، بنزین را گران کرده ایم اما همه می 

دانیم این تنها یک شعار است.
خودروی  آنان  زیرا  بهترنمیشود  فقیری  وضع   -۸
پرمصرفـی دارند که چند برابریارانه جدیدتان را می 

بایست بنزین 3هزارتومانی بخرند.
7- کدام ساز وکاری برای شناسایی« فقیر واقعی« 
وجود دارد، با علم به آنکه افزایش قیمت بنزین، چند 

برابر یارانه جدید را خواهد بلعید.
۶- تجربه یارانه نقدی حاصل از آزاد سازی قیمت ها 
جاری است. آیا بهتر نیست برای ثروتمند کردن مردم، 

بانک ها را اصلاح کنیـم؟
۵- به نظر جنابعالی سودهای نجومی بانک ها، ام 
الامراض بیماری های اقتصادی نیست وهمین امر 

تولیدمان را زمین گیر نکرده است؟
4- به نظرجنابعالی عدالت اقتصادی مقابله با فرار 
مالیاتی صاحبان خانه های خالی و یا اصنافی مانند 

طلافروشان، پزشکان و... نیسـت؟
3- تاریخ نشان میدهد یک ریال افزایش بهای بنزین 
با قیمت ها چه می کند، وای به حال سه برابر شدن 

قیمت بنزین، آن هم در یک شب!
۲- بنزین هنوز نسبت به قیمت های جهانی ارزان تر 
است اما آیا درآمدها و ارزش فعلی پول ملی ما نسبت 

به آنان محاسباتی شده است؟
1- به نظرتان دو نرخی شدن قیمت بنزین، همان 
تکرار فساد و ادامه قاچاق این کالا نیست و مقدور 

نبود تک نرخی متعادل لحاظ گردد؟ 
آقای دکتر روحانی به نظر می رسد این افزایش قیمت 
تنها خشونت های اقتصادی جامعه را دامن می زند که 
استدعا داریم دستور فرمائید سایر راههای ممکن را به 
کمک همه ی مردم شریف کشورمان امتحان کنیم.

یادداشت

طاها عبدالهی 
کش و قوس طرح ساحلی گیسوم در شهرستان تالش پایانی ندارد و 

معلوم نیست که چند ضلعی گیسوم واقعا چند ضلع دارد.
گیسوم  حاشیه  پر  فیزیکی  درگیری  موضوع  به  گزارشی  در  پیشتر 
پرداختیم. نماینده تالش، عضو شورای شهر و مدیر عامل شرکت برنده 
مزایده هر کدام به روایت خود گیسوم از این درگیری را به زبان آوردند. 
این درحالی است که »علی محرمی« نماینده شهرداری تالش در طرح 
ساحلی گیسوم با رد اظهارات نماینده تالش در مجلس شورای اسلامی 
در خصوص دخالتهای وی در اداره این مجتمع ساحلی به مرور گفت: 
طرح ساحلی متعلق به شهرداری تالش است و من در مباحث مالی 
دخالتی ندارم. هزینه ها و دستمزد کارگران و پرسنل را با دستور و نظارت 
شهردار از طریق درآمد تامین کرده ام. اما تهمت هایی به من زده میشود 

به دلیل نزدیکی به انتخابات است که به خدا واگذار میکنم.
وی همچنین با اشاره به درگیری پیش آمده در مرداد ماه سال جاری 
مدعی شد: محمود شکری ابتدا با سیلی جلال محرمی را مورد ضرب 
و جرح قرار داد و سپس اصغر محرمی را کتک زد که شکایتی نیز علیه 

وی انجام شده است.
محرمی با بیان اختلاف بر سر زمین طرح ساحلی گیسوم تصریح کرد: 
اداره منابع طبیعی تالش دادخواستی را مبنی بر مالکیت عرصه طرح 
گیسوم به شعبه 3 دادگستری تالش ارائه کرده است. دیوان محاسبات 
نیز رایی را صادر کرده و خواستار بازگرداندن زمین منابع طبیعی از سوی 
شهرداری شده است. همچنین شهرداری تالش باید اجاره بهای سالهای 

مورد استفاده را پرداخت نماید.
خودداری پیمانکار از میزان درآمد مالی روزانه

وی در ادامه از طرح دعوی در مورد مزایده طرح گیسوم سخن گفت 
و اظهار کرد: رسیدگی به موضوع مزایده برگزار شده در دیوان عدالت 
اداری ادامه دارد. این کارمند شهرداری تالش با اشاره به مشکلات زیر 
ساخت طرح ساحلی گیسوم از ضرورت سرمایه گذاری و نوسازی این 

مکان سخن گفت.
علی محرمی در پاسخ به سوال خبرنگار مرور درباره درآمد روزانه گیسوم 

و تعداد مسافران ورودی از ارائه هر گونه آماری خودداری کرد.
شهردار تالش با بیان اختلاف منابع طبیعی و بنیاد مستضعفان انقلاب 
اسلامی بر سر زمین گیسوم اظهار کرد: منابع طبیعی سندی در این 
خصوص ندارد در حالیکه بنیاد مستضعفان سند ثبتی را ارائه کرده و 
خواستار تفاهم با شهرداری تالش شده است. دیوان محاسبات نیز برای 
حل اختلاف این ۲ سازمان وارد عمل گردیده است و هرگونه ادعایی 

پس از تعیین تکلیف مالکیت قابل طرح است.
»شهرام غنی زاده« همچنین با رد ادعای محرمی درباره ابطال مزایده 
توسط دیوان عدالت اداری گفت: شعبه ۹ دیوان شکایت اصغر محرمی 
را مردود دانسته و هیچ رایی در این خصوص به دست شهرداری تالش 
نرسیده است. شهرداری تالش نیز باید طرح را به شرکت توسعه و عمران 

تحویل دهد.
طبق مصوبه شورای تامین استان گیلان طرح ساحلی گیسوم باید در 

توسعه و عمران  تعاونی  به شرکت  ماه مهر  از  روز  نخستین 
پیشگامان شهرستان تالش واگذار شود تا به عنوان برنده مزایده 

قانونی فعالیت خود را شروع کند.
خون می دهیم، اما زمین نمی دهیم

بنا بر اظهارات افراد حاضر در محل اتفاقی که ساعت 1۰ و 
3۰ دقیقه روز دوشنبه 1 مهر رخ داد دست کمی از رویدادهای 
قبلی نداشت. این بار افرادی که تعدادشان به 3۰ نفر می رسید 
با بستن درب ورودی طرح ساحلی مانع ورود فرماندار و فرمانده 
نیروی انتظامی شهرستان تالش، شهردار و اعضای شورای شهر 
به داخل طرح شدند. این افراد ضمن سر دادن شعار» خون می 
دهیم اما زمین نمی دهیم«، توهین هایی را به برخی مقام های 
دولتی محلی انجام دادند. این اقدام باعث شد تا گردشگرانی 
که قصد خروج و ورود به طرح داشتند به تماشای این صحنه 

ها بنشینند. اقدامی که بدون دخالت نیروی انتظامی بی پاسخ ماند و 
پس از گذشت 1 ساعت اعضای شورای تامین شهرستان تالش بدون 
اجرای حکم شورای تامین استان گیلان دست خالی بازگشتند. همچنین 
شاهدان عینی درباره هویت افراد حاضر در این تجمع غیرقانونی تصریح 
اما  بودند  اوباش شهرهای مجاور  و  اراذل  از  افراد  این  بیشتر  کردند: 
تعدادی از دارندگان پلاژهای گیسوم و 3 نفر از کارکنان شهرداری تالش 

آنها را تحریک و هدایت می کردند.
»سید عیسی مهدوی« که فرماندار و رییس شورای تامین شهرستان 
تالش در غرب گیلان و 11۰ کیلومتری رشت است، هیچ علاقه ای به 
صحبت کردن درباره قضایای مربوط به گیسوم ندارد و از گفتگو در این 

مورد امتناع می کند.
مدیرعامل شرکت تعاونی توسعه و عمران پیشگامان تالش ۵ مهرماه 
جاری در گفت و گو با مرور گفته بود: مصوبه شورای تامین استان گیلان 
هم به جایی نرسید هر چند قولهایی در این باره داده میشود و ما همچنان 

منتظر عملی شدن آنها هستیم.
»محسن وقاصی« با اشاره به پرداخت 17۶ میلیون تومانی اجاره طرح در 
۲۰ اسفند سال گذشته به شهرداری تالش گفت: قرارداد جدیدی نیز بین 
شرکت و شهرداری منعقد نشده و خبری از تمدید هم نیست. این شرکت 
نیز قصد دارد تا برای احقاق حقوق خود از شهرداری تالش بابت ضرر 

و زیان ناشی از وقفه ای که بیشتر از ۶ ماه طول کشیده شکایت کند.
وی در مورد رسیدگی به شکایت ضرب و شتم خود توسط متصرفین 
اظهار کرد: هنوز اخطاری از دادگستری به دست من نرسیده و منتظر 

تعیین شعبه از سوی دادستان هستم.
»سهیل سلامی ریک« سخنگوی شورای شهر تالش نیز با بیان بی 
تامین  کرد: شورای  بیان  گیسوم،  تکلیف  تعیین  از وضعیت  اطلاعی 
شهرستان تالش وظیفه دارد تا طرح را در اختیار شهرداری تالش قرار 

دهد و پاسخگو باشد.
اگر طرح زیان ده است چرا پس نمی دهند؟

البته این گفته ها تمام ماجرای این چند ضلعی نیست و بنابر گفته رییس 
کمیسون درآمد شورای شهر تالش پس از درگیری مرداد ماه امسال 

که متصرفین گیسوم از این طرح ساحلی رفتند درآمد روزانه 1۲ تا 1۵ 
میلیون تومانی طرح به حساب شهرداری ریخته می شود. اما این مبلغ 
شامل تمام بخشها نمی شود و هنوز مواردی وجود دارد که دریافتی از 

آن صورت نمی گیرد.
»حافظ محفوظی« در ادامه با اشاره به گزارشهای ضرر و زیانی که طی 
سالیان گذشته از طرح می رسید متذکر شد: »مگر در گیسوم چه اتفاق 
می افتاد و چه چیزی تولید می شد که یک طرح ساحلی با وجود هزاران 
مسافر در روز که در آنجا پول خرج می کنند زیان ده باشد؟ مگر در 
گیسوم آپولو هوا می کردند که این همه خرج داشته باشد؟ گزارشهای 
اینچنینی تنها بهانه ای برای پنهان کردن درآمد بود و می توان ادعا کرد 
روزانه بین 1۰ تا 1۲ میلیون تومان بدون اینکه گزارشی از نحوه دریافت 
و هزینه آن در دست باشد گم می شد. اگر طرح زیان ده بوده، متصرفین 

چرا دست از این طرح نمی کشند؟
ضلع دیگر گیسوم سرمایه گذار این طرح است که از سال 137۲ اقدام 
به ساخت و ساز در این مجموعه کرده و اولین گرداننده بخش خصوصی 

این طرح طی سالهای 1374 و 7۵ بوده است.
»جهانشیر مرتضایی« که سابق بر این پیمانکار عمرانی بوده از سرمایه 
گذاری ۸۰۰ میلیون تومانی سخن می گوید که طبق اسناد فقط 4۰۰ 
میلیون تومان از آن ثبت شده است. طبق اسناد موجود همواره اختلافاتی 
بر سر سهم وی از این طرح وجود داشته است و طبق آخرین کارشناسی 
انجام گرفته نیمی از سهم درآمد این طرح متعلق به او است. وی با بیان 
از بین رفتن حق خود از سهم درآمد و واگذاریهای گیسوم بیان کرد: 
شکایت از شهرداری تالش موجب احیای قسمتی از سهم من از درآمد 
تا سال 137۸ شد در حالی که هزینه ها تا سال 13۹1 محاسبه شده بود 
که به دلیل عدم شفافیت درآمد تنها مبلغ 41 میلیون و ۹34 هزار و ۲3۸ 

تومان به حساب من واریز شده است.
مرتضایی که دل پری از نحوه اداره طرح ساحلی گیسوم دارد، افزود: 
طبق قرارداد موجود شهرداری درباره مدیریت طرح، مدیریت مالی و 
برگزاری مزایده باید با سرمایه گذار به توافق برسد اما این طرح از سال 
137۸ با دخالت فرماندار وقت به صورت یکجانبه از سوی شهرداری به 
تملک درآمده است که حضور ۲۰ ساله علی محرمی به عنوان نماینده 

شهرداری نیز به این تاریخ برمی گردد.
وی با اشاره به حضور خود در طرح ساحلی می گوید: 
و  رسد  می  واحد   1۸ به  شهرداری  سوئیتهای  تعداد 
طبق اسناد رد و بدل شده با شهرداری تالش چنانچه 
مدیریت هر یک از طرفین مدیریت طرح را به دست 
بگیرد، طرف مقابل حق دارد تا درآمد 3 واحد سوئیت 
و 1 واحد رستوران را به طور مستقیم دریافت کند. تنها 
درآمد مستقیم من از این طرح همین بند از قرار داده بوده 
است که به درستی رعایت می شود و درآمد مربوط به 
سایر بخش ها همچون رستوران ها، پلاژها، اجاره اسب 
های مردم محلی، مورتور قایق، جت اسکی، موتوجیپی، 
ورودی طرح، کانکسهای اسکان، حق استقرار چادرهای 

مسافران و ... لحاظ نمی شود.
درآمد مجتمع  میزان  به  پاسخ  در  سرمایه گذار طرح ساحلی گیسوم 
ساحلی طی ۲۰ سال گذشته گفت:رونق گیسوم به سال 13۸4 باز می 
گردد که درآمد حدود 4۰۰ میلیون تومانی بدست آمد و با اوج گرفتن 
مسافرات در سال 13۹۰ به ۸۰۰ میلیون تومان نیز رسید. از این سال به 
بعد درآمد یک میلیارد تا  یک میلیارد و 4۰۰ میلیون تومانی وجود دارد 
و می توان ادعا کرد حدود 1۹ تا ۲۰ میلیارد درامد ۲۰ سال گذشته از 

این طرح بوده است.
حرف  و حدیث ها در خصوص ویلای ساحلی

وی با رد ادعای فرمانداری تالش نسبت به مالکیت گیسوم تصریح کرد: 
فرمانداری به عنوان این سازمان حاکمیتی فقط نظارت بر کار سرمایه 
گذار و شهرداری را برعهده دارد و مالک طرح ساحلی گیسوم نیست. اما 
از سال 13۸7 اقدام به ساخت 1۰ واحد ویلا در این طرح کرده است. 
گفته می شود که این ویلاها در اختیار میهمانانی که از سوی سازمانها 
معرفی می شوند قرار می گیرد. ولی وضعیت این سالها نشان می دهد 
که بیشتر افراد استفاده کننده، مسافرانی هستند که در ازای پرداخت 
پول در این ویلاها اقامت می کنند و مبلغ اجاره امسال به ۲۵۰ هزار 
تومان برای هرشب رسیده است. چطور می توان ادعا کرد راننده تاکسی 

فرودگاه مهرآباد از کارکنان یک سازمان دولتی باشد؟
سوی  از  گیسوم  زمین  تصرف  رد  با  همچنین  مرتضایی  جهانشیر 
شهرداری تالش اضافه کرد: زمین طرح در سال 1371 از سوی واحد 
منابع طبیعی دیناچال پره سر که اکنون جزو شهرستان رضوانشهر است 
به شهرداری واگذار شده و فرمانداری تنها واسطه این نقل و انتقال بوده 

که همه اسناد آن موجود است.
بنابر گفته برخی منابع مطلع یک دستگاه ویلای خصوصی در گیسوم در 
نزدیکی طرح شنای خواهران وجود دارد که با دیوارهایی بلند از آن جدا 
شده است. این ویلا که صحبتهای فراوانی درباره رفت و آمدهای شبانه 
آن وجود دارد با ۲ درب به داخل و بیرون طرح مرتبط می شود. جایی که 
بنابر گفته ها و شنیده ها فردی بنام ع.پ نیز به دلیل حضور شبانه در آن 

از پست سازمانی برکنار شد.

مریم ساحلی
وندال ها میان ما زندگی می کنند. سیاهی از دلشان زبانه می کشد 
و دستهاشان ویرانی را بر چهره شهرها نقش می زند. نیمکت های 
شکسته، نوشته های حک شده بر بناهای ارزشمند، رد تیزی بر تنه 
درختها، المان های آسیب دیده و هزار و یک زخم دیگر در یک  شهر 
نشان از حضور  افرادی دارد که  حمله به اموال عمومی و ببارآوردن 

خرابی،  بیراهه ای است که در پیش گرفته اند.
تخریب اماکن تاریخی و طبیعی تنها شامل حضور گردشگرانی که 
اینجا حضور یافته اند نمی شود. بلکه شامل رفتارهای غیرقابل پیش 
بینی شهروندانی است که در جای جای کشور دیده می شوند. مجسمه 
های ربوده شده، سردیس های شکسته، نقش و نگارهای روی قبور 
تاریخی و... تکانه هایی فاجعه بار از عصری است که در آن تاریخ و 

قهرمانان برای نسل نو اهمیتی ندارند.
فقر، نابرابری اجتماعی، شکاف طبقاتی، بحران هویت و گم شدن 
تاریخ در عصر دیجیتال بر شدت گرفتن این تنش ها و آسیب های 
اجتماعی در شهر کمک می کنند. اما سوژه ی این گزارش از ماجرای 
شکسته شدن سردیس سیروی قایقران در بلوار انزلی شروع شد. وندال 
ها محل گردن این سردیس را شکسته و سرِ  سردیس قهرمان شهر 
را به تاراج برده اند. آنگاه صبح روز بعد مردمی که به لب ساحل آمدند 
اثری از سردیس قهرمان خود را ندیدند. این تنها یک سکانس از 

سریال تخریب در انزلی است.
سکانس های بعدی اینگونه است؛ بانوی  سالمند عصا زنان در امتداد 
درختان سبز بلوار انزلی قدم می زند و با نگاه بر امواج و کشتی های 
لنگر انداخته، خاطراتش را مرور می کند. قدم زنان پیش می رود  تا 
کم کم رمق از زانوانش رخت می بندد، چشم می گرداند  اما نیمکتی 
که پیش  روی اوست، شکسته. آه می کشد و با تکیه بر عصایش می 

رود تا جای مناسبی برای نشستن بیابد.
همان وقت دخترکی که یک مشت پوست تخمه در دست دارد،  دوان 
دوان به سمت سطل زباله می رود. مشت کوچکش را بر فراز آن باز 
می کند، اما سطلی که ته ندارد قادر به نگهداری  یک مشت پوست 
تخمه آفتابگردان هم نیست.  دخترک با چشم های از تعجب گرد 
شده نزد پدرش باز می گردد و می گوید: سطلش خراب بود. مرد 
جواب می دهد: حتما یکی خرابش کرده و بعد به یاد می آورد در 
نخستین روزهای شهریور ماه امسال یک روز صبح آنها که از بلوار 
انزلی می گذشتند  با سردیس تخریب شده زنده یاد سیروس قایقران 

مواجه شدند.
اما این نه آغاز و نه پایان ماجرا در این شهر است. سال۹3 بود که وندال 
ها با اسپری سیاه به جان موزیک جیگا انزلی افتادند و دور تا دور ستون 
و پله هایش را با اسم و اشکال نامفهوم نقش بی فرهنگی انداختند. اما 
این عارضه تنها مختص انزلی نیست. سال گذشته نیز سردیس ناصر 

مسعودی و اکبر رادی دو چهره  نام آشنای هنرمند کشور در رشت 
مورد هجوم اشخاصی قرار گرفت. همچنان که یادگاری نویسی بر آثار 

تاریخی رشت و دیگر شهرهای گیلان وجود دارد.
دامنه آسیب ها

واقعیت این است که  دایره  آسیب رساندن به اموال عمومی  تنها 
اقتصاد یک شهر را متضرر نمی سازد، وقتی  آثار این تخریب  در 
یک شهر گردشگر پذیر پیش چشمان گردشگران قرار می گیرد و 
خدمات رسانی به آنها را مختل می سازد، فرهنگ یک شهر خراش 
بر می دارد؛ یا زمانی که سردیس اسطوره ورزشی شهر تخریب می 
شود، احساسات مردم  آن شهر عمیقا جریحه دار می شود. وندال ها 
کم و بیش در بسیاری از شهرها زندگی می کنند. اما نمی توان نسبت 
به آنها بی تفاوت بود. این موضوع در شهری با ویژگی های  انزلی 
که از وسعت چندانی هم برخوردار نیست و هر گونه آسیبی در آن به 
وضوح  برای اهالی و گردشگران قابل رویت است از اهمیت بیشتری 

برخوردار است.
از این روتخریب اموال عمومی در این شهر موضوعی است که باید 
بیش از پیش مورد توجه  مسئولان شهر قرار گیرد.  سخنگوی شورای  
اسلامی شهر انزلی  در گفت و گو با مرور اظهار می کند: افرادی که 
دست به تخریب اموال عمومی می زنند، نگرانی هایی  در آنان  وجود 
دارد که با چنین رفتاری آن را بروز می دهند. در واقع  آنها اعتراضشان  

را به این ترتیب نشان می دهند.
وی  با بیان این که سیروس قایقران  در قلب مردم انزلی است و فردی 
که دست به تخریب سردیسش می زند  باید پاسخگوی همه مردم 
شهر باشد،  یادآور می شود: این سردیس  قرار است مجددا توسط  

همان مجسمه سازی که  آن را ساخته بود، ساخته شود.
 جای خالی دانش محوری

یک فعال فرهنگی  در گفت و گو با مرور اظهار می کند: پس از 
انتخاب شهردار، مهم ترین وظیفه شورای اسلامی شهر به عنوان یک 
نهاد راهبردی و نظارتی، بررسی کمبودها و نارسایی های گوناگون 
اعم از اجتماعی، اقتصادی، بهداشتی و رفاهی در حوزه انتخابیه خویش 
است. اگر بپذیریم که پدیده وندالیسم طی سال های اخیر از مهم ترین 
ناهنجاری های اجتماعی بروز یافته در شهر انزلی بوده پس شناخت 
این چالش نیز مستلزم بررسی و  پژوهش و حل این معضل نیز نیازمند 

ارائه طرح و راهکار عملی است.
»آرمین صافدل« می افزاید: در همه نمونه های اخیر، اولین و آخر 
واکنش متولیان، چند مصاحبه و یا یادداشت آن هم در سطح شبکه 
های اجتماعی بوده که غالبا محور این واکنش ها هم کمبود  آموزش 
یا ضعف فرهنگی میان شهروندان است. این در حالی ست که بروز 
پدیده وندالیسم علل مختلفی دارد  که دامنه  آن  تا الگوهای طراحی 
شهری، حتی به انتخاب و جانمایی ناصحیح مبلمان شهری در یک 

فضای عمومی هم می رسد، که در نمونه های اخیر در خصوص 
تخریب مبلمان بلوار و موج شکن شاهد آن بودیم. جرح و تعدیل 
های سلیقه ای که طی سال های اخیر پیرامون فضاهای عمومی 
شهر رخ داده سبب شده تا عنصر »حس مکان« میان شهروندان 

انزلی تضعیف شود.
صافدل ادامه می دهد: عنصر حس مکان شامل سه مرحله اصلی 
تعلق به مکان، دلبستگی به مکان و تعهد به مکان است که در صورت 
توجه به آن شهروند نسبت به فضاهای عمومی، مبلمان  شهری و 
دیگر عناصر احساس تعهد می کند و حاضر نیست به سادگی دست به 
تخریب آن بزند. اما وقتی به صورت تدریجی ما فضاهای عمومی را  
از هویت خویش خالی و به خاطره جمعی شهروندان تعرض کنیم، فرد 
در این محیط احساس طرد شدگی می کند. حلقه مفقوده این زنجیره، 
دانش محوری است. نگاه های احساسی یا عوام فریبانه، فرارهای رو 
به جلو جای نگاه های کارشناسانه و علمی را  گرفته اند، در نتیجه این 

مشکلات به مرور زمان پر رنگ تر نیز می شوند.
 وندالیسم چیست؟

دانشیار جامعه شناسی دانشگاه گیلان هم در گفت و گو با مرور اظهار 
می کند: از تخریب اموال عمومی  با عنوان وندالیسم یاد می شود  و 
این عنوان  از نام قوم وندال که قرون گذشته در اروپا می زیسته اند، 
برگرفته شده است. وندال ها هرکجا را که فتح می کردند به تخریب 
اموال و تاسیسات آن مبادرت می کردند.  به رغم این سابقه تاریخی 
خود وندالیسم بنا به اشاره و تاکید اندیشمندان به نظر می رسد یک 
نوع بیماری و مرض دوران  مدرن و عصر حاضر است که با توسعه 
و گسترش شهر نشینی همراه با تحولاتی که در ساختار فرهنگی و 
اجتماعی جوامع ایجاد شده، به وجود آمده است.  در واقع مسائلی نظیر 
عصیان، سرخوردگی، احساس درماندگی، ناتوانی و مواردی  که عموما 
موجب کاهش همبستگی در اجتماعات شده و حلقه های اتصال فرد 
با جامعه را به نوعی سست کرده، منجر به بروز رفتاری شده که بعنوان  

وندالیسم یا تخریب اموال عمومی از آن یاد می کنیم.
»محمد مهدی رحمتی« یادآور می شود: در هر جامعه افراد یا گروه 

هایی وجود دارند که با کلیت جامعه احساس ناسازگاری دارند  و به 
واسطه همین احساس  به تخریب وسایل و تاسیسات مورد استفاده 

عموم روی می آورند.
 دلایل شکل گیری این رفتار

وی می گوید: مجموعه تحقیقات انجام شده  در ایران و سایر نقاط 
با هم اشتراکاتی  هم  جهان نشان می دهد، عوامل مختلفی که 
دارند در شکل گیری این رفتار  تاثیرگذار است؛ البته  پیش از همه 
باید روی مشکل ساختار اجتماعی تاکید داشته باشم. به تعبیر یکی 
از جامعه شناسان در هر جامعه  اهدافی تعریف می شود که افراد 
جامعه باید برای رسیدن به آنها تلاش کنند. کسب درآمد  و ثروت، 
تحصیلات عالیه، تشکیل خانواده و  موفقیت های مختلف در عرصه 
های گوناگون بعنوان اهداف مطلوب و مجاز اجتماعی تعریف می 
شود و علی القاعده در هر جامعه باید ابزارهایی برای رسیدن به این 
اهداف وجود داشته باشد. از منظر آسیب شناسی اجتماعی اگر وسایل 
تحقق اهداف اجتماعی در دسترس نباشد یا کم و نامناسب باشند و یا 
ناعادلانه توزیع  شده باشند سبب می شود که گسست و بی تعادلی 
بین اهداف و ابزارهای اجتماعی شکل بگیرد و یکی از مهم ترین 
عوامل وندالیسم همین موضوع است. یعنی افرادی که مبادرت به 
چنین رفتار ناهنجاری می کنند تلقی و تصورشان این است که مورد 
اجحاف و تبعیض قرار گرفته اند و این باعث می شود یک اختلال و 
نابسامانی درسازگاری با ارزش های فرهنگی و اجتماعی به وجود بیاید. 
به نوعی می توان گفت یک حس انتقامجویی در  افراد و گروه هایی 
که احساس می کنند در معرض تبعیض، تحقیر، اجحاف و بی عدالتی 

قرار گرفته اند شکل بگیرد.
وی با نقد این گزاره صحبت های خود را اینگونه ادامه می دهد: برخی 
جامعه شناسان در نقد جامعه شناسان آمریکایی که بر این باورند جرم 
در سیاه پوستان و طبقات فقیر بیشتر است می گویند، جرایم این افراد 
از نظر کمی و کیفی اگر محاسبه شود نسبت به جرایم طبقات بالای 
جامعه چیزی محسوب نمی شود. بنابراین  با این موضوع که صرف 
تعلق به طبقه پایین  بودن را عامل جرم  در نظر بگیریم، موافق نیستم؛ 
ولی می توانیم این گونه تفسیر کنیم افرادی که در طبقات پایین جامعه 
حضور دارند، احساس نابرابری بیشتری دارند که به این رفتار گرایش 
می یابند. رفتارهای ناهنجار به نوعی انتقامی است که برخی  افراد 
طبقه محروم برای جبران  آن بی عدالتی که از نظر خودشان جامعه 

نسبت به آنها روا داشته انجام می دهند.
وی تصریح می کند: وندالیسم با تحصیلات رابطه معکوس دارد. یعنی 
هر چه تحصیلات بالاتر باشد امکان انجام تخریب اموال عمومی 
کاهش پیدا می کند. از طرفی دیگر عنوان می شود که خود محیط 
می تواند برانگیزاننده افراد باشد؛ مثلا  وقتی یک مجسمه یا نقاشی 
در جایی که نباید  قرار می گیرد، این موجب تحریک در برخی افراد 

می شود که  دارای زمینه چنین رفتاری  هستند. البته  در دسترس  
بودن آرایش یا چیدمان وسایل امکانات عمومی هم نشان داده که می 
تواند بصورت وضعیتی روی بروز، کاهش یا افزایش این رفتار تاثیرگذار 
باشد. بطور کلی در بسیاری از تحقیقات داخلی و خارجی نشان داده 
شده که هر چه سرمایه فرهنگی و اجتماعی  افراد بالاتر باشد یعنی  هر 
چه  انسانهای معتبر یا مورد اعتماد و احترام جامعه بیشتر باشد امکان 

بروز رفتار ویرانگرانه در آن جامعه کمتر می شود.
رحمتی اظهار می کند: کنترل و نظارت اجتماعی بعنوان یک سازوکار 
نه بعنوان یک عامل ایجادکننده یا پیشگرانه هم می تواند نقش مهمی 
داشته باشد. گاهی حضور و عملکرد نامناسب نیروی کنترل اجتماعی 
در یک محیط بحرانی و آسیب زا،  باعث افزایش بروز رفتار ناهنجار 
می شود. مثلا در انگلستان  حضور پلیس در اطراف ورزشگاه ها  برای 
ممانعت از تخریب اوباش را  در  دهه ۶۰ افزایش دادند اما متوجه شدند 

با افزایش نیروی پلیس میزان تخریب هم افزایش پیدا کرده است.
 راهکارهای کاهش وندالیسم

این استاد دانشگاه می گوید: روانشناسی، جامعه شناسی، مدیریت، 
معماری و طراحی شهری  دانش  هایی هستند که می توانند بصورت 
مستقیم در کاهش وندالیسم  یاری رسان باشند.  از سوی دیگر نیروی 
کنترل اجتماعی بعنوان یک سازوکار نه بعنوان راه حل می تواند  تا 
حد امکان  به شکل نامحسوس در فضاهای مختلف شهری به ویژه 
در اماکنی  که از سویی  امکانات ارزشمند عمومی در آنها استقرار 
یافته و از سوی  دیگر احتمال انجام رفتار ویرانگرانه در آنها بیشتر 
است، حضور پیدا کنند. یک راهکار بسیار ثمربخش که در کشورهای 
مختلف انجام شده، الگوسازی ها و آموزشهای فرهنگی با در نظر 
گرفتن وجه عملی آموزش در  سال های نخستین آموزش است. 
چرا که این دوران از مهم ترین دوران اجتماعی شدن  انسان است. 
همچنین جلب مشارکت نوجوانان و جوانان محلاتی  که میزان آسیب 
رسانی به اعموال عمومی در آن ها بالاست در طرح های زیباسازی، 
یک راهکار عملی دیگر در این عرصه است؛ زیرا  وقتی افراد در کاری 
مشارکت پیدا می کنند تعهدشان نسبت به حفظ  آن چه  که ایجاد 

کرده اند، افزایش می یابد.
اهمیت جلب مشارکت مردم

رحمتی می گوید: بر اساس مطالعات و تجربه زیستی خود معتقدم 
مردم انزلی فرهنگ عمومی قوی  دارند و با  جلب مشارکت مردم می 

توان در حفظ  طبیعت و زیبایی های این شهر قدم برداشت.
وی در پایان تصریح می کند: با جلب مشارکت مدنی و عملی به 
ویژه در مناطق بحرانی و آسیب پذیر و بکارگیری دانش روانشناسی، 
جامعه شناسی، مدیریت، معماری و طراحی شهری و در کنارش حضور 
مناسب نیروی کنترل و نظارت اجتماعی می توان وضعیت را به سمت 

بهبود پیش برد.

تامین هم حریف متصرفین طرح ساحلی نشد شــورای 

چند ضلعی گیسوم چند ضلع دارد ؟

شهر در محاصره ی وندال ها



6

ورزشــی  . اجتماعی  نامه  دوهفته 

 نیمه دوم آبان 13۹۸
 سال چهارم
 شماره ۲7

وقین گیلان ابهام در آمار مغر

رکود فاحش گیلان در المپیاد استعدادیابی

قهرمانی کشتی گیران 
پیشکسوت زیر سایه 

حاشیه ها

در رقابت های کشتی پیشکسوتان جهان که هفته 
گذشته در تفلیس گرجستان برگزار شد، رضا علی 
اصغری در وزن 13۰ کیلوگرم و علیرضا رسولی در 
وزن 1۰۰ کیلوگرم از گیلان در کشتی فرنگی، به 
مدال خوش رنگ طلا دست یافتند، اما آنقدر حواشی 
این مسابقات زیاد بود که به قهرمانی کشتی گیران 

گیلانی با دیده تردید نگاه می شود.
فرنگی  و  آزاد  کشتی  مسابقات  مرور،  گزارش  به 
قهرمانی پیشکسوتان جهان از 1۶ تا ۲1 مهر ماه در 
شهر تفلیس گرجستان برگزار شد و تیم ایران هم در 
آزاد و هم در فرنگی به مقام قهرمانی جهان دست 
یافت، اما طبق معمول سالهای گذشته، حواشی دامن 
قهرمانی  این  و  شد  ایران  کشتی  موسفیدان  گیر 

ارزشمند زیر سئوال رفت و در هیاهو گم شد.
ابتدا گفتند که روی سکوی وزن 7۰ کیلوگرم فرنگی، 
جایی که آزادعلی محمدپور به مدال طلا دست یافته 
بود، یک کشتی گیر اسراییلی روی سکوی سوم قرار 

داشت.
بعد گفتند که فرزاد حیدری آل کثیر پس از کسب 
پیراهنی  فرنگی،  کیلوگرم   7۸ وزن  برنز  مدال 
زندانی  نویسنده  کعبی  فرج الله  حسین  تصویر  با 

شوشتری را پوشیده بود.
هنگام  کشتی گیران  از  تعدادی  شد  شایعه  سپس 
تشک  روی  و  نبوده  سالن  در  اسم شان،  اعلام 
نیامده اند. برخی نیز بدون اینکه انتخاب شده باشند، با 

پرداخت پول اعزام شده اند. 
پیشکسوتان  کمیته  رییس  جیرسرایی  علی اکبر 
فدراسیون کشتی هم با احمد دباغ زاده مسئول روابط 
عمومی کمیته پیشکسوتان زد و خورد و درگیری 

داشت.
حتی شایعه پردازان از شایعه اهدای مشروب منقش 

به آرم مسابقات نیز کوتاهی نکردند.
فقط  این  ظاهرا  دارد؟  واقعیت  مباحث  این  آیا  اما 
است!  تفلیس  وقایع  روی  یک  از  کوچکی  بخش 
پیشکسوت  گیر  کشتی  اصغری  علی  رضا  چراکه 
گیلانی که قهرمان وزن 13۰ کیلوگرم فرنگی شده 
بود در این خصوص به خبرنگار مرور می گوید: اینقدر 
حواشی بزرگنمایی شد که کسی در حافظه اش نماند، 
تیم کشتی آزاد ایران با 11 مدال طلا، ۸ نقره و ۶ 
برنز و تیم کشتی فرنگی هم با ۹ مدال طلا، ۲ مدال 
نقره و ۶ مدال برنز قهرمان جهان شد. آنقدری که 
روی سکو بودن کشتی گیر ایرانی با اسراییل مطرح 
شد، کشتی نگرفتن دو کشتی گیر برابر اسراییل و 
حذفشان از جدول مسابقات دیده نشد، حتی دفاع 
رییس کمیته پیشکسوتان فدراسیون از کشتی گیران 
در برابر زیاده خواهی های یکی از همسفران هم 
شده حاشیه و درگیری تیم اعزامی؛ کلا قهرمانی ما 

محو محو شد.
نقی هدایتی رییس هیات کشتی گیلان هم که از 
حواشی ایجاد شده عصبانی بود، به خبرنگار مرور 
گفت: چه کسی گفته این مسابقات رسمی نبوده و 
یا اینکه کشتی گیران ما به صورت غیر رسمی در 
این مسابقات حضور داشتند؟ مسابقات پیشکسوتان 
در  تا ۸ شهریورماه  روزهای ۶  در  قهرمانی کشور 
سالن شهدای هفتم تیر تهران برگزار شد و آقایان 
علی اصغری و رسولی در آن به مقام قهرمانی دست 

یافتند و به عضویت تیم ملی درآمدند.
وزارت  مرزی  برون  مجوز شورای  نداشتن  به  وی 
ورزش و جوانان برای تیم اعزامی به تفلیس نیز اشاره 
کرد و گفت: این شورا چند سالی است که بخاطر 
برخی مسایل خاص به تیم پیشکسوتان مجوز نمی 
دهد، ولی فدراسیون رسمی و قانونی لایسنس حضور 
کشتی گیران ایران را از گرجستان گرفت و رییس 
کیمته پیشکسوتان را به عنوان سرپرست با این تیم 
اعزام کرد و جالب تر اینکه قهرمانی ایران را با اب و 
تاب فراوان در سایت فدراسیون منتشر کرد، چگونه 
است که می گویند کشتی گیران ما بدون مجوز و 

غیرقانونی در این مسابقات حضور داشتند.
با همه این احوال ذکر این نکته ضروری است که 
شورای  مجوز  فاقد  پیشکسوتان  کشتی  تیم  چون 
توانست  نمی  کشتی  فدراسیون  بود،  مرزی  برون 
به لحاظ مالی هزینه سفر و کشتی گیران و حتی 
روادید را بدهد از همین رو کشتی گیران با هزینه 
شخصی وارد این مسابقات شدند و با ویزای توریستی 
به گرجستان سفر کردند که البته این مهم هم نمی 
تواند ارزش مدال های خوش رنگ کشتی گیران را 

پایین بیاورد.
بنابراین وزارت ورزش و جوانان به جای خط و نشان 
برای گوش شکسته ها و موسفیدهای کشتی کشور، 
بدنیال یافتن راه کاری باشد تا این مشکل یک بار 
برای همیشه مرتفع گردد تا حُرمت پیشکسوتان نه 
تنها در کشتی بلکه همه جا حفظ شود چراکه شنیده 
شد پیشکسوتان وزنه برداری نیز با چنین مشکل 

مشابهی روبه رو هستند.

خبر

داروخانه  انتقال 
جمعیت هلال 

به  احمر شهر رشت 
ساختمان جدید

به  این جمعیت  داروخانه  انتقال  از  احمر گیلان  مدیرعامل جمعیت هلال  پور  ولی  مهدی 
ساختمان جدید جمعیت هلال احمر استان گیلان خبر داد.

به گزارش روابط عمومی جمعیت هلال استان گیلان؛ داروخانه های  تحت پوشش جمعیت 
هلال احمر به واسطه عملکرد و اعتبار ملی و بین المللی خود اعتماد جامعه را به خود جلب 

کرده اند
مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان گیلان با تاکید بر اعتبار ملی و جهانی جمعیت هلال 
احمر بیان کرد: داروخانه های جمعیت هلال احمر به واسطه عملکرد و اعتبار ملی و بین 

المللی خود اعتماد جامعه را به خود جلب کرده اند.
ولی پور با توجه به نیاز برخی از مردم به داروهای خاص، اظهار کرد: داروهای خاص و مورد 

نیاز مردم در داروخانه هلال احمر به دلیل وجود نیروهای متعهد، کنترل و با نظارت دقیق و 
تأمین و توزیع به موقع و مطمئن در اختیار شهروندان قرار می گیرد.

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان گیلان با توجه به ضرورت داروخانه در سطوح شهر 
اذعان داشت: نظر به ضرورت و ارائه خدمات بهتر و نوین و با توجه به نیاز جامعه، داروخانه 
فعلی این جمعیت در سطح شهر رشت به آدرس: رشت، فاز ۲ معلم، بلوار کوچکی پور، بین 

میدان سرگل و شهید قلی پور واقع در ساختمان جدید انتقال یافت.
مهدی ولی پور خاطرنشان کرد: در حال حاضر جمعیت هلال احمر در استان گیلان دارای 
یک داروخانه می باشد که افراد برای تأمین داروهای خاص خود می توانند به آن  مراجعه 

نمایند.

علیرغم اینکه بیش از دو ماه از پایان طرح دریا در سواحل شمالی 
ساماتدهی  ستاد  و  غریق  نجات  امر  متولیان  اما  گذرد  می  کشور 
سواحل و تفرجگاه ها در استان گیلان هنوز آماری از تعداد غرق 
آمار مغروقین گیلان  ابهام در  اند و  شدگان در دریا اعلام نکرده 
علامت سئوالی بزرگی است که کم کم آزاردهنده می شود، این 
مهم در حالی اتفاق می افتد که ستاد ساماندهی، به طور روزانه، 
در طول اجرای طرح دریا، آما غرق شدگان و نجات یافتگان را در 

اختیار داشت.
های  جاذبه  از  یکی  عنوان  به  کاسپین  دریای  مرور،  گزارش  به 
بر  بالغ  جمعیتی  میزبان  ساله  هر  کشورمان  طبیعی  گردشگری 
نداشتن متولی مستقیم  اگرچه  از جمعیت کشورمان هست،  نیمی 
به  و  پراکنده  گردشگران،  شده،  باعث  دریا  بحث  در  گردشگری 
تاسیس  تازه  وزارت  برخلاف  کشور  وزارت  اما  نباشند،  سامان 
پایین دستی خود  نهادهای  تجمیع  با  کند  گردشگری تلاش می 
و  شهرداری  دهیاری،  بخشداری،  فرمانداری،  استانداری،  مثل 
همچنین نیروی انتظامی و با کمک نهادهای موازی چون وزارت 
ورزش و جوانان ) اداره کل ورزش و جوانان استان های شمالی 
)اورژانس(  بهداشت  وزارت  فدراسیون نجات غریق و غواصی(،  و 
و حتی سازمانهایی چون هلال احمر و پزشکی قانونی، ساز و کار 
قانونمندی در مراقبت از دریا و گردشگرانش داشته باشد، اما اینکه 
چقدر موفق بوده را باید از آمار مسافران نگون بختی که به شوق 
سیاحت دریا آمده اند و به دلیل نبود زیرساخت های لازم در دریا 

غرق شده اند، دریافت.
اما  یافتند  نجات  نفر   836 گیلان:  استانداری 

مغروقین را بعدا می گوییم
از  کیلومتر  از ۹۰۰  مراقبت  دریا،  ریزی طرح  پی  با  وزارت کشور 
سواحل استانهای شمالی را از نیمه خرداد تا پنجم مهر ماه هر سال 
برعهده می گیرد. وزارت کشور این مهم را بر گردن استانداری و 
استانداران نیز آن را به اداره کل امور اجتماعی و فرهنگی محول 
مدیرکل  گیلان،  استانداری  است  مدیدی  مدت  اگرچه  اند،  کرده 
امور اجتماعی و فرهنگی ندارد ولی حیدری معاونت این اداره کل 
در گفتگو با خبرنگار ما می گوید: نوار ساحلی گیلان از رودسر تا 
آستارا حدود ۲74 کیلومتر را شامل می شود که محدوده جغرافیایی 
نه شهرستان از 1۶ شهرستان گیلان را در بر می گیرد. در حال 
حاضر تعداد طرح های سالم سازی به 3۵ طرح و تعداد شناگاه ها 
به ۶۸ رسیده است. وی بازگشایی طرح های سالم سازی دریا را به 
بر اساس  این طرح  از خرداد ماه اعلام کرد و گفت:  طور رسمی 
دستورالعمل ستاد ساماندهی سواحل کشور تا ۵ مهرماه ادامه داشت.

حیدری ادامه داد: خوشبختانه با تدبیر و مدیریت ستاد ساماندهی 
سواحل و با همکاری فرمانداران و دستگاه های متولی امر در حوزه 
سواحل و ارائه خدمات مطلوب به مسافران و گردشگران امسال با 
کاهش غریق چشمگیری نسبت به سال های گذشته !!! در مناطق 
خطرآفرین شاهد بودیم و عوامل امداد و نجات، تعداد ۸3۶ نفر را 
نقاط خطرآفرین در سطح  امسال در طرح های سالم سازی دریا و 
استان از خطر غرق شدن نجات داده اند. همچنین آمار غریق در 
بومی  غیر  افراد  از  افراد غرق شده  اکثر  که  نشان می دهد  استان 
استان بوده و میانگین سنی آنان در حدود ۲۶ سال می باشد که 
می  ساله   ۵۵ بالاترین سن  و  سال  غریق هشت  پایین ترین سن 

باشد.
همانطور که می بینید استانداری به صورت مستقیم اشاره ای به 
تعداد مغروقین نداشت و در مقابل پرسش چند باره خبرنگار روزه 
سکوت را در پیش گرفت و آمارهای رنگارنگ دیگری ارائه کرد و 
ارائه آمار مغروقین را منوط به اجازه از مقام بالادستی دانست. البته 
امیدواریم برای آن ۸3۶ نجات یافته ای که اعلام کرد، برگه نجات 
ناجی وجود داشته باشد، چراکه هر ناجی موظف است بعد از نجات 
هر فرد برگه ای را که شامل مشخصات نجات یافته و محل نجات 
ستاد  تا  کند  پر  را  نجات هست  عملیات  چگونگی  و  ناجی  نام  و 

ساماندهی با سند و مدرک این آمار را اعلام کند.
هیات نجات غریق: آمار مغروقین را از استانداری 

بگیرید
اوضاع  استان گیلان هم  غواصی  و  غریق  نجات  هیات  متاسفانه 
مهرگان  سرهنگ  شود،  می  اداره  سرپرست  با  و  دارد  ای  آشفته 
جانشین سابق فرماندهی نیروی انتظامی استان گیلان که دوران 
بازنشستگی اش را سپری می کند در بدترین زمان ممکن یعنی 
تابستان که اوج کار هیات نجات غریق هست مسئولیت سرپرستی 
موقت این هیات را برعهده گرفته است، مسئولیت موقتی که بعید 
است به ریاست تبدیل شود، صرفنظر از اینکه چرا در چنین برهه 
پراسترس و حساسی باید رییس این هیات تغییر کند، باید پرسید 
آیا سرهنگ مهرگان که پیش از این تنها مسئولیت برخورد سلبی 
در طرح دریا را داشته است آیا گزینه مناسبی برای سرپرستی این 

هیات بوده است یا خیر؟
چراکه وی در پاسخ خبرنگار ما مبنی بر تعداد غریق جواب جالبی 
می دهد؛ وی ابتدا می گوید ما این آمار را فقط به صداسیما می 
دهیم و وقتی در مقابل اصرار خبرنگار قرار می گیرد، می گوید، 

استانداری متولی اصلی اعلام آمار هست.
پزشکی قانونی: 81 نفر در محیط های آبی غرق 

شده اند
وقتی از دو منبع مطلع اصلی ناامید شده ایم به ناچار سراغ پزشکی 
قانونی  پزشکی  مدیرکل  قربانی  دکتر  متاسفانه  ایم،  رفته  قانونی 
استان گیلان چند روز پیش در یک تصادف رانندگی هولناک آسیب 
دید و در بستر بیماری بود و کارشناسی هم که مسئولیت آمار را 
بر عهده داشت ما را به بازدید از سایت اداره کل دعوت کرد. در 
سایت پزشکی قانونی هم آمار مغروقین شش ماهه اول سال در 
محیط های آبی ۸1 نفر عنوان شد که اگرچه سهم دریا به تفکیک 
مغروقین  این  از  ای  عمده  سهم  یقینا  ولی  است  نشده  مشخص 

مربوط به دریاست.
پزشکی  سایت  در  گذشته  سال  مغروقین  نهایی  آمار  به  وقتی  اما 
قانونی گیلان نگاه می کنیم و به اظهارات رییس اورژانس کشور 
می  بزرگ  تناقض  یک  به  کنیم  می  توجه  این خصوص  در  هم 

رسیم.
در سایت پزشکی قانونی گیلان آمار مغروقین کل سال ۹7، حدود 
3۹ نفر اعلام شده است درحالیکه دکتر پیرحسین کولیوند رییس 
سازمان اورژانس کشور تیرماه سال جاری که در سومین همایش 
ملی پیشگیری از حوادث غرق شدگی در بندرانزلی سخن می گفت، 

این آمار را ۸۵ نفر اعلام کرد.
از همین رو تکیه بر آمار پزشکی قانونی که مغروقین شش ماهه 

انگیز  شایبه  کمی  است،  کرده  اعلام  نفر   ۸1 را  جاری  سال  اول 
خواهد بود.

یک منبع مطلع: 51 نفر غریق در دریا
اگرچه منابع مطلع در این زمینه یا اظهار بی اطلاعی کرده اند یا 
به  )که  ما  خبرنگار  اما شنیده های  اند  داده  ارائه  متناقض  آماری 
واقعیت بسیار نزدیک است( می گوید آمار مغروقین دریا در گیلان 
از نیمه خرداد تا پنجم مهر ماه که طرح دریا برپا بوده است بیش 
از ۵۰ نفر بوده است که به این تعداد دو غریق در استخر و دوازده 
اما ظاهرا  اضافه کرد.  باید  را هم  رودخانه های گیلان  در  غریق 

بناست این آمار 31 نفر اعلام شود.
غواصی  و  غریق  نجات  هیات  پیشین  رییس  سادات  نوری  امیر 
یک  طی  است  مدتی  گوید:  می  خصوص  این  در  گیلان  استان 
روند عجیب آمار مغروقین دریا به ساعات کاری و غیرکاری تقسیم 
شده اند و مثلا اگر کسی بعد از ساعت هشت عصر که طرح دریا 
تمام می شود، غرق شود در آمار مغروقین ستاد ساماندهی محاسبه 
نخواهد شد و یا اینکه عده ای را هم غریق خشک می نامند و از 
لیست خارج می نمایند یعنی فرد متوفی از ترس غرق شدن و از 
ایست  آنفلانکتوس می شود و در گواهی فوت  زیاد دچار  تقلای 
قلبی ذکر می شود نه غرق شدن در دریا و اینگونه تلاش می شود 

آمار غریق را کمتر و کمتر جلوه دهند.
متاسفانه فقط در گیلان، در هشت سال گذشته بیش از هشتصد 
نفر در محیط های آبی )دریا و رودخانه و استخر و سد( غرق شده 
اند که وقتی با آمار هشت هزار شهید گیلانی در هشت سال دفاع 
مقدس مقایسه می کنیم، کمی شوک برانگیز و هراس آمیز است. 
سایر  از  بیش  غریق  هشتصد  این  از  دریا  سهم  نداند  که  کیست 

محیط های ابی است.
اما چرا فکر عاجلی برای این معضل نمی گردد؟

ابوالفضل صادقی معاون توسعه اداره کل ورزش و جوانان گیلان 
غواصی  و  غریق  نجات  در  لجستیکی  لحاظ  از  گیلان  گوید:  می 
مظلوم واقع شده و از امکانات مناسبی برخوردار نیست. با توجه به 
مشکلاتی که در چند سال اخیر در این هیات وجود داشت، منجیان 

نیز به حق خود نرسیده و آنان نیز مظلوم واقع شده اند.
این اعتراف به وضعیت بد هیات نجات غریق تاسف بار است؛ یقینا 
تحریم ها بر مشکلات مالی نهادهای دولتی و غیردولتی اثرگذار 
از  قرار دهند،  امور  را سرلوحه  اقتصاد مقاومتی  بوده و سعی شده 
همین رو می بینیم متولیان دریا مدام سعی در حذف صورت مسئله 
دارند تا زیر بار مالی کمتری بروند، مثلا وقتی مصاحبه های دکتر 

رنجکش مدیرکل سابق امور اجتماعی و فرهنگی استانداری گیلان 
و دبیر ستاد ساماندهی دریا در سال ۹۵ را می خوانیم درمی یابیم 
4۰ طرح سالمسازی و ۸۰ شناگاه در در نوار ساحلی احداث شده 
بود و ۶۰۰ ناجی مسئولیت نجات جان گردشگران را در طول 3۰۰ 
ابروفراخ  بعد مونا  اما سه سال  بر عهده داشتند،  نقطه خطرآفرین 
مدیرکل وقت امور اجتماعی و فرهنگی در آغاز طرح دریا خبر از 
افتتاح 3۵ طرح دریا و ۶۸ شناگاه می دهد و می گوید 4۵۰ ناجی 
دارند  بر عهده  این محیط ها  در  را  انسانها  مسئولیت نجات جان 
حتی شنیده شده برای اینکه زیر بار هزینه های کمتری بروند به 
جای 3۰۰ نقطه خطرآفرین امسال 14۶ نقطه شناسایی شده است.

یاور منجی چه صیغه ای است؟
یک کارشناس مطلع می گوید: نکته جالب اینجاست در گیلان، ۵۰ 
استخر و 3۵ طرح دریا داریم که به چیزی حدود 4۰۰ تا 4۲۰ منجی 
نیاز هست درحالیکه در دوره های مختلف فدراسیون، امسال چیزی 
حدود 4۵۰ ناجی از گیلان شرکت کرده اند، بر فرض اینکه همه 
اینها موفق به گذراندن دوره ها شده باشند، ما به سختی طرحها و 
استخرهای خود را تحت پوشش داده ایم و نقاط خطرافرین گیلان 
بدون ناجی می مانند اما طی یک ابتکار جالب از افرادی به عنوان 

یاور منجی در این مناطق استفاده می شود.
قاعدتا به کسانیکه موفق نشده اند در دوره های اموزشی فدراسیون 
در  و  اطمینان کرد  تا حدودی  توان  بگذرانند می  را  نجات غریق 
صورت نیاز مبرم، به عنوان کمک ناجی حرفه ای از آنها استفاده 
شده  تعریف  اصلا  منجی  یاور  فدراسیون  ساختار  در  اگرچه  کرد، 
شدید  کمبود  به  باتوجه  گیلان  در  دریا  طرح  متولیان  اما  نیست، 
ناجی - که ایلخان نوری رییس فدراسیون نجات غریق و غواصی 
نیز در سفر مرداد ماه خود به گیلان به آن تاکید داشته است، - 
مجبور شده اند عنوان یاور منجی را جا بیاندازند و وقتی دیدن تعداد 
کفاف  نیز  کردند  سپری  ناموفق  را  آموزشی  های  دوره  کسانیکه 
مناطق خطرافرین را نمی کند به دهیاران و بخشداران اجازه داده 
شد از افراد محلی آموزش ندیده و ناشی نیز در این مناطق بهره 
ببرند حتی گاهی دیده شد تخلفاتی سر بزند و نام افرادی به عنوان 
یاور منجی در لیست حقوق بگیران دیده می شود که تاکنون دریا را 
از نزدیک ندیده اند و شاید اصلا حضور فیزیکی در سواحل ندارند.

با این تفاسیری که از وضعیت طرح های دریا گفته شد نباید انتظار 
داشت تعداد غریق هر ساله کمتر گردد، هرچقدر هم صورت مسئله 
پاک شود و محیط های شنا کوچک تر و کمتر گردد تا مغروقین 
در لیست رسمی ستاد دریا قرار نگیرند اما مگر می شود مرگ یک 

انسان را کتمان کرد.
 - فرهنگی  پیوست  برای  نهادها  بعضی  های کلان  بودجه  وقتی 
ورزشی طرح دریا وجود دارد باید به متولیان امر بگوییم اول باید 
مردمی وجود داشته باشند تا برایشان برنامه های فرهنگی ورزشی 
ایجاد کنید یا نه، وقتی جان مردم بی ارزش شد پیوست فرهنگی 

به چه دردشان می خورد.
در کنار همه این معضلات، شجاعت هم در بین مسئولین از بین 
رفته و از ارئه آمار درست مغروقین پرهیز می کنند تا با سیاست گیج 
کننده ابهام بر انگیز تلاش نمایند در مواقع سخت، جا برای تکذیب 
باقی بگذارند، بماند که حقوق همین منجیان اصلی هم گاهی با 

دیرکردی چندین ماهه پرداخت می شود.

ماه  شهریور  کشور  ورزش  برتر  استعدادهای  المپیاد  دوره  دومین 
گذشته برگزار شد و گیلان برخلاف دوره اول که توانسته بود در 
تنزل  بیستم  رتبه  تا  فاحش  رکودی  با  اینبار  بایستد،  نهم  جایگاه 
محل  برتر،  استعدادهای  المپیاد  آیا  اینجاست،  سئوال  اما  یافت؛ 
آغاز  با  همزمان  استانهاست؟  ورزش  جایگاه  تعیین  برای  مناسبی 
هفته تربیت بدنی به بررسی این طرح وزارت ورزش پرداخته ایم 
تا یقین حاصل کنیم آیا ورزش گیلان واقعا با یک رکود فاجعه بار 

مواجه شده است؟
های  بازی  برای  ای  مقدمه  جوانان  المپیک 

المپیک
به  ورزشی  رقابتهای  آغاز  از  قرن  یک  از  بیش  مرور،  گزارش  به 
شکل بازی های المپیک می گذرد و اکنون المپیک به معتبرترین 
و بزرگترین رویداد ورزشی در سراسر جهان تبدیل شده که بسیاری 

از ورزشکاران آرزوی شرکت و مدال آوردن در آن را دارند. 
و  تر  پایین  سنین  در  ورزشکارانی  اینکه  برای  راستای  همین  در 
در  تجربه حضور  و  اشنا شوند  المپیک  با فضای  نیز  تجربه کمتر 
چنین بازی هایی را کسب کنند، چند سالی است کمیته بین المللی 
المپیک )IOC(، رقابت های المپیک جوانان را راه اندازی کرد و 
تاکنون سه دوره آن در سالهای ۲۰1۰ در سنگاپور، ۲۰14 در چین 

و ۲۰1۸ در آرژانتین برگزار شد.
روند صعودی ایران در المپیک جوانان

ایران نیز به عنوان یکی از کشورهای عضو )IOC( ملزم به شرکت 
در این رقابتها بود و اگر نگاهی به جدول این سه دوره بیاندازید در 

می یابید جایگاه ایران هر دوره بهتر از دوره قبل می شود.
ایران در دوره اول دو طلا، دو نقره و یک برنز کسب کرد و در 
برنز  سه  و  سه طلا  دوم  دوره  در  ایستاد؛  و ششم  بیست  جایگاه 
بدست آورد و جایگاه شانزدهم را تصاحب کرد و در ۲۰1۸ آرژانتین 
با جهشی خوب هفت طلا و سه نقره و چهار برنز کسب کرد و تا 

رتبه نهم بالا آمد.
راه اندازی نهضت استعدادیابی 

اما کمیته ملی المپیک وقتی دید، صعود در جدول المپیک جوانان 
در  بهتر  ریزی  برنامه  با  گرفت  تصمیم  اینبار  نیست  سختی  کار 
دوره چهارم این رقابتها که سال ۲۰۲۲ در سنگال برگزار می شود، 
حضور یابد؛ از همین رو با همفکری وزارت ورزش و جوانان دست 
و  استعدادها  شناسایی  با  تا  زد  استعدادیابی  المپیاد  اندازی  راه  به 
سکو  روی  را  جوانان  المپیک  بعدی  دوره  ایران،  ورزش  نخبگان 

حضور داشته باشد.
احمد سعادتمند مدیرکل دفتر توسعه ورزش های پایه وزارت ورزش 

و جوانان که مبدع این طرح بود، در این خصوص می گوید: بعد 
از المپیک ۲۰1۸ آرژانتین ستادی تشکیل شد که هدفگذاری آن 
برای المپیک ۲۰۲۲ سنگال بود، در واقع هدف ما پشتوانه سازی 
برای تیم های ملی در رده سنی نوجوانان و جوانان بود، از همین 
رو طرحی را راه اندازی کردیم که در آن همه جوانب دیده شد و 
تضمینی برای افتخارآفرینی و ثبت ورزش کشور به عنوان قدرت 

ورزش در منطقه و جهان بود.
وی عنوان این طرح را المپیاد استعدادهای برتر ورزش کشور اعلام 
کرد و گفت: نهضت استعدادیابی به عنوان یک طرح عملیاتی در 
وزارت ورزش و جوانان و در سازمان برنامه و بودجه به ثبت رسید 
و برای همین بودجه ای برای آن تعریف شده است. در این طرح ما 
نخبگان را شناسایی می کنیم و با حفظ و حراست از استعدادهای 
برتر ورزش کشور سعی می کنیم تا به ورزش کشور کمک نماییم.

المپیاد یک ماهه
گفتنی است، المیپک جوانان ۲۰1۸ آرژانتین، مهرماه سال گذشته 
برگزار شد و اولین دوره المپیاد استعدادهای برتر ورزش کشور یک 
ماه پس از آن یعنی در آبان ماه آغاز شد. یعنی تمام این تصمیمات 

کارشناسانه !!! طی کمتر از یک ماه گرفته شد.
در این طرح که قریب به اتفاق رشته های ورزشی را شامل می 
ابتدا رقابتی بین نونهالان و نوجوانان در سطح بخش ها و  شود، 
های  رقابت  به  قهرمانان  و سپس  شود  می  برگزار  ها  شهرستان 
تیم  قالب  در  عنوان،  کسب  از  پس  و  شوند  می  فرستاده  استانی 
استان به المپیاد کشوری راه می یابند، از همین رو اغراق نیست 
المپیاد  از هفتصد هشتصد هزار ورزشکار درگیر  بگوییم بیش  اگر 

استعدادهای برتر کشور می شوند.
به  استعدایابی  المپیاد  دوره  دومین  برگزاری  دبیر  رحمانیون  علی 
خبرنگار مرور گفت: دومین دوره المپیاد شهریورماه گذشته در۵7 
رشته در بخش پسران و 3۹ رشته در بخش دختران در مجموع در 

۹۶ رشته در 1۹ استان کشور از جمله گیلان برگزار شد.
این  در  سرپرست  و  مربی  ورزشکار   31۶ و  هزار   31 افزود:  وی 
رویداد حضور دارند که سال گذشته این تعداد ۲1هزار و ۸۸7 نفر 
بود. از مجموع 31 هزار نفر، 14 هزار و ۵43 ورزشکار در بخش 
پسران و ۹ هزار و 3۹۶ ورزشکار در بخش دختران بودند که در 

نهایت ۵۲۰۰ مدال آور و نخبه در این رقابت شناسایی شدند.
و  حفظ  و  کرد  اعلام  پروژه  اول  بخش  را  المپیاد  برگزاری  وی 
نگهداری از این ۵۲۰۰ نخبه را قدم دوم و اصلی این طرح قلمداد 

کرد.
رها شدن ورزشکاران

اما با نگاهی به اسامی مدال آوران ایرانی حاضر در المپیک جوانان 
آرژانتین و جستجوی اسامی آنها در گوگل می بینیم نیمی از آنها 
از حراست  افتادند و  کاملا محو شدند و نیمی دیگر به روزمرگی 

ویژه خبری نیست.
شاهد مثال هم مصاحبه رضا بهلول زاده دارنده اولین و تنها مدال 
نشین  خانه  گوید:  می  که  است  ایران  ژیمناستیک  تاریخ  المپیک 

شده ام.
ظاهرا این ورزشکار در آرژانتین با اسیب دیدگی مواجه شد که بعد 
از چهار ماه )زمان انتشار مصاحبه اسفند ۹7 می باشد( هنوز هیچ 
اقدامی در راستای معالجه وی به عمل نیامد و حتی وقتی پدر وی 
برای گرفتن نامه از فدراسیون ژیمناستیک برای فدراسیون پزشکی 

ورزشی اقدام کرد چنین نامه را هم به وی ندادند.
کاراته  طلای  مدال  دارنده  محمدی  نوید  هنگام  به  نا  مرگ  از 
المپیک جوانان ۲۰1۸ آرژانتین هم که بخاطر سانحه تصادف در 
مسیر آمدن به تهران برای حضور در فدراسیون بود نیز بگذریم، 

باقی مدال آوران هم وضعیت چندان لاکچری ندارند.
المپیکی خود  آوران  قبال مدال  وقتی وزارت ورزش و جوانان در 
آوران  با مدال  انتظار داشت  توان  دارد، چگونه می  رفتاری  چنین 
المپیاد استعدادهای برتر رفتاری متفاوت داشته باشد و آنگونه که 
جزو استراتژی خود اعلام کرد آنها را زیر بال و پر خود بگیرد و 

برای دوره بعدی المپیک در سنگال آماده کند.
رکود فاحش گیلان در رنکینگ المپیاد

و  وزارت ورزش  به زنگ  استانها گوش  مانند سایر  به  نیز  گیلان 

جوانان، با تمام قوا هر ساله در این المپیاد شرکت می کند، سال 
گذشته در نخستین دوره آن، ورزش گیلان توانست با کسب ۲۲ 
طلا و 13 نقره و 1۹ برنز در جایگاه هفتم این رقابت های بایستد، 
به  برنز   ۲1 و  نقره   1۹ و  طلا   ۹ با  انتظار  برخلاف  امسال  ولی 
تعداد  حیث  از  اگرچه  نکرد.  پیدا  دست  بیستم  از  بهتر  جایگاهی 
مدال تفاوت چندانی این دو دوره با هم نداشتند ولی رنگ مرغوب 
درخوری  جایگاه  در  گیلان  رتبه  باعث شد  اول  دوره  های  نشان 

قرار داشته باشد.
ناگفته نماند گیلان در دوره اول میزبان رشته های شطرنج پسران 
های  رشته  از  هم  دوم  دوره  در  و  دختران  تکواندو  و  دختران  و 
و  پسران  بخش  در  جملگی  اسکواش  و  ساحلی، شطرنج  هندبال 

سپک تاکرای دختران میزبانی کرد.
در بالا مواردی را یاداوری کردیم و گفتیم به این دلیل، المپیاد نمی 
این دلیل نمی  اما  قرار گیرد  استانها  تواند ملاک سنجش ورزش 

شود ورزش گیلان نتواند در این رقابتها خودی نشان دهد.
موازی کاری با رقابتهای قهرمانی کشور

یک کارشناس ارشد اداره کل ورزش و جوانان گیلان که نخواست 
نامش برده شود، معتقد است: وقتی ما هر ساله در همه رشته های 
ورزشی، مسابقات قهرمانی کشور در رده های مختلف سنی از جمله 
همین رده سنی نونهالان و نوجوانان داریم دیگر زیر بار هزینه های 
اگر  دارد.  توجیه فنی  نه  و  نه عقلانی است  رفتن  المپیاد  هنگفت 
بناست استعداد پیدا کرد، از دل همین مسابقات قهرمانی کشور که 
با جدیت بیشتری از سوی ورزشکاران و مربیان دنبال می شود، می 
توان پیدا کرد؛ چرا در المپیاد که بواسطه سن کم شرکت کنندگان 
)که عموما بین 1۲ تا 1۵ سال هستند ( بعضا خانواده ها مخالف 
اعزام آنها به شهرهای دور هستند تلاش بیهوده برای یافتن نخبه 
می کنیم، این نمی تواند معیار درستی برای سنجش ورزش استانها 
و همچنین یافتن استعدادهای برتر ورزش کشور باشد. برای اینکه 
به صحت اظهارات بنده پی ببرید کافی است از متولیان این طرح 
قانع  پاسخ  اگر  هستند؟  کجا  الان  اول  دوره  اوران  مدال  بپرسید 

کننده ای دادند بنده حاضرم از ورزش کنار بروم.
در هر صورت با رها شدن ورزشکارن نخبه، امیدی نمی رود این 
موازی کاری وزارت ورزش که با هزینه هنگفتی برگزار می شود 
کارشناسان  اگر  باشد،  کشور  ورزش  رکود  رفت  برون  راه  بتواند 
ارشد وزارت ورزش نگران ملغی شدن تفاهم نامه شان با سازمان 
تری  مبتکرانه  های  طرح  لااقل  هستند  ریزی  برنامه  و  مدیریت 
بدهند تا هم خروجی مثبتی داشته باشد و هم سازمان مدیریت را 

مجبور به رعایت تعهد مالی اش کنند. 
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 نیمه دوم آبان 13۹۸
 سال چهارم
 شماره ۲7

خبر

حاشیه های هیات بوکس گیلان ؛ دان کیلویی چند ؟ )قسمت دوم(
حذف دو قهرمان

تلخ  اعتراف 
و  اداره کل ورزش 
به  جوانان گیلان 

آمارسازی در هفته 
تربیت بدنی

افتتاح 4  از  مریم بخشی، مدیرکل ورزش و جوانان استان گیلان ۲4 مهرماه سال جاری 
زمین چمن مصنوعی با اعتباری بالغ بر۸۰ میلیارد ریال در هفته تربیت بدنی )که مصادف 
است با ۲۶ مهر تا دوم آبان( در شهرهای رشت و آستارا و آستانه اشرفیه خبر داده بود که 
چند روز پیش خبرنگار  خط اول ورزشی در گفتگو با روسای ورزش و جوانان شهرستانهای 
مذکور دریافت به جز زمین چمن مصنوعی شهرستان آستارا باقی زمین ها هنوز افتتاح نشده 

است و این آمارسازی ها صرفا برای دست پر بودن در هفته تربیت بدنی ارایه شده است.
امروز اما اتفاق جالب تری افتاد و مسئول روابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان استان 
گیلان در مقام پاسخگویی به جای اینکه ابرو را درست نماید چشم اداره کل را هم کور کرد.

چهار  از  گفت:  اعترافی ضمنی  در  است،  کرده  گفتگو  میرزا  دیار  خبری  پایگاه  با  که  وی 

زمین چمن مصنوعی، تنها زمین چمن مصنوعی آستارا بهره برداری شده است و هم اکنون 
مسابقات لیگ دسته سه در آن برگزار می شود. وی همچنین با اشاره به اینکه زمین شهید 
کروبی آستانه اشرفیه آماده است و تنها شانه زدن زمین باقی مانده است، افزود: مینی چمن 
مصنوعی فشتم کوچصفهان نیز آماده است و مشکلی برای برگزاری بازی در آن وجود ندارد. 
تنها فنس کشی دور  تمام شده است و  فلکده رشت  داد: چمن مصنوعی  ادامه  ورزلدوست 

زمین باقی مانده است.
همانطور که از نظر گذشت، بعد از گذشت یک ماه از هفته تربیت بدنی، وعده خانوم مدیرکل 
هنوز عملی نشده و بناست به زودی عملیات عمرانی این پروژه ها به زودی!!! به اتمام برسد 
و مسئولین جهت افتتاح تشریف بیاورند و اگر آماری در آن تاریخ ارایه شده است صرفا برای 

چندی پیش در گزارشی با همین عنوان )دان کیلویی چند؟( به معضل 
گیلان  استان  کاراته  هیات  در  ضابطه  بی  احکام  و  ها  دان  اهدای 
پرداختیم و شاهد مثال ما هم بیانیه سرپرست پیشین هیات کاراته استان 
بود که در آن، آریامن قویدل میزان این تخلفات را غیر قابل وصف 
خواند و اینگونه دست به افشاگری زد؛ » متاسفانه در گذشته خواسته 
یا ناخواسته، صدور انواع احکام درجات کمربند و حتی صدور برخی 
مسئولیت ها بدون رعایت مقررات و آیین نامه های ورزشی و حتی پاره 
ای از مواقع تخطی از قانون صورت گرفته است؛ تخلف و جعل امضا 
و سوء استفاده از جایگاه حقوقی و فروش احکام به صورت غیرقانونی 
و پخش احکام در زمان تصدی اینجانب با امضایی دیگر نیز از جمله 

معضلات هیات کاراته استان بوده است«.
اما امروز، بعد از گذشت حدود یک ماه از انتشار آن گزارش، خبر می رسد 
در هیات جودو، کوراش و جوجیتسوی استان گیلان نیز اتفاقات مشابه 
زیادی رخ داده است که ورود سازمان بازرسی را می طلبد و ما را نیز بر 
آن داشت تا قسمت دوم » دان کیلویی چند؟ » را به نگارش در بیاوریم.

به گزارش خط اول، بر اساس آیین نامه اجرایی هیئت های ورزشی، هر 
هیئت تنها یک نایب  رئیس دارد و در هیئت هایی که بانوان در آن 
مشغول به فعالیت هستند، نایب  رئیس باید از بین بانوان انتخاب گردد، 
از همین رو اغلب هیات های ورزشی گیلان به جز فوتبال، یک نایب 

رییس دارند که عمدتا هم از بین بانوان انتخاب می شود.
ابتدا رعایت شده و زهرا  این مهم در  نیز  در هیات جودوی گیلان 
پیربازاری، همسر رمضانعلی پور یوسفی رییس هیات جودوی استان، به 

عنوان نایب رییس انتخاب شده است.
اما اخیرا مشاهده شده فردی به نام » م . م . م » به همراه رییس هیات 
در محافل رسمی ورزشی و حتی غیر ورزشی، حاضر شده و خود را نایب 

رییس هیات جودوی استان گیلان معرفی می نماید.
از آنجاییکه هیات جودوی گیلان بر خلاف ایین نامه، اقدام به صدور 
حکم نایب رییسی برای این ژن خوب که برادر یکی از مدیران رده 
بالای استان می باشد، کرده است، از همین رو تاکنون وی را به خانواده 
جودو معرفی نکرده ولی چندین بار به اتفاق رییس هیات، به حضور 

مدیر کل ورزش و جوانان رفته و عکس یادگاری نیز گرفته است.
گفتنی است این فرد، دو تابعیتی و ساکن امریکاست و بواسطه ژن خوب 
خود، پله های ترقی را اسانسوری طی نموده و یکباره بدون سابقه دان 
و شرکت در ازمون، موفق به دریافت دان ۵ جودو شده است. در حالیکه 

یک هنرجوی جودو برای رسیدن به این دان باید 17 سال مستمر بدون 
غیبت فعالیت نماید و سپس در صورت قبولی در آزمون های فنی می 

تواند صاحب دان پنج شود.
ناگفته نماند، برادر این فرد، دستی در بودجه استان دارد و به همین 
دلیل، از رابطین اصلی اخذ اعتبار تعمیرات مدرسه جودوی رشت می 
باشد. حتی این ژن خوب در سایه بازسازی مدرسه جودو، متولی اصلی 

واگذاری پیمان به افراد خاص نیز بوده است.
لازم به ذکر است، آقای ژن خوب هم اکنون در امریکا به سر می برد.

حال سوال جامعه جودو این است که:
1- چرا ایشان به جامعه جودو معرفی نمی شوند؟

۲- آیا یک فرد دوتا بعیتی می تواند نائب رییس هیئت باشد؟
3- آیا امکان مدیریت هیئت جودو برای یک شخص از امریکا وجود 

دارد؟
4- آیا مدیرکل ورزش و جوانان گیلان که با این فرد ملاقات و نشست 

تخصصی برگزار می نماید، به این تخلفات واقف نبودند؟
۵- آیا اهدای دان غیرمتعارف و جهشی به یک شخص غیرورزشی در 

راستا نیل به اهداف سیاسی و اقتصادی نمی باشد؟
۶- آیا اهدا دان ۵ به وی تضیع حقوق سایر ورزشکاران و توهین به 

درجات کمربند واقعی جودوکاران استان نمی باشد؟
7- آیا صدور حکم نائب رییسی برای این ژن خوب صرفا مصرف 

خارجی ندارد؟
۸- آیا دادن این امتیازات به » م . م . م » یک رانت نیست؟

افزایش دان های جهشی و بی ضابطه 
بنا بر تحقیقات به عمل آمده و اعتراضات ورزشکاران جودوکار متوجه 
شدیم؛ هیئت فعلی جودوی گیلان در اقدامی بی سابقه در طول حیات 
خود، اقدام به صدور دان های جهشی آن هم برای افراد خاص خصوصا 
حلقه نزدیک به رییس هیات کرده که اسامی تعدادی از آنان به این 
رسانه اعلام شده و در صورت نیاز به اطلاع همگان خواهد رسید، در 
بین آنان روسای بعضی از کمیته ها، هیئت رییسه و غیره نیز به چشم 

می خورد.
در بین افرادی که یک باره بیش از 4 الی ۵ دان گرفته اند به اسامی بر 
می خوریم که سالیان درازیست که در ایران به سر نمی برند و ساکن 
خارج از کشور هستند و متاسفانه برای آنان گواهی شرکت در آزمون 

صادر شده در صورتیکه در همان زمان آنان در ایران حضور نداشتند.
افرادی بدون سابقه ورزش جودو و افرادی با سابقه کمربندهای رنگی 
بدون سابقه دان مفتخر به دریافت دان های  3 و 4 و ۵ می شوند که 

جای تاسف فراوان دارد.
تنها یک جودوکار می تواند درک کند که این چه تبعیض و توهین 
بزرگی به قداست کمربندهای واقعی آنان است، دان های غیر واقعی با 
هر انگیزه ای؛ چه مادی، چه سیاسی و یا تثبیت مدیریتی، ضربه بزرگی 
به غرور و انگیزه جودوکاران گیلانی است و دست آویزی برای تمسخر 

تلاش سایر جودوکاران برای بهبود فنی سطح جودو می باشد.
متاسفانه پس از بروز پدیده اهدا دان های بی ضابطه هم اکنون شاهد 
صدور احکام مربیگری بی ضابطه با همان رنگ و لعاب سیاسی- 

اقتصادی و تثبیت مدیریتی می باشیم.
پیش نیاز اخذ گواهی مربیگری داشتن درجات دان می باشد کسانی 
که دان های غیر واقعی دریافت نموده اند درحال حاضر در یک اقدام 
ناباورانه برایشان بدون شرکت در دوره عملی و فنی حکم مربیگری 
صادر شده است. صدور حکم مربیگری فاجعه ای بس عظیم تر از دان 

های جهشی است.
یک مربی، مسئول آموزش هنرجویان و فرزندان این سرزمین است، 
آموزش صحیح فنون و از سویی پرورش روح و جسم هنرجویان به 

عهده یک مربی است.
متاسفانه در میان اسامی دریافت کنندگان احکام مربیگری به نام هایی 
بر می خوریم که خودشان از کارشناسان ارشد نهادهای نظارتی استان 
می باشند و خود ممیز کشف تخلف در حوزه مدیریتی هستند این دیگر 

قابل تحمل نیست.
نکته جالب اینجاست این هیات، برخلاف قانون، از هنرآموزان می 
خواهد، درصدی از هزینه آزمون ها و دوره ها را نقدی، درصد دیگری را 
هم به حساب شخصی یکی از مسئولین هیات و تنها درصد کمی را به 
حساب رسمی هیات واریز نمایند، و متولی مالی هیات که خود نیز دان 
بی ضابطه دریافت کرده است، چشم خود را بر این بی قانونی می بندد.

حتی چندی پیش امیر رضا فازهی رییس هیات جودوی رشت نامه 
ای در همین خصوص، برای جلوگیری و برخورد با تخلفات ذکر شده 
تنظیم نموده و به مراجع بالادستی ارسال داشت، ولی متاسفانه به جای 
پیگیری و احقاق حق جودوکاران، در اولین فرصت ریاست هیات جودو 
رشت را از سمت خود عزل نمودند تا صورت مسئله به کلی پاک گردد.

جامعه جودوی استان گیلان یقینا از مریم بخشی نفر اول ورزش گیلان 
و البته نهادهای نظارتی انتظار دارند تا در جهت احقاق حق جودوکاران 

گیلان تصمیم مقتضی در جهت تنبیه متخلفان بعمل آورند.

این یک گفت وگوی جالب با فردی به نام ایمانعلی ناطق است؛ چهره 
ای که می خواسته با تیمداری در شهر لاهیجان به هدف اصلی رشد 

پسرش در فوتبال برسد.
به گزارش »ورزش سه«، وقتی با ایمانعلی ناطق تماس می گیریم 
او مدتهاست از فوتبال کنار کشیده اما خاطره ای که در یک بازی 
جنجالی ساخته هنوز دستمایه طنزپردازان شبکه اجتماعی است. او اما 
با رد کردن اتهامات می گوید در آن عکس جنجالی قصد نداشته داور 
را با تاابلوی تعویض بزند بلکه می خواسته از ضرب و شتم توسط او 

)داور( جلوگیری کند!
به هرحال باشگاه رکورد چای ناطق دیگر وجود خارجی ندارد. ایمانعلی 
این باشگاه را منحل کرده و به کسب و کارش بسته بندی چای می 

رسد.  مصاحبه ورزش سه با این مدیر سابق ورزشی را بخوانید!
نمی دانم هدف از انتشار تصاویر دوسال پیش چیست

این تصاویر درباره دیداری بود که دو سال پیش برگزار شد. یک بازی 
حساس بین تیم ما و شاهین انزلی بود که پیروزی در آن باعث می شد 
به جام حذفی استان صعود کنیم. این مربوط به دیدار برگشت دو تیم 
بود و انزلی چی ها با یک مساوی می توانستند به مرحله اصلی صعود 
کنند و به همین دلیل به گونه ای بازی کردند که با یک مساوی بازی 

را به پایان برسانند اما تیم ما باید به پیروزی می رسید.
داور از 1۵ دقیقه وقت تلف شده فقط ۵ دقیقه گرفت

به هرحال ما طوری در زمین حضور داشتیم که بتوانیم با برد به کارمان 
پایان دهیم اما بازیکنان آنها از هر حربه ای برای اتلاف وقت استفاده 
می کردند و با هر حرکتی به زمین می افتادند. ما حساب کردیم دیدار 
1۵ دقیقه وقت تلف شده داشت اما داور تنها ۵ دقیقه وقت اضافه گرفت 
و همین موضوع باعث شد تا بازیکنان ما به این موضوع معترض شوند.  

ناظر به من گفت پایین بمانم و اوضاع را سامان دهم
اعتراض ها و درگیری ها زیاد شد و به همین دلیل من پایین آمدم تا 
به اوضاع سر و سامان بدهم که ناظر بازی از من خواست همان پایین 

بمانیم برای روبراه کردن اوضاع به آنها کمک کنم.
طوری عکس انداختند که گویا من می خواهم داور را بزنم

متاسفانه در یک صحنه تابلویی که دست داور چهارم بود به پسر من 
برخورد کرد او به زمین افتاد. ضربه خیلی محکم بود و او روی زمین 
غلت می زد به همین دلیل من رفتم و تابلوی تعویض را از کمک داور 
گرفتم که به بازیکن دیگری برخورد نکند ولی متاسفانه جوری عکس 

انداختند که گویا من قصد دارم کمک داور را با آن تابلو بزنم!
چرا از پسرم که روی زمین غلت می زد کسی عکس ننداخت؟

متاسفانه بسیاری از عوامل تیم مقابل رسانه ای بودند و به خوبی می 
دانستند چگونه باید تصاویر را به ثبت برسانند تا چیزی به ضررشان 
نباشد. شما ببینید تابلو در دست من بود عکس انداختند اما چرا صحنه 

ای که پسرم روی زمین غلت می زد کسی عکس ننداخت!؟ متاسفانه 
هم من که برای آرام کردن بازی به میدان آمده بودند و هم تیمم آن 
روز سوختند. کسی نمی خواست داور را بزند اما آنها بازی رسانه ای 

را بلد بودند.
هم من را محروم کردند هم پسرم را

حالا بعد از دو سال باز هم این عکس ها را رسانه ای کردند که نمی 
دانم چه چیزی را یادآوری کنند. من بعد از آن وقایع دو سال محروم 
شدم. پسرم و تعدادی دیگر از بازیکنان تیم ما هم یک سال محروم 
شدند. واقعا انگیزه ای برای تیم داری نداشتم و به همین دلیل ترجیح 

دادم عطای فوتبال را لقایش ببخشم. قبول دارم برخی حرکات اشتباه 
بود اما واقعا نباید آن بلا را به سر ما می آوردند. کاری کردند که ما از 

فوتبال زده شدیم.
بعد از محرومیت پسرم انگیزه ای برای تیم داری نداشتم

من از خانواده ای کاملا ورزشی و ورزش دوست هستم. همیشه دوست 
داشتم پسرم فوتبالیست بزرگی شود و به همین دلیل دوست داشتم تیم 
داری کنم تا جوانان لاهیجان و نفراتی مانند پسر من جایی برای نشان 
دادن خود داشته باشند اما وقتی دیدم پسرم را یک سال محروم کردند 

دیگر انگیزه ای برای تیم داری نداشتم.
نمی توانستم پسرم را با پول به تیم لیگ برتری برسانم ؟

به نظر شما من نمی توانستم نصف مبلغ تیم داری را بدهم به یک 
باشگاه لیگ برتری تا به پسرم بازی بدهد؟ اما می خواستم هم او و 
هم جوانان لاهیجان میدانی داشته باشند برای مطرح کردن خود که 
متاسفانه این چنین شد. در حال حاضر هم که می بینید بعد از کنار رفتن 

دیگر شهر تیم بزرگسال ندارد.
به جوانان لاهیجانی تعصب دارم

من اصالتا تبریزی هستم اما سالهاست در لاهیجان زندگی می کنم و 
فرزندانم هم همینجا به دنیا آمدند و بزرگ شدند و به لاهیجان تعصب 
دارم. خیلی تلاش کردم تا با جوانان لاهیجانی تیم خوبی در فوتبال 
ایران داشته باشیم برای آنها کار کنم اما روی خوشی ندیدیم و همان 

طور که گفتم بلاهای زیادی به سر من و تیمم آمد.
از جیبم هزینه کردم و کسی حمایتی نکرد

همان سال تیم فوتبال ساحلی بانوان گیلان را صاحب عنوان کردیم و 
آن آخرین عنوانی بود که آنها به دست آوردند. آن موقع هزینه ای در 
حد سیصد چهارصد میلیون تومان از جیب خودم برای جوانان استان 
هزینه کردم. به هر حال ما ۶ تیم فعال فوتبالی داشتیم که در حال حاضر 
هیچ کدام از آنها وجود ندارد و متاسفانه هیچ یک از مسئولان استان هم 
سراغی از این جریان نگرفتند که چرا به راحتی عرصه ای برای جوانان 

لاهیجانی و گیلانی از بین رفت.
گفت و گو از علیرضا هاشمی

حاشیه ها در هیات بوکس گیلان ادامه دارد . دو ورزشکار 
این رشته به نام های مجید کریمی و علی عیسایی که در 
مسابقات انتخابی بوکس قهرمانی گیلان روی سکوی 
نخست قرار گرفته بودند، و انتظارها این بود که هیات 
بوکس استان، نام این دو تن را در تیم منتخب گیلان 
برای حضور در مسابقات قهرمانی کشور و انتخابی تیم 
ملی قرار دهد، اما در کمال تعجب دو ورزشکار دیگر 
به نام های شاهین عطایی و علیرضا فیضی جایگزین 

آنها شدند.
به گزارش مرور، فدراسیون بوکس جمهوری اسلامی 
ایران، همه ساله در آبان ماه مسابقات انتخابی تیم ملی 
در رده بزرگسالان را برگزار می کند تا نفرات برتر با 
حضور در اردوهای تیم ملی، برای شرکت در مسابقات 

بین المللی در آمادگی همیشگی به سر ببرند.
امسال نیز مسابقات بوکس قهرمانی کشور انتخابی تیم 
ملی، ۲3 آبان ماه در ارومیه برگزار شد و به همین منظور، 
استان های مختلف کشور، مسابقات انتخابی خود را اوایل 
آبان ماه برگزار کرده اند و باید لیست تیم منتخب خود را 

تا 1۹ آبان ماه به فدراسیون ارائه می دادند.
هیات بوکس گیلان نیز از این قاعده مستثنا نبوده و 
با برگزاری مسابقات انتخابی بوکس استان، در تاریخ 
سوم آبان، نفرات برتر خود را انتخاب کرد. این افراد 13 
آبان ماه در یک مسابقات درون اردویی شرکت کردند تا 
نفرات نخست به عنوان تیم منتخب استان به فدراسیون 
معرفی شوند، اما ظاهراً انتخاب این نفرات برای هیات 

بوکس استان گیلان چندان هم بی حاشیه نبود.
سعید نوری یکی از مربیان سازنده بوکس استان گیلان 
که اهل شهرستان ماسال است، ضمن اعتراض شدید 
به این لیست و عملکرد رئیس هیئت استان در انتخاب 
نفرات برتر به ما می گوید: دو تن از ورزشکاران من به نام 
های مجید کریمی در وزن ۵7 کیلوگرم و علی عیسایی 
در وزن ۶3 کیلوگرم در مسابقات انتخابی استان اول شده 
و قاعدتاً باید در مسابقات درون اردویی که 13 آبان ماه 
برگزار شد، شرکت داده می شدند تا بتوانند کسب سهمیه 
کنند، اما متاسفانه این دو ورزشکار علیرغم دعوت، به 
دلیل عدم اطلاع رسانی به آنها، در مسابقات حاضر نبوده 
و دو ورزشکار دیگر به نام های شاهین عطایی و علیرضا 
آنها هم اهل ماسال هستند در این  فیضی که اتفاقاً 
مسابقات شرکت کردند و به عضویت تیم منتخب گیلان 

درآمدند و در مسابقات قهرمانی کشور شرکت کردند.
وی افزود: وقتی به رییس هیات استان معترض شدیم 
که چرا ورزشکاران ما را مطلع نکردید گفتند، ما در تلگرام 
اطلاع رسانی کردیم و شما غیبت داشتید، در حالی که 
این شبکه اجتماعی فیلتر هست و قاعدتاً روش های 
اطلاع رسانی مناسب تری مثل اطلاع از طریق اداره 
ورزش شهرستان و یا هیات بوکس شهرستان و یا حتی 
تماس مستقیم با من یا ورزشکاران باید لحاظ می شد نه 

اینکه از طریق تلگرام اطلاع رسانی کنند.
اما شنیده ها حاکی است رییس هیات  ادامه داد:  وی 
بوکس شهرستان از زمان و مکان مسابقات درون اردویی 
مطلع بوده و بدون اینکه به ورزشکاران ما اطلاع دهد، 
دو تن از شاگردان خود را به این مسابقات می فرستد و 
رییس هیات استان هم، که چیزی به پایان عمر مدیریتی 
اش در هیات بوکس استان گیلان نمانده است، معلوم 
نیست به چه دلیل اعتراضی نکرد. در حالی که آن دو 
ورزشکار باید ابتدا در مسابقات شهرستان ماسال مقابله 
ورزشکاران ما مبارزه می کردند و پیروز می شدند، و بعد 
به مسابقات انتخابی استان می رفتند و بعد از کسب عنوان 
می توانستند به مسابقات درون اردویی بروند. ولی معلوم 
نیست با کدام رابطه و لابی مستقیم سر از مسابقات 
درون اردویی درآوردند و به مسابقات قهرمانی کشور و 

انتخابی تیم ملی اعزام شدند.
نوری افزود: با این اتفاق حق ورزشکاران ما نادیده گرفته 
می شود و تلاش های یکساله آنها هم هدر می رود، 
تماس های مکرر من با رییس هیات هم بی نتیجه بود و 
تنها امیدمان انعکاس شکایتمان نزد مدیر کل ورزش و 

جوانان استان گیلان است.
این مربی بوکس تصریح کرد: متاسفانه حق ورزشکاران 
ما که هردو صاحب مدال کشوری و ملی پوش هستند، 

تضییع شد و باید یک سال دیگر پشت خط بمانند.
گفتنی است هیات بوکس استان گیلان مدتهاست دچار 
چالش مدیریتی هست و امین قاسمی پور که روزگاری 
بوکسور شایسته ای بود، هرگز نتوانست انتظارها را در 
بخش مدیریتی این هیات برآورده کند و هر بار حاشیه 

ای جدید ازاین هیات بلند می شود.
لازم به ذکر است، یوسف کوهی رییس هیات بوکس 
شهرستان ماسال هم یک مسابقات دوستانه بین منتخب 
استان گیلان و منتخب شهرستان ماسال در تاریخ دهم 
آبان ماه )یعنی بین مسابقات انتخابی بوکس استان و 
مسابقات درون اردویی( با حضور امین قاسمی پور ربیس 
هیات استان ترتیب می دهد بدون اینکه به دو بوکسور 
ماسالی که در مسابقات انتخابی استان قهرمان شدند، 
اطلاع دهد. البته کسی حتی به ذهنش خطور نمی کند 
که دست امین قاسمی پور اینگونه زیر ساطور رییس 
هیات شهرستان برود تا شاگردانش را جایگزین قهرمانان 

شهر کند.

وایت تازه از ماجرای عکس جنجالی ر

ماه  تیر  گیلان  استان  غواصی  و  غریق  نجات  هیئت  سرپرست 
گذشته در گفتگو با ایرنا عنوان کرد که بیش از 3۵۰۰ ناجی غریق 
در استان گیلان فعال هستند، آیا از بین این 3 هزار و ۵۰۰ نفر، یک 
ناجی خوب پیدا نمی شد تا گیلان را در مسابقات مهم اخیر یعنی 
المپیاد استعدادیابی و مسابقات نجات غریق قهرمانی کشور - که 
هم در بخش پسران و هم در بخش دختران برگزار شد - سربلند 
کند؛ استان ساحلی گیلان که طبیعتاً باید در رشته ورزشی نجات 
غریق و غواصی، سرآمد سایر استان های کشور باشد، حتی موفق 
به دریافت یک مدال در مسابقات اخیر نشد و در رده بندی کلی نیز 
از استان های کویری مثل یزد و کرمان و قم پایین تر قرار گرفت، 
اینکه چرا سحر بخشی مدیرکل ورزش و جوانان استان گیلان با 
سرهنگ مهرگان سرپرست بازنشسته هیئت نجات غریق استان 

مماشات می نماید، برای کسی مشخص نیست.
به گزارش خط اول ورزشی، استان گیلان به واسطه داشتن بیش 

از ۲۸۰ کیلومتر نوار ساحلی، ۵۰ استخر و چندین مرداب و تالاب 
و رودخانه های بیشماری چون سفیدرود و البته سد بزرگ منجیل 
و دیگر سدها، یقیناً باید در بخش ورزش های آبی قدرتمند باشد.

در قایقرانی تقریباً حرف اول را در کشور می زنیم، در شنا و شیرجه 
در بین استان های فعال کشور هستیم، اما در رشته نجات غریق 
که با جان آدم ها نیز سر و کار دارد متاسفانه حرفی برای گفتن 

نداریم.
اردیبهشت ماه سال جاری بود که امیر نوری سادات به درخواست 
مدیر کل ورزش و جوانان استان گیلان، پیش از اینکه دوره چهار 
از هیات نجات  نیم(  و  از دو سال  )بعد  برسد  اتمام  به  ساله اش 
غریق و غواصی استان گیلان کنار گذاشته شد و تا امروز دلیل 
مشخصی برای این کار عنوان نگردید، در نکوهش این حرکت، 
همین قدر بس که فدراسیون نجات غریق و غواصی بلافاصله بعد 
از این اقدام اداره کل ورزش و جوانان گیلان، نوری سادات را به 

عنوان رئیس کمیته انضباطی فدراسیون برگزید تا به گیلان اثبات 
کند فرد توانمندی را از دست داده است.

به پیشنهاد سحر بخشی، سرهنگ بازنشسته مهرداد مهرگان - در 
بحبوحه ی که وزارتخانه درگیر  تصویب عدم فعالیت بازنشسته ها 
انتخاب  هیئت  عنوان سرپرست  به   - بود  ورزشی  هیئت های  در 
می شود و بنا بود طی 3 ماه مقدمات برگزاری مجمع انتخاباتی را 
طبق قانون برپا نماید اما اکنون بعد از هفت ماه هنوز این اتفاق 

نیفتاده است.
)پیشتر در  تابستان جاری که بگذریم  آمار غرق شدگان  ابهام  از 
( هیئت نجات غریق  پرداخته شده است  به آن  گزارشی مفصل 
سرهنگ مهرگان عملکرد ضعیفی در بخش قهرمانی داشته است، 
این هیئت علی رغم انجام هزینه های فراوان، نه تنها در المپیاد 
استعدادیابی که مرداد و شهریور ماه در قزوین و البرز برگزار شد، 
مدالی کسب نکرد، بلکه در مسابقات نجات غریق قهرمانی کشور 

در بخش  نه  برگزار شد  در جزیره کیش  ماه جاری  آبان  نیز که 
دختران و نه در بخش پسران، به هیچ عنوانی دست پیدا نکرد و 
دست خالی به گیلان بازگشت، در حالی که مهرگان پیشتر عنوان 
کرده بود بیش از 3۵۰۰ ناجی در استان حضور دارند، حال سوال 
اینجاست که آیا از بین این آمار عجیب و غریب، حتی یک ناجی 
خوب و توانمند تربیت نکرده اید که در چنین مواقعی به یاری تان 

بشتابد و مدالی برای تان به ارمغان بیاورد.
سحر  حمایت  علت  هنوز  درخشانی!!!  عملکرد  چنین  با  اکنون 
بخشی از سرهنگ بازنشسته مهرداد مهرگان مشخص نیست، چرا 
مدیرکل ورزش و جوانان گیلان به وضعیت بغرنج هیئت نجات 
غریق و غواصی استان رسیدگی نمی کند؟ آیا مسائلی پشت پرده 
است که عوام بی خبرند؟ اکنون نوبت آن است یک ناجی برای 
هیات نجات غریق و غواصی پیدا شود تا از این وضعیت نابسامان 

درآید.

هیات نجات غریق گیلان نیاز به ناجی دارد

! نزند  ور    دا بزنم  می خواستم  ا  ر ور    دا ــتم  نمی خواس

؟ نمی کند  اســتان  بغرنــج هیئت نجات غریق  به حــال وضعیت  گیلان فکری  و جوانان  ورزش  چرا مدیــرکل 
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دوهفته نامه  اجتماعی . ورزشی

شهرداری آستارا به عنوان یک سازمان فعال و پویا، می توانست 
بسیار زودتر از آنچه امروز اتفاق افتاد، ارتقای درجه پیدا کند، اما 
این مهم ۲۲ سال به تعویق افتاد تا اینکه در دوران صدارت جواد 
معیتی، اقدامات لازم انجام شد و شهرداری آستارا از رتبه هفت به 

رتبه هشت ارتقا یافت.
تغییر  بلدیه  قانون  بود که  از مشروطه  اول، پس  به گزارش خط 
کرد و شهرداری به شکل جدید بنا نهاده شد، شهرداری تهران هم 
نخستین سازمانی بود که بر اساس قانون جدید تأسیس گردید و 
از آن تاریخ ) سال 1۲۸۶ ( تا به امروز، بیش از 13۰۰ شهرداری 
در کل کشور پا به عرصه وجود گذاشت. از همین رو شهرداریها 
از  آن  امثال  و  وسعت  درآمد، جمعیت،  اعضا،  امکانات،  مبنای  بر 
یک تا دوازده درجه بندی شده اند تا میزان فعالیت و عملکردشان 
مشخص باشد. مثلا شهرهای قدیمی، بزرگ و پرجمعیت دارای 
درجات بالاتر، و شهرهای جدیدالتأسیس دارای درجات پائین تر می 
باشند. لذا بالاترین درجه یعنی دوازده به شهرداریهای تهران، شیراز، 
تبریز، مشهد و اصفهان تعلق گرفته است، جمعیت این کلان شهرها 
بیش از یک میلیون نفر میباشد. در رده بعد، شهرهایی چون کرج، 
اهواز، قم، کرمانشاه، رشت، ارومیه، همدان و آبادان قرار گرفته اند 
که درجه آنها 11 می باشد. جمعیت این شهرها بین 3۰۰ تا ۹۰۰ 
هزار نفر است. در رتبه بعد نیز شهرهایی مانند دزفول، کرمان، بندر 
بوشهر، سمنان، ساری و غیره، با درجه 1۰ قرار می گیرند و تقریباً 
تمام این شهرها مراکز استانها می باشند. این روند همچنان ادامه 
می یابد و شهرهایی که کمترین جمعیت را داشته باشند و شهرداری 
آنها در سالهای اخیر تأسیس شده باشد، عمدتاً در درجه 1 و ۲ قرار 

می گیرند.
با این اوصافی که گفته شد، ارزش و اعتبار » رتبه هشت شهرداری 

آستارا » مشخص می شود.
جواد معیتی شهردار بندر آستارا در این خصوص به خبرنگار خط اول 
گفت: بر اساس دستورالعمل ابلاغی وزارت کشور، شهرداری  هایی 
که چهار سال از زمان ابلاغ آخرین درجه آن ها گذشته، می توانند 
تائید استانداری به سازمان  از  ارتقای درجه خود را پس  پیشنهاد 

شهرداری ها و دهیاری های کشور ارسال کنند.
اما اینکه چرا این مهم ۲۲ سال طول کشید برای کسی مشخص 
نیست، در هر صورت این اتفاق روز بیستم آبان ماه 13۹۸ رخ داد 
و ارتقای درجه شهرداری آستارا و ابلاغ آن از سوی وزیر کشور به 
استانداری  گیلان پس از بررسی مدارک و مستندات مربوط به درجه 
بندی در کارگروه ساماندهی درجه بندی شهرداری ها در معاونت امور 
شهرداری های این سازمان انجام شده و شهرداری آستارا بعد از ۲۲ 

سال از رتبه هفت به رتبه هشت ارتقا یافت.
معیتی افزایش بودجه و اعتبارات استانی و کشوری را از مزایای 
ارتقای این رتبه عنوان کرد و افزود: با ارتقای شهرداری آستارا به رتبه 
هشت، که با همت نماینده محترم شکل گرفته، واحدها و معاونت 

سازمانی ارتقا یافته و امکانات و تجهیزات آن نیز افزایش می یابد.
اما شهرداری آستارا کی تاسیس شد؟

یک سال بعد از تاسیس شهرداری های رشت و انزلی؛ شهرداری 
استارا نیز جزو اولین شهرداری هایی بود که در سال 1۲۸7 هجری 
شمسی در ایران تاسیس شد. البته مثل همه شهرهای آن زمان 
ایران، آستارا نیز ابتدا توسط انجمن ولایتی و سپس توسط انجمن 
به شکل  از سال 1311  نهایت در سومین دوره خود  بلدیه و در 
شهرداری های امروزی فعالیت خود را آغاز کرد و اولین شهردار آن 
هم جلیل حسینی بود که طی سه دوره از سال 13۲۹ تا پیروزی 

انقلاب اسلامی به مدت ۲7 سال شهردار آستارا بود.
البته آستارا در بعد از انقلاب هم ورژن دیگری از جلیل حسینی رو 
کرد و فردی به نام اروجعلی کوهی طی سه دوره حدود 13 سال 
شهردار آستارا بود تا اینکه شورای جوان این شهر در دوره پنجم، 
کوهی برکنار و جواد معیتی که پیش از این به مدت 1۵ سال معاون 
شهردار بود این بار به عنوان بیست و دومین شهردار شهر بندری 

استارا انتخاب و فعالیت خود را از شهریور ۹۶ آغاز کرد.
عملکرد دو ساله معیتی در شهرداری آستارا

اداره یک شهر مرزی یکهزار هکتاری با جمعیتی بالغ بر ۵1 هزار نفر، 
تنها با ۲۵۰ نیرو کار سختی است که معیتی در این دو ساله به خوبی 

از عهده آن برآمده است.
قصد زیر سئوال بردن فعالیت های شهرداران پیشین را نداریم، ولی 
وقتی فردی بیش از یک دهه پیاپی شهردار شهری هست، یقینا دچار 
دور بیهوده تسلسل می شود و خروجی مثبتی عاید شهر و شهروندان 
نمی شود، اما با روی کار آمدن معیتی، به جهت نشان دادن خود هم 
شده، شهر را به جنب و جوش انداخت و اکنون پویایی و تحرک در 

گوشه گوشه شهر دیده می شود.
شهردار آستارا حتی از نقاشی دیواری در شهر نیز نگذشته و در اقدامی 
جالب، با ابتکار هنرمندان نقاش و با هدف زیباسازی و افزایش نشاط  
اجتماعی، رنگ آمیزی بیش از هزار متر از دیوارهای اماکن عمومی 
این شهر را در دستور کار قرار داده است تا جلوه بصری زیبایی برای 

شهروندان آستارالی ایجاد کند.

معیتی به فکر مردگان شهر نیز بوده و با پر شدن آرمستان چهار 
هکتاری شهر، دو مکان برای احداث قبرستان جدید پیش بینی کرده 

است که به زودی راه اندازی می شود.
تنها رودخانه شهر به نام مرداب که از ارتفاعات آستارا سرچشمه می 
گیرد و از مرکز شهر می گذرد، طبیعی است گاهی دچار طغیان شود 
از همین رو ساخت دیوار حائل رودخانه به طول هزار متر، با هدف 
جلوگیری از طغیان و خسارات احتمالی آغاز شده است و در فاز دوم 
با تکمیل شدن این طرح و ایجاد پیاده رو و نورپردازی خاص، امکان 
قایق سواری در رودخانه و زمینه جذب بیشتر گردشگر نیز فراهم 

خواهد شد.
وی به مصوبه شورای شهر آستارا در جهت تغییر کاربری فلکه گاز 
این شهر به میدان کتاب خبر داد و گفت: دلیل انتخاب این فلکه به 
عنوان میدان کتاب ، نزدیکی آن به کتابخانه عمومی، اداره فرهنگ 
و ارشاد اسلامی و پیشنه فرهنگی بسیار خوب شهر آستارا می باشد. 
وی با بیان اینکه المان این میدان به شکل کتاب طراحی شده و 
اطراف آن با فضای سبز و نورپردازی تزئین می شود، اضافه کرد: 
برای میدان کتاب هزینه بالغ بر یک میلیارد ریال پیش بینی شده که 

در دهه فجر سال جاری افتتاح می شود.
معیتی از ساخت میدانی به نام شهید رجایی در شهر آستارا خبرداد و 
گفت : سردیس شهید رجایی توسط محسن گلستانی مجسمه ساز و 
پیکرتراش برجسته کشورمان در حال طراحی و ساخت است و دهه 

فجر امسال در این میدان نصب و افتتاح می شود.
قیر نداریم اما نهضت آسفالت نزدیک است

شهرداری آستارا در هفته دولت هشت طرح عمرانی به ارزش ۶۸ 
میلیارد و 3۵۰ میلیون ریال داشته که معیتی در این خصوص به 
خبرنگار ما گفت: تعریض و زیباسازی پل مرداب به طول 1۰ متر 
برای تسهیل عبور و مرور و کاهش ترافیک، بهسازی و مناسب 
های  آب  آوری  جمع  کانال  ساخت  رجایی،  شهید  میدان  سازی 
سطحی، نصب مجسمه میدان پرستار، ۹۰ هزار متر مربع آسفالت 
معابر، ۲1 هزار متر مربع پیاده رو سازی، ساخت دو واحد خدماتی در 
ایستگاه خودروهای برون شهری و اتاقک ماشین شویی ترمینال از 

خدمات و طرح های تکمیل شده شهرداری است.
اما آسفالت مناسب معابر و کوچه های سطح بندر آستارا حق مردم 
این شهر مرزی است. معیتی نیز این مهم را به خوبی می داند و می 
گوید: عملیات مربوط به آسفالت، لکه گیری و روکش کوچه ها و 
معابر شهر بطور همیشگی در شهرداری در حال انجام است و برای 
آسفالت و لکه گیری معابر و کوچه های آستارا 4 میلیارد تومان اعتبار 
نیاز است. چراکه قیر یارانه ای شهرهای بالای ۵۰ هزار نفر جمعیت 
حذف شده و قیر به صورت قیمت آزاد خریداری می شود که به خاطر 
نوسانات ارزی، قیمت آنهم چند برابر افزایش یافته است. این در 
حالی است که قبلا قیر به صورت رایگان در اختیار شهرداری قرار 
می گرفت و فقط بابت حمل و پخش قیر کرایه پرداخت می شد. 
معیتی با بیان اینکه در حال حاضر پول خرید قیر نقدی واریز می شود، 
اظهارکرد: از مسئولین شهرستانی که در سطح کشور نفوذ دارند 
انتظار داریم از توان و قدرت جایگاه خود استفاده کرده و به صورت 
رایگان برای شهرداری قیر تهیه کرده تا شاهد آسفالت مناسب معابر 
و کوچه های شهر مرزی بندر آستارا باشیم. البته در لحظات پیش از 
انتشار گزارش معیتی خبر خوبی در خصوص خرید قیر آزاد داده و 
گفت: مقدمات خرید قیر آزاد برای اسفالت فراهم شده و در چند روز 

آینده نهضت آسفالت را با قدرت شروع خواهیم کرد.

صعود تیم فوتبال شهرداری آستارا
این روزها تیم فوتبال شهرداری آستارا تبدیل به برندی برای این 
شهر شده و جوانان ورزشکار این شهر بارها با صعود به لیگ های 
کشوری، نشان دادند در صورت توجه بیشتر می توانند در سطح 
بالاتری از فوتبال در کشور حضور داشته باشند، این تیم برای اولین 
بار در تاریخ ورزش شهرستان به لیگ دسته دوم کشور صعود کرده 
است. معیتی ضمن اشاره به این مهم و همچنین عضویت چند 
کشتی گیر آستارایی در تیم ملی از سرمایه گذاران برای احداث استخر، 
سونا و جکوزی و پارک سرپوشیده و شهر بازی کودکان در شهر 
مرزی بندر آستارا دعوت به سرمایه گذاری کرد تا جوانان آستارالی از 

مسیر سلامتی و ورزش فاصله نگیرند.
درصد  در ۵۰  مرزی  شهر  این  شهرداری  اینکه  به  اشاره  با  وی 
رویدادهای ورزشی شهر به روش های مختلف مشارکت دارد، تاکید 
کرد: شهرداری همیشه پای کار هست و علاوه بر ورزش در بخش 
فرهنگی نیز از محل نیم درصد شهرداری ها، مبلغ ۲۰ میلیون و ۵۰۰ 
هزار تومان در سال جاری به حساب انجمن کتابخانه های عمومی 
آستارا واریز کرده است تا نشان دهیم فرهنگ کتابخوانی نیز برای 
شهرداری ارزشمند است. ضمنا باید یادآور شد بندر آستارا از چهره 
ها و نامداران بزرگی نظیر اکبر اکسیر شاعر طنزپرداز شهیر کشور 
برخوردار است که نقش مهمی در تحولات فرهنگی و ادبی استان 

گیلان و حتی کشور دارند. از همین رو به صورت دوره ای 
با همکاری شورای اسلامی شهر به دیدار این مروجان 
فرهنگ و اصالت آستارایی رفته و از این سرمایه های 

بی بدیل اجتماعی تجلیل بعمل می اوریم.
افزایش  درصد  بیست  آستارا  بودجه 

یافته است
شهردار بندر آستارا در ادامه این گزارش با بیان اینکه 

 ۲۰۰ و  میلیارد   3۲3 شهرداری  امسال  بودجه 
بودجه  این  افزود:  است،  ریال  میلیون 

تصویبی نسبت به سال گذشته، 
افزایش  درصد   ۲۰ حدود 
بودجه  می دهد.  نشان  را 
گذشته؛  سال  در  شهرداری 
از  بود.  ریال  میلیون   ۲۶۰
اعضای  تصویبی  بودجه  این 
شورای شهر آستارا 4۰ درصد 
در بخش عمرانی و ۶۰ درصد 
برای هزینه های جاری صرف 

می شود.
وی ضمن یاداوری این مطلب 

و  میلیارد  یک  گذشته  سال  که 
3۰۰ میلیون تومان بابت هزینه جاری 
و حقوق و مزایا کارکنان پرداخت شد، 
تصریح کرد: در مدت زمان حضور بنده 
به طور میانگین هر ماه دو پروژه را در 
آستارا افتتاح شده و برای خدمت به 
مردم شهرداری از هیچ تلاشی دریغ 

نمی کنم.
معیتی همچنین گفت: شهرداری آستارا 

یک میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال برای خرید 

پمپ های آتش نشانی و تجهیزات لازم اختصاص داد. گفتنی است، 
واحد آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری آستارا با 17 نیروی 
انسانی، ۶ خودروی سنگین، نیمه سنگین و امداد و ۲ تانکر آب 
رسان فعالیت می کند و از مهرماه سال قبل تاکنون 1۰۰ ماموریت 
اطفاء حریق و امداد و نجات موفق داشته اند. شهردار نیز در این 
خصوص گفت: برنامه ریزی، آموزش و تخصصی کردن نیروهای 
آتش نشانی از برنامه های شهرداری است و برای افزایش ضریب 

ایمنی و آموزش شهروندان تلاش می کنیم.
طرح سالم سازی سفیر امید

با مدیریت شهرداری، امسال شناگاه های طرح سالم سازی سفیر 
امید برای شهروندان آستارایی رایگان بوده است. معیتی با بیان اینکه 
طرح سالم سازی سفیر امید آستارا 13 هکتار مساحت دارد، تصریح 
کرد: در این طرح 1۵ نفر از نیروهای شهرداری بندر آستارا مشغول 
به کار هستند. برای توسعه و تجهیز شناگاه های طرح سالم سازی 
سفیر امید، 3۰ میلیارد ریال هزینه شده است. معیتی تجهیز شناگاه 
مردانه، سالن آمفی تئاتر روباز و ایجاد استخر کودکان را جزء برنامه 
های شهرداری در طرح سالم سازی سفیر امید عنوان کرد و گفت: 

امیدواریم این طرح ها تا پایان سال جاری اجرایی شود.
اما پارک بانوان آستارا سالهاست نیمه کاره مانده است؛ این پروژه در 
سال ۹4 در زمینی به مساحت دو هکتار و نیم در روبه روی میدان 
میوه و تره بار در دستور کار شورای و شهردار وقت آستارا قرار 
گرفت که این پروژه بخاطر وجود ساختمانهای بلندمرتبه 
القای حس امنیت به بانوان،  اطراف و در حقیقت بخاطر 
متوقف و مکان راه اندازی پارک مذکور به ضلع شرقی باغ 
ملی منتقل شد. جواد معیتی با بیان اینکه مطالعات احداث 
پارک بانوان در ضلع شرقی باغ ملی انجام شده، افزود: مشاور 
پروژه، طرح و نقشه پیشنهادی را به کارشناسان شهرداری 
ارائه داده اما در خصوص هزینه های پروژه مذکور برآورد 
ریالی صورت نگرفته است. وی محیط باغ ملی 
مناسب  بانوان  پارک  راه اندازی  جهت  را 
و  دانست  آماده  را  موردنیاز  بسترهای  و 
گفت: توسعه سلامت زنان، حفظ تعادل 
جامعه ازنظر امنیت و آرامش روانی، 
حفظ و تحکیم بنیان خانواده از جمله 
پارک  احداث  مزایای  و  اهداف 

بانوان در شهر آستارا است. 
تاکنون  آستارا  شهرداری  البته 
این  برای  بزرگ  پارک  چهار 
بی  بی  پارک  که  ساخته  شهر 
فضای  هکتار  نیم  و  هفت  یانلو، 
پارک  استیل،  تالاب  محدوده  سبز 
تفریحی دو و نیم هکتار حوالی میدان 
شهدای گمنام و پارک سفیر امید از آن 

جمله است.
ناگفته نماند شهرداری استارا در اقدامی 
سال  از  را  بی بی یانلو  پارک  شایسته، 
۹3، به مدت 1۵ سال از منابع طبیعی و 
آبخیزداری اجاره کرده و سال ۹۶، شهرداری 
از  تا  کرد  واگذار  بخش خصوصی  به  را  آن 

محل آن درآمدی برای سازمان حاصل شود.

و اما زباله
شهرداری آستارا سه سال پیاپی رتبه نخست تفکیک زباله از مبدا را 
با همکاری شهروندان آستارایی کسب کرده است، اما این دلیلی نمی 
شود استارا از شر زباله رهایی یافته باشد، معیتی می گوید: روزانه بین 
1۲۰ تا 1۵۰ تن زباله از سطح این شهر گردشگر پذیر جمع آوری 
می گردد و باتوجه به اینکه آستارا یکی از مقاصد مهم گردشگران 
کشور است که سالیانه میلیون ها مسافر داخلی و خارجی به این شهر 
سفر می کنند، ما مدیریت پسماند را یکی از مهم ترین طرح های در 
دست اجرای شهرداری بنا نهادیم اما تحقق اهداف مدیریت پسماند، 
همکاری آحاد مختلف مردم را می طلبد. وی اضافه کرد: رودخانه ها 
داخل شهر از قبیل مرداب و ضلع شمالی نهر روبروی دانشگاه پیام 
نور )رودخانه ویرمونی( بیش از سایر مناطق در تهدید معضلات 
زیست محیطی زباله هستند که باید حاشیه نشین های این مناطق 
همکاری لازم را با نیروهای مدیریت پسماند داشته باشند. معیتی 
حتی اذعان کرد: به حول و قوه الهی در آینده نزدیک محل دپوی 
زباله  داداش اباد رابا اجرای طرح پردازش زباله به باشگاه فرهنگی 

ورزشی تبدیل خواهیم کرد.
اغلب شهرهای بزرگ دارای یک طرح تفصیلی هستند تا به عنوان 
یک نقشه راه و سندی مهم در دستور کار شهرداری قرار دهند، 
شهرداری آستارا هم از این مهم بی بهره نیست، منتها هنوز آماده 
نشده است. شهردار آستارا با بیان اینکه توسعه همه جانبه شهر 
گردشگر پذیر آستارا در دستور کار است، افزود: طرح جامع  تفصیلی 
شهر مرزی آستارا با ۶۵ درصد پیشرفت ادامه دارد. وی افزود: بر 
خدماتی،  عمرانی،  مهم  های  طرح  اجرای  تفصیلی  طرح  اساس 

تعریض و بازسازی شهر عملیاتی می شود.
جلسه مشترک شهرداران یزد و گیلان در آستارا

اتفاق مهم دیگر در شهر استارا، جلسه مشترک شهرداران استان های 
یزد و گیلان بود که با حضور مدیرکل دفتر امور شهری و شوراهای 
استانداری های استان یزد و گیلان، شهرداران یزد و آستارا، فرماندار 
و اعضای شورای اسلامی شهر آستارا و همچنین مدیرکل پسماند 
استانداری گیلان، در سالن اجتماعات شهرداری بندر مرزی آستارا 
برگزار شد. فرماندار آستارا در این جلسه با اشاره به ویژگی های پیوند 
خواهرخواندگی بین آستارا و یزد گفت: آستارا و یزد شباهت های 
بسیاری در حوزه فرهنگ دارند و وجوه بارز فرهنگی می تواند با 
پیوند خواهرخواندگی میان این دو شهر قدیمی و فرهنگی افزایش 

مناسبات را شامل شود.
شهردار آستارا نیز ضمن معرفی این شهر گفت: آستارا امن ترین و 
پر درد ترین مرز زمینی کشور با تردد روزانه دو هزار نفر را دارد و 
دومین منبع درآمد گیلان شهرستان آستارا با ماهیانه یک میلیارد 
و 3۵۰ میلیون تومان درآمد از ارزش افزوده است و امروز گمرک 
آستارا با صادرات محصولات مختلف از جمله کشاورزی یک توان و 
ظرفیت اقتصادی مهم در استان گیلان است. جواد معیتی با اشاره به 
حضور ۶ میلیون گردشگر در تابستان سال جاری در این شهرستان 
گفت: حدود 3۲۰۰۰ تردد در اوایل سال جاری از مرز آستارا انجام 
شده و برنامه های شهرداری برای جذب توریست کاملًا فعال است 
و با فراهم کردن زمینه جذب سرمایه گذار در آستارا از تمام توان این 

شهر در بحث جذب گردشگر استفاده میکنیم.
ذره ای به شهرم خیانت نکرده ام

اما املای ننوشته غلط ندارد، معیتی تحرک را به شهر برگرداند و 
پروژه های فراوانی را کلید زده است حتی در جایی مدعی شده است 
هر ماه، دو پروژه افتتاح می شود از همین رو، پیش آمدن شک و 
شبهه برای اعضای شورای شهر طبیعی است و معیتی هم از پروسه 

سئوال از شهردار بی نصیب نماند.
مهر ماه ۹7 دو تن از اعضای شورا در نامه ای به رییس شورا 14 
شهری،  جامع  طرح  شورا،  مصوبات  نشدن  اجرا  پیرامون  سئوال 
تکمیل نشدن طرح هایی نظیر مجتمع بزرگ تجاری و پارک بانوان 
از شهردار پرسیدند که با پاسخ های جالبی از سوی معیتی روبه رو 
شدند. معیتی گفت: کسی نباید از بنده انتظار تخلف داشته باشد، اگر 
حتی دستانم نیز قطع شوند تخلف نکرده و به آستارا پشت نمی کنم، 
شهرداری به عنوان پیشانی شورا عملکرد او را نشان می دهد و هر 
خدمتی حاصل همکاری با شورای اسلامی است. من ذره ای به 
شهرم خیانت نکرده ام و نمی  توانم پول  های ناحق را بخورم یا با 

کسی هم زد و بند کنم.
در پایان گزارش هم طبق معمول هر گزارشی مصاحبه شونده از 
همراهی مسئولین و مقامات مافوق تشکر می کنه، شهردار آستارا نیز 
از این قاعده مستثنی نبوده و ضمن تشکر  ویژه از استاندار، معاون 
امورعمومی استانداری، مدیرکل امور شهری و شوراها، امام جمعه 
و فرماندار شهرستان، از ولی داداشی نماینده مجلس و همینطور 
اعضای شورای اسلامی شهر، مسئولین ادارات و نهادها و همکاران 
زحمتکش شهرداری نیز صمیمانه سپاسگزاری کرده است، اما نکته 
جالب قصه تشکر و ارادت خاص و ویژه معیتی نسبت به شهرداران 

سابق بوده که نگارنده نیز این قدردانی را به قلم آورده است.

وی داد ؛ بعد از 22 سال ر

ارتقا رتبه شهرداری آستارا


